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Zanimivo vpra{a-

nje, ki se pojavlja 

iz dneva v dan 

vsakemu maturantu, 

diplomantu, podjet-

niku, kmetu in nena-

zadnje tudi politiku.

Izteklo se je prvo uradno leto tretjega tiso~letja, ki je 

prineslo nekaj novosti. Na Ptuju in v Ormo`u smo dobili 

novo gimnazijo, v manj{ih ob~inah se je naredil marsi-

kateri kilometer asfalta in vodovodni priklju~ek, mi smo 

v veliki meri posodobili na{o informacijsko hi{o in verje-

tno bi lahko na{teval do konca strani. Vse pridobitve so 

prete`no rezultat povezanega dela na osebnem ali vi{jem 

nivoju. Drobljenje, ne glede na dejavnost, prina{a samo ve~ 

dela, naporov in stro{kov - za enak rezultat.

Torej, kako naprej? Jasno, s povezovanjem! Poglejmo ~ez 

mejo, v EU in svet. Povezujejo se {e v~eraj nezdru`ljiva pod-

jetja iz vseh industrijskih panog, banke, mediji ..., z jasnim 

ciljem — manj potro{iti in ve~ zaslu`iti. Osebno se mi zdi, da 

pa smo na [tajerskem trenutno nagnjeni ravno k nasprot-

nemu, k razcepljanju. V mislih imam predvsem sodelovanje 

med starimi in novo nastalimi ob~inami. Skupni zgodovini 

in skupnemu prebivalstvu navkljub se ne znamo oziroma ne 

znajo dogovoriti o pomembnih projektih za vse nas: zdrav-

stvenem varstvu, izobra`evanju, knji`ni~arstvu, kulturnih 

projektih, varovanju okolja, civilni za{~iti in tudi turizmu. 

Vsak vidi samo svojo mejo in se v okviru teh meja trudi 

narediti ~im ve~. Morda pa ima sosed podobne te`ave? ^e 

se pove`eta, jih bosta prav gotovo la`je re{ila — tudi z 

manj stro{ki. Politiki, ki smo jih izvolili za `upane, v ob~in-

ske svete in dr`avni zbor, pa morajo na teh funkcijah pre-

rasti politi~ne omejitve in delovati v interesu prebivalstva 

in regije. Vsi moramo to zahtevati od njih.

Na udaru so tudi kmetje in gospodarski subjekti. Pov-

pre~en kmet v EU ima veliko ve~jo kmetijo, podjetja pri-

merljivih panog so nekajkrat ve~ja. Vzemimo si zgled pri 

Perutnini Ptuj in velikih trgovcih — povezujmo se na eko-

nomski in kapitalski osnovi, poi{~imo sinergijske u~inke, ~e 

sploh `elimo v okviru EU imeti mo`nosti za lastno identi-

teto in obstanek na trgu.

Kot informacijska hi{a posku{amo prerasti ob~inske okvire 

in obravnavamo Spodnje Podravje kot regijo. Zato smo 

se odlo~ili, da medijsko podpremo prav vsak pozitivno in 

zdru`itveno naravnan projekt.

Politiki, gospodarstveniki, kmetje, kulturniki, {portniki, vsi 

ste pri nas dobrodo{li s povezovalnimi projekti. Pisali in 

govorili bomo o vas. In kot pravi reklama za neko podjetje: 

KAJ [E ^AKATE? PRIDITE @E!

Božidar Dokl,

direktor Družbe za časopisno in radijsko dejavnost 
Radio-Tednik, d.o.o., Ptuj

Kako 
naprej
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  8  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Mestna ob~ina Ptuj

  9  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Mestna ob~ina Ptuj 

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Podjetje za stanovanjske storitve, d.o.o.

10  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Perutnina Ptuj, d.d.

11  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Perutnina Ptuj, d.d.

12  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Gledali{~e Ptuj

13  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Gledali{~e Ptuj

14  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Petovia avto, d.d., Ptuj

15  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Mercator SVS, d.d., Ptuj

16  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Teh center, d.o.o., Ptuj

17  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Obmo~na obrtna zbornica Ptuj

18  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Okrep~evalnica Gastro

19  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Meso izdelki @erak Podlehnik

20  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Kmetijski kombinat Ptuj, d.d.

21  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Gradbeni remont, d.o.o.

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Terme Ptuj, d.o.o.

22  .  .  .  .  .  .  .  .  . Nova Ljubljanska banka, d.d., Ljubljana

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Chiptronic Reha center, d.o.o.

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Fema, d.o.o.

23  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Kamnose{tvo Daniel Vrban~i~, s.p.

 .  . ^evljarstvo, rokavi~arstvo in za{~ita Janez Dolenc, s.p.

24  .  .  .  .  .  . Vodnogospodarsko podjetje Drava Ptuj, d.d.

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Tames, d.o.o., Ptuj

25  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Daemobil Ptuj

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Trgovina Gaspari, Marinka [ef, s.p.

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . PCS computers

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Vrtnarski center Trade Clivia

26  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Mlekarska  zadruga Ptuj

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Sat-com computers

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Golfi nvest Ptuj

27  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . TeVe, d.o.o., Ptuj

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Asfalti Ptuj, d.o.o.

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Pokrajinski muzej Ptuj

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . ^isto mesto Ptuj, d.o.o.

Kronika 2001 je priloga Tednika. Izdaja: Radio-Tednik, d.o.o., Ptuj, Rai~eva 6, p.p. 95; tel. 02/749-34-37; elektronska po{ta: tednik@amis.net. 

Direktor: Bo`idar Dokl. Odgovorni urednik: Jo`e [migoc. Tehni~no urejanje: Slavko Ribari~ (vodja tehni~ne redakcije) in Jo`e Mohori~ 

(grafi ~no-tehni~ni urednik). Celostna podoba: Slavko Ribari~. Oglasno tr`enje: 02/749-34-15. Tisk: Delo Roto. Strani na internetu: 

www.radio-tednik.si

Karikature: Mladen Mr~ela. Fotografi je: Martin Ozmec, Jo`e Bra~i~, ^rtomir Goznik, Marija Slodnjak, Foto: Kosi, Foto Langerholc, Foto Laura
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 .  .  .  .  .  .  .  . Gradis Gradbeno podjetje Gradnje Ptuj, d.d.

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . [tajer-Les, d.o.o., Ptuj

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ptuj~anka, d.o.o., Ptuj

 .  .  .  . ^ebelica, d.o.o., Mladinski in {tudentski servis Ptuj

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Betonarna Kuhar Ptuj

29  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . [tajergrading, d.o.o., Ptuj

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Lekarne Ptuj

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Keor

30  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Benedikt

31  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Cerkvenjak

32  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Destrnik

33  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Destrnik

34  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Dornava

35  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Gori{nica

36  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Gori{nica

37  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Gori{nica

38  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ko-trans, d.o.o.

40  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Hajdina

41  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Hajdina

42  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Jur{inci

43  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Kidri~evo

44  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Kidri~evo

45  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Boxmark Leather, d.o.o., Kidri~evo

46  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Kmetijska zadruga Lovrenc

47  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Lenart

48  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Interles, d.o.o., Lenart

49  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Maj{perk

50  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Markovci

51  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Markovci

52  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Obmo~na obrtna zbornica Ormo`

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Belcont, d.o.o., Ormo`

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Lekarna Ormo`, p.o.

53  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Podlehnik

54  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Sveti Andra` v Slovenskih goricah

55  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Zavr~

56  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina @etale

57  .  .  .  .  .  .  .  .  . Slovensko narodno gledali{~e Maribor

58  .  .  .  .  .  . Vzajemna zdravstvena zavarovalnica, d.v.z. 

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ing. Janez Sev{ek, s.p.

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Duplek

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Ob~ina Slovenska Bistrica

59  .  .  .  .  .  .  .  . Pomurske mlekarne, d.d., Murska Sobota

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Veterinarska ambulanta Maj{perk

 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Gosti{~e Pri Antonu, Jo`e Bra~ek, s.p.

60  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Od bo`i~a do treh kraljev

64  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Nova KBM, d.d., Maribor

Iz vsebine:
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Leto 2001 bo v mestni 
ob~ini Ptuj zapisano kot leto 
velikega {tevila majhnih, a 
za to okolje kvalitetnih in 
pomembnih projektov.

Na prvem mestu je odprtje nove gim-

nazije, sledijo ureditev novih pros-

torov centra interesnih dejavnosti in 

mladinskega hotela, ki pa {e ni v fun-

kciji, 5. septembra se je pri~ela gradnja 

nove osnovne {ole Grajena, ki bo pre-

dvidoma kon~ana do septembra leta 

2002, 29. junija pa tudi rekonstrukcija 

minoritske cerkve z baro~nim pro-

~eljem - dogodek, ki bo pomembno 

zapisan v zgodovino ptujskega mino-

ritskega samostana in `upnije ter 

mesta Ptuja.

Na podro~ju varstva okolja je bila 

letos pomembna uvedba nove tehno-

logije na podro~ju ravnanja z odpadki. 

Izvedenih je bilo ve~ aktivnosti za pri-

~etek gradnje centra za ravnanje v 

Gajkah; ta se bo pri~ela v letu 2002. 

Za rekonstrukcijo in dozidavo O[ Olge 

Megli~ pa je v izdelavi idejni projekt 

za obnovo sedanje stavbe v Pre{er-

novi. Za gradnjo atletskega stadiona 

na Ptuju je bilo letos pridobljeno gra-

dbeno dovoljenje.

Junija je bilo na Ptuju ustanovljeno 

MESTNA OB^INA PTUJ

Umirjeno leto, brez 
bistvenih sprememb v 
delovanju mestne občine

Zdru`enje zgodovinskih mest Slove-

nije. Ustanovilo ga je {est ob~in, ki 

se pona{ajo z bogato kulturnozgodo-

vinsko dedi{~ino, in devet gospodar-

skih subjektov, ki sodelujejo pri obnovi 

starih mest. To je zelo pomemben 

dogodek na podro~ju ohranjanja kul-

turne dedi{~ine in obnove starih mes-

tnih jeder, saj gre za prvo tak{no 

zdru`enje v Sloveniji, ki bo lahko kan-

didiralo tudi za sredstva iz dr`avnega 

prora~una.

Iz inventure leta 2001 je po prepri~a-

nju `upana mestne ob~ine Ptuj Miro-
slava Lucija potrebno omeniti tudi 

to, da je pripravljen prostorskoure-

Umirjeno leto, brez 
bistvenih sprememb v 
delovanju mestne občine
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ditveni plan, v katerega je ume{~en 

novi center za ravnanje s komunalnimi 

odpadki in navezovalna cesta  na hitro 

cesto Hajdina - Ormo` s tako imeno-

vanim Puhovim mostom.

Na `upanskih sre~anjih v letu 2001 

so se najve~ pogovarjali o sprejemu 

delitvene bilance, za katero je spro`en 

postopek arbitra`e, o ustanoviteljstvu 

javnega zavoda Zdravstveni dom Ptuj 

(nekatere ob~ine ̀ elijo biti soustanovi-

teljice, nekatere bodo za svoje ob~ane 

osnovno zdravstveno varstvo zagoto-

vile po pogodbah), glede biv{e po~itni-

{ke kolonije Biograd na morju, gradnje 

novega centra za ravnanje z odpadki, 

gradnje nove re{evalne postaje in tudi 

dializnega centra, o nakupu bibliobusa 

in {e ~em.

Intenzivno so v tem letu na Ptuju 

pri~eli iskati lokacijo za gradnjo varo-

vanih stanovanj, mesto je letos pri~elo 

tudi prve resnej{e pogovore o ureditvi 

ve~namenskega prostora, ki ga nujno 

potrebuje za izvedbo prireditvene in 

druge dejavnosti. V letu 2001 se je 

mestna ob~ina Ptuj pri~ela tudi bolj 

odpirati v {ir{i prostor, saj i{~e pove-

zave v mednarodnem prostoru. Po 

besedah direktorice uprave mestne 

ob~ine Ptuj Evelin Makoter Jablo~nik 

je ta v letu 2001 delala dobro, enotno 

in strokovno, vse v korist Ptuja in nje-

govih ob~anov.

Leto 2001 je po oceni ̀ upana mestne 

ob~ine Ptuj Miroslava Lucija v mestni 

ob~ini Ptuj potekalo dokaj umirjeno, 

brez bistvenih in ugodnih sprememb 

na zakonodajnem podro~ju. Pri~ako-

vanih sprememb nepravi~nega zakona 

o fi nanciranju ob~in ob~ine niso do~a-

kale. Tako mestna ob~ina Ptuj {e vedno 

nosi breme razvojnih projektov in delo-

vanja ter fi nanciranja kulturnih usta-

nov na obmo~ju celotnega Spodnjega 

Podravja. Gre za knji`nico, gimnazijo, 

gledali{~e, glasbeno {olo, osnovno {olo 

s prilagojenim programom, znanstve-

noraziskovalno sredi{~e Bistra, {portni 

zavod in drugo. Nobena zakonska spre-

memba, ki jo le letos sprejel dr`avni 

zbor, se ni pozitivno odrazila v bolj{em 

fi nan~nem stanju mestne ob~ine Ptuj, 

to pa se je posledi~no pokazalo tudi 

na investicijah v komunalno in cestno 

infrastrukturo, pa tudi pri projektih na 

podro~ju kulture in drugih dru`benih 

dejavnosti.

"Prihodnja leta bodo odlo~ujo~ega 

pomena za nadaljnjo usodo Ptuja. 

Spreminjala se bo slovenska ustava, 

sprejemal se bo zakon o pokrajinski 

razdelitvi. ̂ e Ptuj ne bo postal regijsko 

sredi{~e in se ne bo spremenil zakon o 

fi nanciranju ob~in, bo to pomenilo sta-

gnacijo razvoja mesta in njegove oko-

lice. Te problematike se bomo morali 

bolj zavzeto in u~inkoviteje lotiti tako 

na lokalni ravni kot tudi preko poslan-

cev dr`avnega zbora s tega obmo~ja. 

Brez dvoma bodo potrebna ve~ja pri-

zadevanja, kot smo jim bili pri~e do 

sedaj. ^e Ptuj ne bo regijsko sredi{~e, 

bo potrebno bistveno spremeniti stra-

tegijo njegovega nadaljnjega razvoja," 

je ob iztekajo~em se letu {e posebej 

poudaril ptujski `upan, ki vsem ob~a-

nom v novem letu `eli, da si vzamejo 

~as za svoje sanje in jih tudi sku{ajo 

uresni~iti.

Miroslav Luci, `upan mestne ob~ine 
Ptuj

Evelin Makoter Jablo~nik, direktorica
ob~inske uprave mestne ob~ine Ptuj
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Socialna slika vse bolj 
zaskrbljujo~a
Pod`upan Mitja Mrgole 
ocenjuje, da se je v letu 2001 
na podro~ju sociale zgodilo 
ve~ pomembnih stvari.

Posebno poglavje so socialna sta-

novanja. Letos so s prednostne liste 

oddali {tiri stanovanja, dve sta {e v 

gradnji. Prihodnje leto bo za prosilce 

socialnih stanovanj bolj{e, uredili naj 

bi jih 12. Da je socialna slika v mestni 

ob~ini ~edalje slab{a, govorijo tudi 

nekatere {tevilke o subvencijah sta-

narin - te so iz prora~una pokrili v 

vi{ini 10 milijonov tolarjev, za oskrb-

nine na{ih ob~anov v socialnih zavodih 

je {lo 54 milijonov tolarjev, za nekaj 

izrednih denarnih pomo~i so namenili 

2,5 milijonov tolarjev, za javna dela na 

podro~ju sociale je bilo porabljenih 4,3 

milijonov tolarjev, pol milijona tolar-

jev je bilo porabljenih za ureditev pro-

storov za brezdomce, sredstva pa so 

zagotovili tudi za brezpla~no pravno 

pomo~, mladinsko svetovanje Tom 

telefon, po~itni{ko letovanje socialno 

ogro`enih ter za nujno vzdr`evanje in 

sanacijo biv{e po~itni{ke kolonije Bio-

grad na morju. Dejstvo pa je, da je 

bilo za vse potrebe na podro~ju sociale 

sredstev premalo, re{evali so le najnuj-

nej{e probleme.

Pod`upan Mitja Mrgole je osebno 

najbolj zadovoljen, da se je re{il pro-

blem zdravstvenega doma - javne 

zdravstvene slu`be, ki jo sestavljajo 

tako zavod kot koncesionarji. Sodelo-

vanje se je vzpostavilo na novih, kva-

litetnih osnovah, razveseljivo je tudi, 

da se na novo vzpostavlja sodelovanje 

z bolni{nico, zdravstveni dom pa tudi 

vse tesneje sodeluje z ob~inami, ki naj 

bi bile njegove ustanoviteljice. Pritisk 

na nove koncesije se je umiril; delno 

je k temu prispevala tudi zavaroval-

nica sama, saj jih ni razpisala. Glede 

ustanoviteljstva zdravstvenega doma 

se ob~ine odlo~ajo `e od marca letos. 

^e bi bila re{ena {e delitvena bilanca, 

bi se v ob~inah la`je pogovarjali o 

nadaljnjem razvoju osnovnega zdrav-

stvenega varstva na Ptujskem. Z nad-

gradnjo srednjega in veznega trakta 

zdravstvenega doma na Potr~evi 9/a 

je bila omogo~ena preselitev {e preos-

tale zdravstvene dejavnosti iz stavbe v 

^u~kovi 2 v enotno zdravstveno cono 

na Potr~evi. Javni zavod lekarne Ptuj 

je septembra letos predal namenu tudi 

drugo lekarni{ko enoto na Ptuju v svoji 

sestavi, lani pa jo je `e odprl na Bregu. 

Ureditev centralne lekarne v Trstenja-

kovi 9 na~rtujejo v letu 2002. Mestna 

ob~ina Ptuj bo s sredstvi podprla tudi 

gradnjo re{evalne postaje in novega 

dializnega centra, ki je `e v izgradnji.

Prvi~ sredstva za hitrej{i 
razvoj
Pod`upan Ervin Hojker je 
z dogajanjem na podro~ju 
dru`benih dejavnosti v 
leto{njem letu zadovoljen. 
Znotraj prora~una jim je 
uspelo zagotoviti dovolj 
denarja za redno delo in letos 
prvi~ tudi za hitrej{i razvoj.

Mitja Mrgole

POD@UPANI MESTNE OB^INE PTUJ O LETU 2001
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ske vzgoje so zagotovili sredstva, ki so 

omogo~ila redno delo, manj pa je bilo 

denarja za investicije; premalo ga je 

bilo predvsem za ureditev novih igri{~ 

za otroke.

Na podro~ju kulture velja omeniti 

predvsem za~etek vlaganj v domi-

nikanski samostan, pa tudi za~etek 

rekonstrukcije minoritske cerkve z 

baro~nim pro~eljem. Nove prostore 

bo dobila tudi uprava Pokrajinskega 

muzeja Ptuj, ki se seli v prenovljene 

prostore nekdanjih zaporov v Pre{er-

novi ulici, kjer pa bi morali javnosti v 

spominskem smislu odpreti tudi zapor-

ni{ki del.

Ptujsko gledali{~e je tudi letos nav-

du{evalo s svojimi uspehi, glede uredi-

tve prostorov pa se stvari {e vle~ejo. 

Tudi na podro~ju {porta je bilo javnih 

sredstev dovolj za redno dejavnost, saj 

so ptujski {portniki dosegli nekaj izje-

mnih dose`kov v dr`avnem in med-

narodnem merilu. Vse drugo se je 

re{evalo z entuziazmom posamezni-

kov.

Na podro~ju turizma se bo kmalu 

zaklju~ila zgodba o GIZ-u, v mestnem 

svetu je padla odlo~itev o ustanovitvi 

lokalne turisti~ne organizacije, ki je 

v zaklju~ni fazi ustanavljanja. Njena 

ustanovitev bo omogo~ila za~etek 

novega obdobja v turisti~nem utripu 

mesta Ptuja in njegove okolice. Pod-

`upan Ervin Hojker ob`aluje, ker {e 

vedno ni re{eno vpra{anje investicije 

v grajsko restavracijo, vesel pa je, da 

se pribli`uje koncu zgodba o nekdanji 

kavarni Evropa, ki jo novi lastniki uspe-

{no obnavljajo.

Ptuj je tudi letos prireditveno izre-

dno bogato `ivel, {tevilne prireditve 

so v mesto ob Dravi privabile veliko 

obiskovalcev, {e posebej poleti. Prire-

ditvam se bo mesto v bodo~e moralo 

{e posebej posvetiti, dore~i bo moralo 

koncept prireditev javnega pomena v 

mestni ob~ini Ptuj, kot so kurentova-

nje, Dobrote slovenskih kmetij, Festival 

doma~e zabavne glasbe in podobno.

Enakomernej{i razvoj 
gospodarske 
infrastrukture
Na podro~ju gospodarske 
infrastrukture je bilo v letu 
2001 izra`enih veliko ve~ 
potreb, kot je bilo mo`nosti. 
Zastavili pa so mejo med 
porabo sredstev, ki so 
namenjena gospodarski 
infrastrukturi, nasproti 
porabe v dru`beni nadgradnji.

Predvsem ima v mislih odlo~itev za 

gradnjo nove O[ Grajena, ki je bila 

v mestnem svetu soglasno podprta. 

Zelo odmevno je bilo odprtje nove 

gimnazije, za katero so v prora~unu 

mestne ob~ine Ptuj zagotovili pomem-

ben dele`, ~eprav naj bi za investicije 

v srednje {ole skrbela dr`ava. Mestni 

svet je z odlo~itvijo o soinvestitorstvu 

omogo~il mladim kvalitetnej{e pogoje 

za izobra`evanje. Na podro~ju pred{ol-

Ervin Hojker

Milan ^u~ek
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Podjetje za stanovanjske 
storitve je bilo ustanovljeno 
v letu 1991 kot posledica 
novo nastalih razmer na 
podro~ju stanovanjskega 
gospodarstva, ki so zahtevale 
druga~en pristop k reševanju 
stanovanjskih problemov.

Dejavnost družbe je razdeljena na 

profi tni del, ki vklju~uje gradnjo pro-

fi tnih stanovanj in preurejanje starej-

ših kupljenih objektov, ter neprofi tni 
del, kamor sodi vzdrževanje in gradnja 

neprofi tnih ter socialnih stanovanj.

Pretežni del poslovanja zajema:

- projektiranje in sorodne tehni~ne 

rešitve,

- stanovanjske storitve,

- opravljanje cenitev nepremi~nin,

- vzdrževanje stanovanjskih in drugih 

objektov po pogodbi z lastniki,

- promet z nepremi~ninami: odkup, 

prodaja, posredovanje najema stano-

vanj in poslovnih prostorov.

Naši cilji in vizija razvoja družbe 
so jasni. Dolgoro~no si bomo prizade-

vali ohraniti obseg poslovanja z dose-

danjimi poslovnimi partnerji. Pove~ati 

želimo tudi obseg upravljanja z ve~ 

stanovanjskimi hišami in ve~jimi pos-

lovnimi objekti. Naš namen je zdru-

ževati najemnike v objektih, kjer bo 

mogo~e z ve~inskim lastnikom vplivati 

na gospodarjenje v objektih in opus-

titi objekte, v katerih ni mogo~e zago-

toviti ustreznih bivalnih prostorov za 

najemnike stanovanj.

V zadnjih desetih letih smo veliko pripomogli k adaptaciji že dotrajanih 
stanovanjskih in poslovnih objektov. Tako smo izboljšali bivalne razmere 
v starem mestnem jedru. Z rekonstrukcijo skupinskih kotlarn in kuriš~ 
trdega goriva na zemeljski plin pa se je v veliki meri zmanjšalo onesna-
ževanje zraka v mestu Ptuju.

Ime fi rme: Podjetje za stanovanjske storitve, d.o.o.

Sedež družbe: Vošnjakova ulica 6, 2250 Ptuj

Telefon: 02 779 43 61; Fax: 02 779 47 81

PODJETJE ZA STANOVANJSKE STORITVE IZ PTUJA PRAZNUJE 
10. ROJSTNI DAN

Naša dekadaNaša dekada

Kot poudarja pod`upan Milan ^u~ek, 

ki v mestnem svetu odgovarja za pod-

ro~je gospodarske infrastrukture, jim 

je letos prvi~ v zadnjih letih uspelo, 

da so delali na vseh podro~jih ob~ine, 

pri plo~nikih na primer v Trstenjakovi, 

na Mariborski, Dornavski in v Ore{ju. 

Prebili so tudi strokovno mnenje, da je 

potrebno vse narediti naenkrat.

V tem letu so bili tako izdelani tehni-

~ni dokumenti za osnovno komunalno 

infrastrukturo za Podvince, Spuhljo, 

Budino in Breg, da se bo v letu 2002 ̀ e 

lahko pri~ela gradnja v teh ~etrtih. S 

temi projekti se bo tudi pri~el uresni~e-

vati enakomernej{i razvoj na podro~ju 

gospodarske infrastrukture v mestni 

ob~ini Ptuj. Najve~ji uspeh po ^u~ko-

vem mnenju pa je, da je v program 

vlade R Slovenije in Darsa vklju~ena 

ptujska priklju~na cesta s t.i. Puhovim 

mostom ter da so v ministrstvih za 

leti 2002 in 2003 zagotovljena tudi 

sredstva za gradnjo nove deponije. Z 

vidika razvoja komunalnega gospodar-

stva v smislu programskega razvoja pa 

je pomembno tudi dejstvo, da je ptuj-

sko obmo~je v vladi uspelo z dolo~i-

tvijo statisti~ne regije, kar pomeni, da 

bo lahko samo na~rtovalo gospodarski 

razvoj. V programih vlade je Ptuj uspel 

tudi s projekti za {iritev ~istilne nap-

rave.

Vzdr`evanje lokalnih cest so lahko 

izvajali ob najve~jih naporih, s sredstvi 

prora~una pa tudi niso mogli slediti 

intenzivni cestni gradnji oziroma moder-

nizaciji v primestnih in mestnih ~etrtih, 

zlasti {e, ker so v veliki meri ob~ani pri-

pravljeni sami sofi nancirati le-to.

Majda Goznik

Fotografije: Črtomir Goznik
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Preteklost. Teater se zganja na 

Ptuju ̀ e nekaj stoletij. Prva zgo-

dovinska pri~evanja o gledali{-

kih predstavah segajo v daljno 

leto 1786. Kdo ve, morda pa 

bodo arheologi na{li na Ptuju 

kdaj celo ostanke rimskega gle-

dali{~a … Nem{kemu prebival-

stvu se je zdelo gledali{~e za 

mesto tako pomembno, da so 

ga ve~krat obnavljali, {irili. In 

mu leta 1896 dali novo podobo: 

veli~astno pro~elje z balkonom, 

stebri, reliefnim okrasjem. Pro-

jekt so zaupali arhitektu iz 

prestolnice, Dunaj~anu Rudolfu 

Klotzu. [ele leta 1918 se je na 

odru ptujskega gledali{~a prvi~ 

zasli{ala slovenska beseda. Ptuj-

ski oder je bil vse do za~etka 

druge svetovne vojne v glav-

nem nekak{na »izpostava« mari-

borskega dramati~nega dru{tva. 

Vrh v njegovem razvoju predsta-

vlja avantgardni teater re`iserja 

Frana @i`ka tik pred za~etkom 

druge svetovne vojne. Tudi Jo`e 

Babi~ in Bor{tnikov nagrajenec 

Sandi Kro{l sta v tistih ~asih 

za~ela na Ptuju. Pri{la je vojna, 

od{lo nekdanje pro~elje. Po 

vojni se je gledali{ka dejavnost 

nadaljevala. Leta so tekla in 

ptujsko gledali{~e je bilo v letih 

1954–1958 ~isto pravo, pokli-

cno gledali{~e. V najbolj{ih ~asih 

je imelo stalno zaposlenih tudi 

do 15 igralcev. ^eprav so pokli-

cno gledali{~e politiki ukinili, pa 

gledali{ke dejavnosti ni mogel 

uni~iti nih~e. Ljubiteljsko obdo-

bje ptujskega gledali{~a je bilo 

ve~ kot zanimivo; v stavbi gle-

dali{~a so delovale dramska, lut-

kovna in plesna skupina. Nekega 

dne je {tudentom ljubljanske 

Akademije za gledali{~e, radio, 

fi lm in televizijo, zdru`enim v 

skupini Zato., za~ela rojiti po 

glavi zamisel o ponovni profe-

sionalizaciji gledali{~a na Ptuju. 

Zbrali so pogum, dovolj mlado-

stni{ke trme in `e nekaj znanja 

ter za profesionalizacijo prido-

bili o~itno dovolj pomembnih 

mestnih politikov. Klju~no vlogo 

v tem ~asu je odigral Franc 

Mlakar, ki je organizacijsko vodil 

projekt, »rde~o lu~« pa so pri-

`gali najprej tandem Vojteh 

Rajher in Branko Brumen, ki sta 

prisluhnila Kristini [amprl Purg, 

takratni vodji oddelka za dru-

`bene dejavnosti, kasneje pa 

{e `upan dr. Miroslav Luci in 

svetniki, ki so leta 1995 zbrali 

voljo in namenili denar za usta-

novitev  poklicnega gledali{~a. 

Sedanjost. Programska shema 

Gledali{~a Ptuj se je v letih 

od ustanovitve do danes pos-

topoma oblikovala in ustalila. 

Gledali{~e pripravi tri do {tiri 

lastne premiere v sezoni. Od teh 

je ena namenjena otro{ki oz. 

mladinski publiki, tri pa odrasli. 

Redno uprizarja poletne pred-

stave v zanimivih ambientih 

starega mestnega jedra. Lutko-

vni abonma je namenjen na{im 

najmlaj{im obiskovalcem. Vsaki 

dve leti prireja Festival monod-

rame, ki je vzpostavil Ptuj poleg 

Celja, Kranja in Maribora kot 

slovensko festivalsko gledali{ko 

mesto. Projekt mlada dramatika 

spodbuja nastajanje in uprizar-

janje dramskih del mladih slo-

venskih avtorjev. OB-program 

je programski sklop, v katerem  

najdejo svoje mesto zamisli 

posameznikov, ki za svoje 

ustvarjanje sicer nimajo insti-

tucionalne »strehe nad glavo«. 

Seveda vabimo na ptujski oder 

tudi predstave drugih sloven-

skih poklicnih gledali{~. @e v 

juniju 2002 na~rtujemo SKUP 

– Sre~anje komornih uprizo-

ritev na Ptuju, ki bo gotovo 

dodobra razveselil ptujsko gle-

dali{ko ob~instvo. Nedavno tega 

je bil ustanovljen Klub ljubite-

ljev ptujskega gledali{~a, ki bo 

za Ptuj~ane prirejal organizi-

rane oglede v drugih sloven-

skih gledali{~ih in poskrbel za 

`iv stik med gledalci in doma-

~im gledali{~em. Naj omenimo 

{e ve~letni projekt zgodovina 

ptujskega gledali{~a. Priprav-

ljamo serijo {tirih knji`nih pub-

likacij, v katerih bo zajet razvoj 

ptujske gledali{ke zgodovine. 

Z nem{kim teatrom na Ptuju 

se ukvarja germanist Miha To{. 

Avtorica knjige Prelomnice v 

razvoju ptujskega gledali{~a 



1918–1958 je komparativistka 

Andreja Bab{ek. Za obdobje med 

letoma 1958 in 1992 {e i{~emo 

nekoga, ki bi ga zanimalo gleda-

li{kozgodovinsko raziskovanje. 

Pripravljamo pa tudi `e gle-

dali{ko kroniko, ki bo sprego-

vorila o ptujskem gledali{kem 

desetletju na prelomu stoletja 

(1992–2002). Ko bodo raziskave 

zaklju~ene, bo Ptuj eno redkih 

mest, ki bo imelo svojo gleda-

li{ko zgodovino raziskano. Gle-

dali{~e Ptuj je v minulih letih 

pripravilo na~rte za celovito 

obnovo gledali{ke stavbe. Arhi-

tekt Andrej [mid je izpeljal pre-

veritveni projekt, izdelal idejni 

projekt in nato projektno gra-

dbeno dokumentacijo za celo-

vito, temeljito obnovo stavbe 

ptujskega gledali{~a. Na~rti pre-

dvidevajo rekonstrukcijo nekda-

njega pro~elja in funkcionalne 

in tehni~ne izbolj{ave notranjo-

sti. V fi nan~ni strukturi dosega 

gledali{~e zavidljivih 30 odsto-

tkov lastnega prihodka, polo-

vico denarja daje Mestna ob~ina 

Ptuj, 20 odstotkov pa pridobimo 

iz dr`avnega prora~una. Posebej 

pomemben je podpis tristranske 

pogodbe o fi nanciranju gledali-

{~a iz leta 2000 med dr. Mirosla-

vom Lucijem, ̀ upanom, Rudijem 

[eligom, takratnim kulturnim 

ministrom, in Gledali{~em Ptuj. 

S to pogodbo je bilo namre~ 

ptujsko gledali{~e uvr{~eno med 

»resna« slovenska gledali{~a, 

katerih program sofi nancira 

dr`ava. V pretekli sezoni smo v 

na{em gledali{~u na{teli 24470 

gledalcev na 167 prireditvah. 

Gledali{~e je 77-krat od{lo tudi 

v druge kraje po Sloveniji in 

tako prepoznavno predstavlja 

mesto Ptuj v {ir{em slovenskem 

merilu. Marsikomu se te {tevilke 

zdijo velike. Ja, tak{ne tudi so. 

Samo novembra 2001, denimo, 

smo imeli 40 predstav: v stavbi 

na Slovenskem trgu smo odi-

grali 11 svojih predstav, 7 pred-

stav je pri{lo od drugod, 22-krat 

pa smo z na{imi predstavami 

gostovali v drugih slovenskih 

krajih. Za svoje delo so ptujski 

gledali{~niki prejeli strokovne 

nagrade (Aljo{a Koltak, Gojmir 

Le{njak – Gojc, uprizoritev Mar-

jetka, str. 89), Franc Mlakar pa 

oljenko za delo na podro~ju 

kulture. [est let po ustanovitvi 

poklicnega gledali{~a delajo 

Zato.-jevci in drugi ptujski gle-

dali{~niki Vojko Bel{ak, Romana 

Ercegovi~, Gregor Ge~, Gorazd 

Jakomini, Aljo{a Koltak, Tadej 

To{, Iva Kranjc, Helena Per{uh, 

Peter Srp~i~, Nenad Tokali  – 

Ne{o, v razli~nih slovenskih gle-

dali{~ih. [tevilni od njih so imeli 

`e v svojih prvih gledali{kih 

korakih z Branko Bezeljak Glazer 

odli~no gledali{ko vzgojo, za 

seboj imajo ljubljansko Akade-

mijo; za njihovo poklicno priho-

dnost se zato ni bati. Prihodnost 

Gledali{~a Ptuj pa je v rokah 

mestnih oblasti. Od njihovega 

posluha za gledali{~e bo odvi-

sno, ali bodo z denarjem podprle 

razvojne cilje. S tem bi omo-

go~ili obnovo stavbe gledali{~a, 

ki bi stala okrog 400 milijonov 

tolarjev, ter redno zaposlili vsaj 

manj{e igralsko jedro. V prete-

klem stoletju je bilo torej ptuj-

sko poklicno gledali{~e ukinjeno 

in znova ustanovljeno. V stole-

tju, ki ga ̀ ivimo, si mesto zaslu`i, 

da mu gradbeniki vrnejo nek-

danji ugledni izgled sredi naj-

lep{ega mestnega trga, doma~i, 

mati~ni igralci pa dajo potre-

bno `ivljenje in odrski utrip. Ko 

bo gledali{~e na sliki, ki je pred 

vami, jasno, v njem pa igralci, 

potem bomo vedeli, da smo 

tam: v samozavestnem, kultur-

nem, ambicioznem mestu Ptuju. 

[ele takrat bomo lahko rekli, 

da smo naredili dovolj. Sedem-

~lanski kolektiv Gledali{~a Ptuj 

vam `eli, da bi praznike pre`i-

veli lepo, s tistimi in tam, kjer se 

dobro po~utite. Prihodnje leto 

naj vam prinese zdravja, poklic-

nih in osebnih uspehov. Hvala 

vam za aplavze v minulem letu; 

naredili bomo vse, kar zmo-

remo, da boste na{i – upamo 

zadovoljni - gostje tudi v priho-

dnjem letu. Sre~no 2002!
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Leta 2000 so v Petovia avtu 
prihodke v primerjavi z letom 
1999 pove~ali za 20 odstotkov, 
kar so tudi na~rtovali. Kupili so 
ve~inski paket delnic podjetja 
Agroservis Murska Sobota, kjer 
imajo danes `e 80 odstotkov 
delnic in so tudi ve~inski 
lastniki. Skladno z letnim 
planom za leto 2000 so odprli 
tudi trgovino v Mariboru. 

V leto{njem letu so prav tako dosegli 

za~rtane cilje, promet so {e dodatno 

pove~ali, realizacija pa bo dosegla dve 

milijardi tolarjev, medtem ko je leta 

1998 zna{ala 890 milijonov, pri tem pa 

{tevila delavcev niso pove~ali. Konsoli-

dirani prihodki skupine Petovia avto - 

skupaj z Agroservisom Murska Sobota 

- pa bodo letos dosegli 3,6 milijarde 

tolarjev. V Petovia avtu je trenutno 

zaposlenih 88 delavcev, v Agroservisu 

96.

Podjetje Petovia avto je glede na 

programe organizirano v {tiri profi tne 

centre: PC Renault, PC Servisi, PC 

Trgovina in PC Tehni~ni pregledi. Agro-

servis je organiziran v holding (delni{ko 

dru`bo) s tremi h~erami: AVTO ARES, 

d.o.o., ki prodaja Renaultova vozila, 

AVTO CIT, d.o.o., ki prodaja Citroenova 

vozila, in A SERVIS, d.o.o., ki je trgovina 

za prodajo in servisiranje tovornega 

programa in traktorjev. @e v lanskem 

letu so pri~eli aktivnosti za pridobitev 

certifi kata kakovosti ISO 9001-2000 in 

na~rtujejo, da ga bodo pridobili v za~e-

tku leta 2002. Ureditev poslovanja skla-

dno z visokimi mednarodnimi merili 

kakovosti je zahteva sedanjega ~asa, 

svoje zahteve pa postavlja tudi prib-

li`evanje Evropski uniji. Pred kratkim 

so ustanovili podjetje v Beogradu, v 

okviru katerega bodo v za~etku pro-

dajali rezervne dele za tovorna vozila 

znamke Iveco, Mercedes, Man in Tam, 

kolikor ga je {e ostalo. Kot je povedal 

direktor Petovia avta Vili Cerovi~, se z 

nekaterimi slovenskimi podjetji pogo-

varjajo tudi o zastopstvih v Jugoslaviji, 

razmi{ljajo pa tudi o prodaji Renaulto-

vih vozil na tem obmo~ju.

"Na{i cilji na jugoslovanskem trgu so 

veliki, za~eli bomo po~asi in premi{ljeno. 

Na~rtujemo tudi ustanovitev podjetja 

v Novem Sadu," je {e povedal direktor 

Cerovi~.

Petovia avto je zastopnik za prodajo 

Renaultovih vozil na podro~ju Ptuja. 

"Lahko se pohvalimo, da smo tr`ni dele` 

zadr`ali. V Sloveniji je namre~ zadnji 

dve leti mo~no upadla prodaja avto-

mobilov, letos celo za 15,6 odstotka. 

Koli~ino smo celo pove~ali, res pa je, 

da vsega nismo prodali na Ptuju. Na{ 

tr`ni dele` zna{a za deset mesecev 

letos 22,76 odstotka," je {e dodal Vili 

Cerovi~.

V tovornem programu so zastopniki 

in poobla{~eni serviserji za vozila Man 

in Tam, za vozila Iveco pa so pogod-

beni serviserji. Prodajajo tudi rezervne 

dele za druga vozila, ki jih sami uva-

`ajo delno iz Avstrije, nekaj iz Italije. 

Za Renaultove sladkousce so uredili 

tudi butik obla~ili znamke Renault.

Za~etek poslovanja v novem letu bo 

v znamenju pridobitve ISO standarda. 

[tevilo zaposlenih bodo zmanj{ali za 

osem; gre za delavce, ki imajo mo`-

nost, da se upokojijo. Z zmanj{anjem 

{tevila zaposlenih bodo delno zni`ali 

stro{ke.

V Prekmurju jih ~aka dokon~na konso-

lidacija poslovanja, organizacijske, kad-

rovske in programske spremembe so `e 

izpeljali.

Na lokaciji Petovia avta na Ormo{ki 

cesti na Ptuju bodo v letu 2002 najve~ 

denarja namenili za investicije v opremo 

PETOVIA AVTO, D.D., PTUJ

Na prvem mestu kvaliteta

Vili Cerovi~, univ. dipl. ekon., direk-
tor delni{ke dru`be Petovia avto Ptuj. 
Foto: ^rtomir Goznik

za tehni~ne preglede, ki jih zahteva 

uresni~evanje novega sistema za regis-

tracije vozil. Na~rtovane investicije jih 

bodo stale najmanj sto milijonov tolar-

jev. ^e bo le dovolj denarja, bodo poso-

dobili tudi trgovino z rezervnimi deli za 

tovorni program, ki kljub temu da dela 

v nemogo~ih razmerah, dosega dobre 

rezultate. Predvsem pa je `elja celot-

nega kolektiva, da tudi v novem letu 

ohranijo `e dose`ene tr`ne pozicije in 

jih nekoliko pove~ajo.

V okviru reorganizacije Renaultove 

prodajne mre`e je Petovia avtu uspelo 

pridobiti status regijskega centra; v 

Sloveniji bo takih centrov trinajst, s 

Ptuja pa bodo pokrivali [tajersko od 

Maribora naprej proti Prekmurju. Ko 

bo ta mre`a v letu 2003 pri~ela funk-

cionirati, bo Petovia avto prodal letno 

okrog 1600 vozil, letos pa jih bodo 

okrog 300.

Skladno z zahtevami po vedno ve~ji 

kakovosti storitev v vseh delih podjetja 

veliko skrb posve~ajo izobra`evanju 

svojih zaposlenih, da bi bili ~im bolj{i v 

komunikaciji in odnosu do kupcev. Vla-

ganja v kader so stalna naloga, enako 

investiranje v servisno in programsko 

opremo. Veliko ljudi se ob delu izobra-

`uje za potrebe podjetja. Zavedajo se, 

da je vlaganje v kvaliteto storitev in 

kadre hkrati najbolj{a nalo`ba za priho-

dnost.

Petovia avto Ptuj se uvrš~a med 
najve~je slovenske skupine podjetij 
po anketi Gospodarskega vestnika, 
prav tako pa tudi med najuspeš-
nejša tovrstna podjetja s h~erin-
skimi fi rmami.

Na prvem mestu kvaliteta
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Podjetje Tehcenter iz Ptuja 
predstavlja pomemben ~len 
pri dobavi primarnih surovin, 
~rne metalurgije in 
tehni~nega blaga na podro~ju 
Štajerske in tudi celotne 
Slovenije.

Leta 1989 ustanovljeno podjetje se je 

v svojih za~etkih poslovanja ukvarjalo 

predvsem s prodajo tehni~nega blaga, 

a se je kmalu preusmerilo in postalo 

eden ve~jih dobaviteljev najrazli~nej-

ših surovin v Sloveniji in tujini.

So~asno s trgovino pa se je razvijala 

tudi proizvodnja kovinskih izdelkov, ki 

obsega proizvodnjo kovinskih delov in 

TEHCENTER - TRGOVINA, STORITVE, PROIZVODNJA, UVOZ – IZVOZ, d.o.o.

Strokovnjak za kovine

Sedež podjetja in trgovina

armatur za potrebe železarske in alu-

minijske industrije, pa tudi strugarsko-

orodjarskih del.

Leta 2001 je bilo za podjetje s 47 

zaposlenimi zelo uspešno, v naslednjih 

letih pa na~rtujejo še nadaljnji razvoj.

Eden glavnih ciljev je izgradnja 

novega poslovno-trgovskega objekta z 

najve~jim skladiš~em blaga ~rne meta-

lurgije in surovin v tem delu Štajerske 

ter novo trgovino s tehni~nim blagom. 

Objekt bo stal v industrijski coni v 

Ptuju in bo predvsem zaradi svoje 

velikosti in dostopnosti še bolj utrdil 

podjetje na mestu enega najve~jih 

dobaviteljev kovin in kovinskih izdel-

kov v Sloveniji.

Nadaljnji cilji podjetja segajo tudi na 

podro~je organizacije in ekologije, saj 

so v zaklju~ni fazi pridobivanja certi-

fi kata ISO 9001, v letu 2002 pa želijo 

pridobiti še okoljevarstveni certifi kat 

ISO 14000.

Strokovnjak za kovine

Proizvodnja, Mlinska ulica 14a
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Osrednje dogajanje v Obmo~ni 
obrtni zbornici Ptuj je bilo v letu 
2001 vezano na praznovanje 
30-letnice obrtni{ke 
organizacije na Ptujskem. Ob 
vstopu v leto 2001 je imela 
Obmo~na obrtna zbornica Ptuj 
1395 ~lanov, od tega najve~ 
samostojnih podjetnikov, kar 
1288. Junija, ko so potekale 
osrednje aktivnosti ob 30-letnici 
z razstavo obrtnih izdelkov in 
storitev, se je {tevilo ~lanov 
pove~alo na 1404.

Najve~ obrtnikov je imela mestna 

ob~ina Ptuj - 611, v ob~ini Kidri~evo jih 

je bilo 147, v Markovcih 107, v Gori{nici 

93, Vidmu 89, Hajdini 87, Maj{perku 67, 

Dornavi 61, Podlehniku 36, Destrniku 35, 

Jur{incih 26, Zavr~u 15, Svetem Andra`u 

12, @etalah 10 in Trnovski vasi 8. Zelo 

je razveseljivo, da se je obrt v zadnjih 

30 letih pri~ela razvijati tudi v nemes-

tnih okoljih, s ~imer je zagotovljen njen 

kompleksen razvoj na celotnem obmo-

~ju zborni~nega delovanja.

Na peti, jubilejni razstavi izdelkov in 

storitev se je prestavilo ve~ kot 120 obrt-

nikov. Razstava je uspela, ̀ elja obrtnikov 

in obiskovalcev pa je, da bi jo pripravili 

pogosteje, ne le na vsakih pet let. Velik 

problem Ptuja je stalno razstavi{~e, zato 

so leto{njo razstavo pripravili v {otoru.

Zelo odmevna je bila tudi predstavitev 

ptujskega obrtni{tva na mednarodnem 

obrtnem sejmu v Celju, kjer so sejemsko 

dejavnost pomagali razgibati tudi cir-

kov{ki folkloristi.

VELIK POUDAREK 
IZOBRA@EVANJU

V okviru svojih programov dela daje 

Obmo~na obrtna zbornica Ptuj najve~ji 

poudarek utrjevanju sekcijskega delova-

nja ter izobra`evanju ~lanov in pri njih 

zaposlenih - teh je ve~ kot 1800. Trenu-

tno je aktivnih `e 16 sekcij, osem pa jih 

{e ustanavljajo. Povpre~no letno za razli-

~ne oblike izobra`evanja porabijo okrog 

osem odstotkov vsakoletnega zborni~-

nega prora~una.

Zborni~ni servis je osredoto~en na par-

tnersko sodelovanje z dr`avo in lokalnimi 

skupnostmi, da bi obrtni{tvu zagotovili 

~im bolj{e pogoje za razvoj. V okviru 

izvajanja javnih pooblastil sta najpo-

membnej{i nalogi vodenje registra in 

izdajanje obrtnih dovoljenj. Delo pri 

vodenju obrtnega registra je obse`no: 

letno izvedejo okrog 90 prijav, 80 odjav 

in okrog 200 sprememb v registru.

15. november letos je bil zgodovinski 

dan za slovensko obrt: po skoraj 30 letih 

so podelili prve mojstrske diplome. Med 

prvimi, ki so jih prejeli, je bilo tudi pet 

obrtnikov s Ptujskega. Frizerske mojs-

trice so postale Danica Dobnik iz Cirkovc, 

Lidija Kolbl iz Ptuja in Marica Poplatnik 

iz Gori{nice, mojster klepar-krovec je 

postal Franc Veseli~ iz Ptuja, mojstrica 

o~esna opti~arka pa Marija Kuhar iz 

Ptuja.

S sodelovanjem z ob~inami na Ptuj-

skem so v glavnem zadovoljni. Opa`ajo, 

da se pri njih vse bolj zavedajo pomena 

razvoja drobnega gospodarstva za ob~in-

ski in sicer{nji razvoj. Ob~ine sprejemajo 

nekatere spodbudne ukrepe za pospe{e-

vanje in razvoj obrti ter kmetijstva. Za 

te namene skupaj z bankami zagotav-

ljajo sredstva, v glavnem za regresiranje 

obrestne mere.

ZBORNICA SE 
SPOGLEDUJE S TUJINO

Obmo~na obrtna zbornica Ptuj se je v 

zadnjem letu precej anga`irala tudi pri 

navezovanju stikov z zbornicami drugih 

dr`av; lani so vzpostavili stike z mad-

`arsko in hrva{ko. Prvi rezultati so vidni, 

saj so se nekateri obrtniki in podjetniki s 

Ptujskega oktobra udele`ili sejma SASO 

v Splitu, ki ga je organizirala Obrtni~ka 

komora Splitsko-dalmatinske `upanije, 

23. in 24. novembra pa se so ~lani 

Obmo~ne obrtne zbornice Ptuj sre~ali s 

predstavniki slova{ke obrtne zbornice v 

Bratislavi.

Obrtna zbornica Ptuj oziroma njena 

gradbena sekcija s predsednikom Bran-

kom Gori~anom se je tudi letos izkazala 

pri organizaciji in izvedbi 3. dr`avnega 

tekmovanja slikopleskarjev, ki nima samo 

tekmovalnega, temve~ tudi humanitarni 

zna~aj. Letos so ekipe v tekmovalnem in 

humanitarnem delu popleskale 1800 m2 

povr{in mariborske porodni{nice. Njihov 

humanitarni prispevek zna{a 6,5 mili-

jona tolarjev.

Iztekajo~e se leto je prineslo najve~ 

problemov avtoprevoznikom, predvsem 

zaradi zakona o prevozih v cestnem pro-

metu. Vsi, ki bodo v letu 2002 `eleli 

obnoviti licenco za prevoze, bodo morali 

do konca decembra oddati zahtevke za 

ureditev parkiri{~.

Na skup{~ini Obmo~ne obrtne zbornice 

Ptuj, ki je bila 19. decembra, pa so za~eli 

postopke za volitve v organe zbornice 

za mandatno obdobje 2002-2006. Izvo-

lili so tudi novega podpresednika zbor-

nice, ker se je eden od dveh dosedanjih, 

Viktor Cvetko, upokojil; novi podpredse-

dnik je Jo`e Kokot.

OBMO^NA OBRTNA ZBORNICA PTUJ

V znamenju 30-letnice

[tirje odgovorni za delovanje Obmo~ne obrtne zbornice Ptuj (od leve): Janez 
Ri`nar, sekretar, Jo`e Milo{i~ predsednik, Zdenka [kerget, tajnica, in Boris 
Repi~, strokovni sodelavec

V znamenju 30-letnice
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Prva leta vsakega podjetja so 
najte`ja, pravijo izku{nje sleher-
nega podjetnika. Ko podjetje 
pre`ivi desetletno obdobje in pri 
tem nenehno raste ter se razvija 
tudi v kakovostnem pomenu, je 
njegova prihodnost zagotovljena. 
Seveda ob pridnih rokah in 
strokovnosti vseh zaposlenih. 

Vse te pogoje izpolnjuje zasebno pod-

jetje GASTRO samostojnega podjetnika 

Marjana Skoka, ki je 10-letnico obstoja 

29. novembra slavilo z velikim slavjem, 

obletnici pa dodalo {e pomembno pri-

dobitev za dejavnost podjetja.

Gastro je danes pojem za dobre malice 

in kosila, jedi po naro~ilu, znan pa je tudi 

kot dober gostitelj ve~jih skupin, ki se 

zberejo ob najrazli~nej{ih prilo`nostih: 

prireditvah, porokah, izletih ... V njihovi 

kuhinji vsak dan pripravijo 2200 malic 

in ve~je {tevilo kosil, poleg tega pa pos-

tre`ejo morebitne skupine. Poleg stre`be 

v lastnih prostorih postre`ejo dnevno 

okoli 1600 malic na lokacijah 50 rednih 

odjemalcev; to so podjetja v bli`nji in 

daljni okolici. Hrano preva`ajo s petimi 

specializiranimi vozili. Njihovih storitev 

se ljudje poslu`ujejo ob razli~nih prilo`-

nostih: dru`inskih praznikih, prireditvah, 

piknikih in podobno.

Ob slovesnosti pred mesecem dni so 

odprli klubsko sobo, ki se je v tem pre-

dnovoletnem ~asu `e izkazala za idealno 

po`ivitev njihove tradicionalne ponudbe. 

V njej je 50 sede`ev, ki so razdeljeni v med 

seboj lo~ene koti~ke. Ponudba je zelo 

bogata, saj pripravijo vsa jedila po naro-

~ilu, vse ve~ji poudarke pa dajejo doma-

~im jedem s {ir{ega ptujskega obmo~ja. 

Poleg klubske sobe je dvorana, kjer lahko 

hkrati postre`ejo do 200 ljudi.

Podjetje je pri koncu pomembnega 

postopka uvajanja sistema HACCP, ki 

postaja obvezen tudi za gostinske obje-

kte, pomeni pa sistemsko metodo, ki 

ugotavlja in ocenjuje dejavnike tveganja 

pri posameznih postopkih proizvodnje in 

prometa z `ivili, dolo~a na~ine kontrole 

in prepoznava kriti~ne kontrolne to~ke. 

Slovesnosti ob 10-letnici so se udele`ili 

{tevilni gostje, poslovni partnerji in tudi 

nekdanji, sedaj upokojeni delavci. Lastnik 

in direktor Marjan Skok se je v svojem 

nastopu spomnil za~etkov: "Leta 1991 

se je zgodilo marsikaj pomembnega za 

slovensko ljudstvo. To leto je {e posebej 

pomebno za nas v Gastroju, saj je bilo 

podjetje tega leta ustanovljeno. Tistega 

leta je za~el privatizacijo tudi Agis, kjer 

sem bil zaposlen kot vodja obrata dru`-

bene prehrane. Potrebno se je bilo odlo-

~iti, ali ugrizniti v kislo jabolko negotove 

privatizacije ali ostati v popolni negoto-

vosti, kaj bo jutri. Odlo~il sem se za prvo 

mo`nost in prevzel obrat z osemnajs-

timi zaposlenimi. Tako se je 3. maja 1991 

rodilo podjetje Gastro."

V imenu zaposlenih se je na slovesno-

sti vodja obrata Vlado [krabl direktorju 

zahvalil za vse, kar je storil za podjetje 

in v njem zaposlene ter jim zagotovil 

socialno varnost. Tudi za to, da ima do 

zaposlenih korekten, ~love{ki odnos, da 

zna prisluhniti in v okviru mo`nosti tudi 

pomagati, ~e je kdo v te`avah. Nobede-

nega od delavcev, ki jih je prevzel skupaj 

s prej{njim obratom, ni odpustil, ob 

tem pa omogo~il zaposlitev in zaslu`ek 

mnogim mladim, dela voljnim ljudem. 

Vlado [krabl je {e poudaril, da niti en 

mesec delavci niso ostali brez pla~, kar 

se v novonastalih podjetjih rado dogaja. 

Kljub velikim vlaganjem se je vsako leto 

na{el denar tudi za regres, ob desetlet-

nici pa jih je presenetil z nagrado, ki so 

je bili dele`ni tudi upokojenci podjetja.

Strategija podjetja temelji na zdravih 

temeljih zasebnega kapitala, strokovno 

izobra`enih kadrih, nenehni skrbi za 

naravno in kakovostno slovensko suro-

vino ter pripravi hrane po recepturah 

HACCP in ISO standardih. Zaposleni se 

torej veselijo Marjanove obljube, da jih 

vodi v Evropo, in se zavedajo, da tudi 

tam z dobrim delom ne bodo med sla-

bimi podjetji.

OKREP^EVALNICA GASTRO, MARJAN SKOK, S.P.

Desetletje uspešnega dela

Kolektiv Okrep~evalnice Gastro iz Raj{pove ulice 16 v Ptuju. Foto: Kosi

Desetletje uspešnega dela
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Smo podjetje z dolgoletno 
tradicijo na podro~ju proizvodnje 
mesa in mesnih izdelkov. V letu 
2001 smo predelali 2000 t 
mesa in mesnih izdelkov, ki jih 
prodajamo v lastnih prodajalnah: 
Marketu @ v Vo{njakovi ulici 
v Ptuju (dobitnik priznanja za 
najbolje urejeno prodajalno v 
letu 2000, ki ga je podelila 
Gospodarska zbornica Slovenije 
— zdru`enje za trgovino ), 
prodajalni v TC Videm pri Ptuju 
(dobitnik priznanja za urejenost 
v letu 2001, ki ga podeljujeta 
Gospodarska zbornica Slovenije 
in Turisti~na zveza Slovenije), 
Marketu @erak v Podlehniku, 
mesnicah na ptujski tr`nici in na 
avtobusni postaji v Ptuju ter v 
Cash & Carry centru Koloniale 
na Tr`a{ki ulici v Mariboru. 
Ostali del proizvodnje prodamo 
s pomo~jo ambulantne prodaje 
in veleprodaje, s katero smo 
prisotni na podro~ju celotne 
Slovenije, ob~asno pa tudi zunaj 
dr`avnih meja.

V letu 2001 zaposluje na{e podjetje `e 

65 delavcev, ta {tevilka pa se bo v priho-

dnjih letih {e pove~ala, saj na~rtujemo 

raz{iritev proizvodnje in pridobitev sta-

tusa industrijskega obrata. Dejavnosti za 

dosego tega cilja smo pri~eli `e letos, 

saj ravnokar kon~ujemo investicijo v pri-

zidek k proizvodni hali in pakirnico, ki 

bo omogo~ala za kupce bolj priro~no in 

tudi na oko privla~nej{e pakiranje na{ih 

proizvodov. Na~rtujemo, da bomo status 

industrijskega obrata pridobili v prvem 

~etrtletju naslednjega leta.

V podjetju smo letos dodali nov ~len 

k na{i oskrbovalni verigi, saj smo pre-

vzeli `ivinsko klavnico Ptuj, ki je bila tik 

pred zaprtjem. S tem smo re{ili pribli`no 

20 delovnih mest, v prihodnosti pa se 

bo potreba po delavcih tam {e pove~ala. 

Ustanovljeno je bilo h~erinsko podjetje 

Klavnica Ptuj, d.o.o., ki danes zaposluje 

25 delavcev in bo letno proizvedlo 3000 

t sve`ega govejega in pra{i~jega mesa. 

V klavnici oskrbujemo svoje potrebe po 

sve`em mesu, opravljamo pa tudi slu`-

nostne zakole.

Na podro~ju razvoja novih izdelkov in 

kvalitete smo bili letos po lastnih ocenah 

zelo uspe{ni. Na ocenjevanjih mesa in 

mesnih izdelkov na Biotehni{ki fakulteti 

v Ljubljani in na Kmetijsko-`ivilskem 

sejmu v Gornji Radgoni so na{i izdelki 

dobili skupaj 25 odli~ij. Dve zlati odli~ji 

smo prejeli na ocenjevanju na Biotehni-

{ki fakulteti v Ljubljani za izdelka pi{-

~an~ja hrenovka in jetrna pa{teta. Na 

ocenjevanju mesa in mesnih izdelkov 

na Kmetijsko-`ivilskem sejmu v Gornji 

Radgoni pa smo prejeli zlato odli~je 

za pe~eno prato. S srebrno medaljo so 

bili nagrajeni: sendvi~ klobasa, slanin-

ska, PePi pi{~an~ja pa{teta, kuhan pra-

{i~ji vrat, ciganska slanina, kuhan pr{ut 

in dravska klobasa v Gornji Radgoni ter 

slaninska klobasa, pe~ena prata, dona~ka 

salama in kuhan pra{i~ji vrat v Ljubljani. 

Bronasta odli~ja so prejeli izdelki: pra-

{i~ji jeziki v aspiku, delikatesna mesna 

slanina, dravska salama, {unkarica, tla-

~enka in sr~ek klobasa v Ljubljani ter 

sendvi~ s sirom, PePi pi{~an~je hrenovke, 

tla~enka, delikatesna mesna slanina in 

ta{~in jezik v Gornji Radgoni.

Prejeta odli~ja ka`ejo, da smo z razvo-

jem izdelkov na pravi poti, hkrati pa nas 

veseli, da smo priznanja prejeli prav za 

izdelke, ki jih zelo cenijo tudi na{i kupci.

Ob koncu leta `elimo vsem kupcem, 

poslovnim partnerjem in drugim sode-

lavcem sre~en bo`i~ ter uspehov polno 

novo leto 2002.
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^eprav Slovenija ni velika 
država, pa je vseeno pomembno, 
katero je njeno najve~je 
kmetijsko podjetje. Med 32 
registriranimi podjetji, ki 
povpre~no obdelujejo po 227 
hektarjev zemlje, je Kmetijski 
kombinat Ptuj, d.d., z letošnjimi 
3800 obdelanimi hektarji, s 
prirejenimi 70 tiso~ praši~i, 
zanje pripravljenimi 40 tiso~ 
tonami krmil ter vzgojenimi in 
prodanimi tremi milijoni litrov 
vina zares velikan. Poleg tega pa 
je letos podjetje še v najboljših 
letih: pri štiridesetih je tudi 
~lovek krepak, poleg tega pa 
njegovo vitalnost že vodijo 
izkušnje in z leti nakopi~ena 
modrost. Kdor bi na hitro 
pogledal poslovanje Kombinata, 
ki zadnja leta izkazuje dobi~ek 
in postavlja svojo poslovno 
politiko in strategijo za 
naslednja leta na osnovi 
modrosti in izkušenj, bo 
primerjavi z najbolj ustvarjalnim 
obdobjem ~lovekovega življenja 
pritrdil.

Zgodovina Kombinata je spletena v 

kito iz marljivih ljudi, organizacijskega 

spreminjanja in mnogih naložb. Le še v 

arhivih ostaja odlo~ba o združitvi treh 

kmetijskih gospodarstev (Dravsko polje, 

Haloze, Ptujsko polje) v Kombinat 18. 

marca 1961. Potem pa so naprej v debele 

in številne fascikle zloženi dokumenti o 

ve~ kot sedem tiso~ stalno zaposlenih, 

ki so delali v podjetju, o mnogih nalo-

žbah - od nakupa zemlje preko obnav-

ljanja vinogradov, gradnje farm, ptujskih 

toplic, posodabljanja tehnologij; dodani 

so razveseljujo~a in tudi zaskrbljujo~a 

poro~ila o letinah, pa dokumenti o kako-

vosti pridelkov in izdelkov, medalje in 

vse mogo~i obra~uni. Ko bo nekdo teme-

ljito premlel vse to gradivo in ga bo 

voljan spraviti na strani zajetne mono-

grafi je, bo za njen naslov moral zapisati 

nekaj o uspešni rasti in razvoju.

V prvih štirih desetletjih bo zagotovo 

najbolj dinami~no opisovanje zadnjih 

desetih let. Kombinat je po~asi za~enjal 

sla~iti svojo dotedanjo kožo družbenega 

podjetja in se leviti v delniško družbo. 

Iz nekoliko ve~je zgodovinske razdalje 

bo šele mogo~e oceniti, da je pri tem 

trpel in utrpel velike spremembe. ^e je 

neko~ imel okrog 7 tiso~ hektarov njiv 

in vrsto kmetijstvo spremljajo~ih obra-

tov in dejavnosti, so leta prehajanja 

družbene zemlje v državne roke obdelo-

valne površine neprestano kr~ila. Prilaga-

janje novim razmeram je zahtevalo veliko 

spretnosti in potrpežljivosti: zunanji opa-

zovalci dogajanja v Kombinatu ~esto niso 

povsem dobro razumeli, vendar o njem 

najbolj zgovorno govori današnje stanje 

podjetja, ki je kon~ni rezultat reorgani-

ziranja, opuš~anja nekaterih dejavnosti 

in prodaje nekaterih objektov kot pot-

rebnega dezinvestiranja in koncentra-

cije premoženja. Vse skupaj je sestavljalo 

fi nan~no sanacijo in programsko pre-

strukturiranje podjetja, preden je postalo 

delniška družba. Nekateri stari dolgovi 

so postali lastniški deleži, za skoraj mili-

jardo tolarjev težka dokapitalizacija in 

notranja ureditev dejavnosti sta osno-

vni kapital pove~ali na današnje 3,4 

milijarde tolarjev. Ob pokritju vseh pri-

manjkljajev iz preteklosti in ob štirih 

zaporednih letih poslovanja Kombinata 

z dobi~kom (kljub kakšni izjemno neu-

godni letini vmes) pa kaže, da ima zdaj 

Kmetijski kombinat, d.d., z letnim pri-

hodkom 4,5 milijarde SIT in 300 zapo-

slenimi trdne temelje in da torej kot 

najve~je slovensko kmetijsko podjetje 

trdno stoji na svojih nogah. Navsezad-

nje to potrjujejo tudi novi lastniki. Na 

javni prodaji deležev podjetja smo dobili 

lastnike po celotni Sloveniji; na prvem 

seznamu je bilo skoraj dvajset tiso~ del-

ni~arjev, zdaj pa koncentracija lastniš-

tva njihov seznam ~edalje bolj krajša. 

Še vedno pa jih je 16 tiso~, deset najve-

~jih med njimi pa ima v lasti 60 odstot-

kov podjetja. Zanimanje za Kombinatove 

lastniške deleže najbolj nazorno potrjuje, 

da je podjetje zdravo in trdno, saj sicer 

na slovenski borzi po njegovih delnicah 

ne bi bilo nobenega povpraševanja. Tudi 

njihova rast za skoraj polovico vrednosti 

v lanskem letu objektivno dokazuje, da 

raste vrednost velikega podjetja in da 

napovedi izpred desetih let, kako je pri-

hodnost le v majhnih podjetjih, ni bilo 

treba jemati dobesedno.

Kmetijski kombinat Ptuj, d.d., pa ima 

tudi trdno izdelano strategijo, kako in 

kam se bo razvijal in utrjeval v nas-

lednjih petih letih. Predvidena je 30% 

realna rast prodaje z osnovnim poudar-

kom na 30% pove~anju prireje praši~ev, 

za to pa na~rtuje v tem obdobju 2,5 

milijarde SIT investicij. Letos spomladi je 

tudi dokon~no dozorelo spoznanje, da so 

potrebne strateške povezave vinarstva, 

da je potrebno najti strateškega part-

nerja za ptujske Terme, ki so zdaj še v 

celoti Kombinatova last.

Strategija je seveda natan~en doku-

ment, ki podrobno opredeljuje posa-

mezne pridelke, kulture, izdelke, tržne 

poteze in kapitalske naloge podjetja. 

Najbolj si želimo skupaj z vsemi lastniki 

podjetja, da bi bodo~i kronist, ki bo 

sestavljal monografi jo podjetja za prvo 

polovico stoletja, lahko v zadnji petini 

dokumentarne knjige zapisal, da so imeli 

na~rtovalci ob vstopu v peto desetletje 

podjetja prav in so v naslednjih letih 

zastavljene cilje dosegali, še naprej ob 

koncu poslovnih let nizali dobi~ek in da 

bi lahko tudi pohvalil letine, ki so zdaj še 

pred nami, ob njegovem pisanju pa bodo 

že zgodovinske.

VIZIJA
Smo najve~ja slovenska kmetij-

ska družba; delujemo tudi na pod-
ro~ju živilske predelave, turizma in 
gradbeništva.

Ho~emo ostati vodilni na kmetij-
skih programih v Sloveniji in postati 
pomembnejši v živilski predelavi z 
namenom, da oskrbujemo potroš-
nike z zdravo hrano, pridelano v 
strateškem partnerstvu z naravo. 

Delovali bomo po merilih evrop-
ske uspešnosti.
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26. leto poslovanja je bilo za 
Terme Ptuj eno najuspe{nej{ih 
v zadnjih letih. V primerjavi 
z lanskim letom so potrojili 
dobi~ek: lani ga je bilo okrog 
10 milijonov, letos naj bi ga bilo 
okrog 35 milijonov, prihodkov 
od prodaje pa 606 milijonov 
(lani 560 milijonov).

Obnovili so notranje termalno kopali-

{~e in povezali obe vrtini, kajti druga 

vrtina je bila kar 16 let neizkori{~ena. S 

tem so zagotovili trikrat ve~je pretoke 

termalne vode, kar se odra`a tudi na 

ve~ji kakovosti termalne vode ter zma-

nj{anju stro{kov energije. Uredili so tudi 

salon za pedikuro.

V poletni sezoni se je v Termah Ptuj 

kopalo ve~ kot 100 tiso~ kopalcev. 

Dobra sezona je odsev kvalitetnih pri-

prav in zanimivega animacijskega pro-

grama (prvi~ so izbrali tudi miss Term) 

ter izbolj{anja ponudbe nasploh. Skupno 

{tevilo kopalcev v tem letu naj bi dose-

glo 190 tiso~.

Tudi v stacionarnem delu bodo presegli 

lanskoletne rezultate, bolj{e rezultate pa 

dosegajo tudi v gostinskem delu. V letu 

2000 so prvi~ dosegli 40 tiso~ no~itev, 

letos jih bo okrog 43 tiso~. V strukturi 

gostov se je za 3 odstotke pove~al dele` 

tujcev, zelo dober obisk so zabele`ili tudi 

v avtokampu. Med tujimi gosti prevla-

dujejo Italijani, Nemci in Nizozemci, med 

doma~imi pa Ljubljan~ani in okoli~ani. 

Pove~uje se tudi {tevilo gostov z Gorenj-

ske in Primorske.

Terme Ptuj so bile letos uspe{ne tudi na 

gostinsko-turisti~nem zboru v Morav-

skih Toplicah. Receptorki Alberta Dre-

ven{ek in Branka Serban sta bili zlati, 

Angelca ^ernen{ek je prejela srebrno 

priznanje v poznavanju slovenskih vin, 

Maks Kekec pa se je izkazal v kuhanju 

bogra~a v kotli~ku in prejel bronasto pri-

znanje. Priznanji v tekmovanju sobaric 

pa sta prejeli Marija Vu~kovi~ in Majda 

Fijan.

Dobri rezultati leto{njega leta jim 

dodatno vlivajo optimizem, da bodo v 

letu 2002 le pri~eli uresni~evati pro-

grame za {iritev vodnih in no~itvenih 

zmogljivosti. Vse pa je odvisno od izbire 

strate{kega vlagatelja. [ele s tem se bodo 

dolgoletnemu paradnemu konju ptuj-

skega turizma odprle mo`nosti ve~jega 

turisti~nega razcveta.

Od leta 2001 se bodo poslovili neko-

liko druga~e kot v preteklosti: pripravili 

so silvestrovanje v kopalnih pla{~ih v 

celotnem notranjem delu Term in v res-

tavraciji Zila v stilu ponudbe "all inclu-

sive", kar je novost na Ptujskem in tudi v 

{ir{em okolju.

Uspešno leto za Terme Ptuj

Letos se je v Termah Ptuj kopalo okrog 
190 tiso~ kopalcev. Foto: ^rtomir 
Goznik

Uspešno leto za Terme Ptuj

Gradbeni remont, d.o.o.
Gradbeni remont, d.o.o., je družba v 100 % lasti Kmetijskega 

kombinata Ptuj, d.d., ki se že vrsto let uspešno  ukvarja z 

gradbeništvom kot osnovno dejavnostjo,  zraven tega pa s svojimi 

stalnimi podizvajalci in kooperanti s podro~ja elektroinstalacij, 

strojnih instalacij, slikopleskarskih del, mizarskih del, 

klju~avni~arsko-montažnih del ter drugih zaklju~nih del v 

gradbeništvu dopolnjuje  svojo ponudbo. Izvajamo vse vrste del, 

od novogradenj do adaptacij in rekonstrukcij  poslovnih, 

industrijskih, stanovanjskih  in spomeniško zaš~itenih objektov, 

urejevanje okolice in druga dela s podro~ja nizkih gradenj. Uspešno 

delujemo na podro~ju ob~ine Ptuj in širše. Dolgoletno prisotnost na 

tržiš~u nam zagotavljajo kakovost naših storitev, poznavanje zahtev 

kupcev, sledenje razvoju in novostim s podro~ja naše dejavnosti, 

dobra organizacija in strokovno usposobljen kader.

Da bi poskrbeli za celovitejšo ponudbo svojih storitev, ustvarjamo 

na lokaciji Gradbenega remonta, d.o.o., to  je na Žnidari~evem 

nabrežju 10, center za  naše in  kooperantske storitve. S tem 

namenom na naši lokaciji  že obratuje Mizarstvo Pintari~, s.p., v 

bližnji prihodnosti pa tudi družba za izvajanje strojnih instalacij 

Kitec, d.o.o.  

Ob tej priložnosti se vsem našim poslovnim partnerjem zahvalju-

jemo za izkazano zaupanje, verjamemo, da bomo tudi v bodo~e 

dobro sodelovali pri novih projektih,  hkrati pa jim želimo vesel 

boži~ ter sre~no, zdravo in uspeha polno leto 2002. Izgradnja poslovnih prostorov za Goja, d.o.o.

Sedež podjetja Gradbeni remont, d.o.o.

Gradbeni remont, d.o.o.
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Foto: M. Ozmec
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Daniel Vrban~i~ si je po 
kon~anem {olanju najprej 
nabiral izku{nje pri 
kamnose{kem mojstru, `e 
sedem let pa dela kot 
samostojni podjetnik. 
Delavnice ima v Bukovcih 83, 
poleg njega pa so {e trije 
zaposleni.

Delo v kamnose{tvu je zanimivo, 

seveda pa je potrebno veliko znanja in 

umetni{kega navdiha, da izdelek dobi 

kon~no podobo. Njihove stranke jih 

najbolj poznajo po izdelovanju nagrob-

nih spomenikov iz razli~nih vrst kamna. 

Veliko spomenikov je unikatnih. Stranki 

svetujejo, kak{ni dodatki naj bodo na 

spomeniku, da bo videz dober. Pri 

nagrobnih spomenikih sledijo novim 

trendom, ki se najve~krat ka`ejo v razli-

~nih kombinacijah barv kamna. Stranke 

se lahko odlo~ijo za spomenik, ki jih 

KAMNOSE[TVO DANIELA VRBAN^I^A

Izdelki z umetniško vrednostjo
imajo v katalogih, prilagodijo pa se tudi 

njihovim idejam.

V delavnicah Daniela Vrban~i~a kamen 

obdelujejo ro~no. Prav to in velikost 

dolo~ita ceno izdelka. Pri nagrobnih 

spomenikih je poleg estetike pomem-

bno kasnej{e vzdr`evanje kamna, da 

zaradi razli~nih vremenskih vplivov 

ohrani lep videz.

Izdelujejo tudi najrazli~nej{e stopnice 

in police. Doslej so se preizkusili tudi v 

kamnose{kem delu v razli~nih sakralnih 

objektih: v markovski cerkvi so izdelali 

oltar in krstni kamen, zelo so ponosni 

na portal, ki so ga naredili v cerkvi v 

[entilju. Prav tako izdelujejo opremo za 

gostinske lokale, obloge, mize in to~ilne 

mize.

Danielu Vrban~i~u je delo izziv, {e 

posebej pa je zadovoljen, ko so stranke 

zadovoljne z ustvarjenimi izdelki. O 

kvaliteti izdelkov so se stranke `e same 

prepri~ale, zato se rade vra~ajo.

Izdelki z umetniško vrednostjo

Daniel Vrban~i~, s.p., Bukovci 83, 
2281 Markovci pri Ptuju,

tel.: 02 766 39 71, GSM: 041 712 043
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V Vodnogospodarskem podjetju 
Drava Ptuj, kjer je trenutno 
zaposlenih 105 delavcev, se 
lahko pohvalijo `e s 55-letno 
vodarsko tradicijo. Kot je 
povedal direktor Drago 
Klobu~ar, jim je na osnovi 
zakona o vodah ter uredbe o 
na~inu izvajanja 
vodnogospodarske javne slu`be 
v Sloveniji zaupano upravljanje 
in vzdr`evanje voda na 
ni`inskem delu povodja Drave.

Od takrat, ko je v letu 1946 ministrstvo 

za gradnje ustanovilo Glavno upravo za 

vode v Ljubljani in Upravo za Dravo 

na Ptuju, do danes brez prekinitve, a v 

razli~nih organizacijskih oblikah `e 55 

let izvajajo vodnogospodarsko dejav-

nost. Z reorganizacijo so bile leta 1961 

vse enote pripojene k Vodni skupnosti 

pore~ja Drave, ta je leta 1966 pre{la v 

Splo{no vodno skupnost Drava - Mura 

Maribor, leta 1975 pa se je preoblikovala 

v Vodnogospodarsko podjetje Maribor. 

V tej sestavi je delovala vodnogospo-

darska enota Drava Ptuj, a se je po 

gospodarski preobrazbi leta 1989 preo-

blikovala v samostojno podjetje in leta 

1997 v Drava Vodnogospodarsko podje-

tje Ptuj, d.d

Danes strokovnjaki VGP Drava Ptuj skr-

bijo za varnost pred visokimi vodami, za 

ohranjanje in izbolj{anje kakovosti voda 

in vodnega okolja ter usklajujejo nas-

protja med obstoje~o in `eleno rabo 

vodnih virov in prostora, kar je pogoj 

trajnostnega razvoja. Poleg tega izvajajo 

zasnove objektov za ravnanje in ods-

tranjevanje odpadkov, prostorske analize 

lokacij odlagali{~, sanacijske programe 

obstoje~ih odlagali{~ odpadkov, stroko-

vno svetujejo ob prilagajanju predpisom 

s podro~ja ravnanja z odpadki in presoje 

vplivov za vse vrste posegov v prostor.

V Drava VGP Ptuj gradijo in vzdr`u-

jejo, preu~ujejo in ocenjujejo, na~rtu-

jejo, opravljajo slu`bo za varstvo voda, 

re~no nadzorsko slu`bo ter zadnja leta 

vse pomembnej{o ekolo{ko slu`bo.

Sede` Uprave in sektorja Gradnje je 

na @nidari~evem obre`ju 11 v Ptuju, 

za vse morebitne dodatne informacije 

so dosegljivi po telefonu 02-787-50-00, 

sede` sektorja Vodnogospodarstvo pa je 

na Ljubljanski 9 v Mariboru, telefon 02 

320-75-00.

VODNOGOSPODARSKO PODJETJE DRAVA PTUJ

Za vode skrbijo že 55 let

Direktor Drava VGP Ptuj Drago Klo-
bu~ar. Foto: M. Ozmec

Za vode skrbijo že 55 let
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V trgovini GASPARI, 

Ul. heroja Lacka 8, vam 

ponujamo izdelke znanih 

blagovnih znamk:

- kelihe, kozarce, ste-

klenice, vr~e, pladnje, 

sklede, skodelice iz kri-

stalnega stekla in kris-

talina blagovne znamke 

ROGA[KA CRYSTAL, Ste-

klarna Roga{ka, d.d., iz 

Roga{ke Slatine

- izdelke iz nerjave~e 

plo~evine blagovne 

znamke WMF iz Nem~ije: 

posodo, peka~e, pladnje, 

jedilni pribor, gospodinjske pripomo~ke

- izdelke iz porcelana — jedilne servise priznanih blagovnih 

znamk MIKASA, VILLEROY & BOCH, HUTSCHENREUTHER

Obi{~ite nas in izberite darila za razli~ne prilo`nosti.

TRGOVINA GASPARI, Marinka Šef, s.p., Ašker~eva 5, 
Ptuj, poslovna enota Ul. heroja Lacka 8, Ptuj
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Mlekarska zadruga Ptuj, ki je 
nastala leta 1992, je v prvem, 
{e ne polnem desetletju svoje 
samostojne poti nanizala vrsto 
uspehov. Ves ta ~as je prireja 
mleka nenehno rastla, s koli~ino 
je rastla tudi kakovost mleka, 
zadruga pa je utrjevala svojo 
vlogo v kmetijskem prostoru 
ptujske regije.

Leto 2001 bo v zgodovini zadruge zapi-

sano kot pomembno tudi zaradi tega, 

ker se je po osmih letih gostovanj v 

najetih poslovnih prostorih odlo~ila za 

nakup prostorov biv{ega Tehnoservisa ob 

Ormo{ki cesti v Ptuju. Poleg lepih uprav-

nih prostorov je pridobila tudi skladi{~ne 

prostore in dvori{~e, kjer na~rtuje {iritev 

svoje dejavnosti.

Desetletnico uspe{nega dela in razvoja, 

ki ga bo Mlekarska zadruga slavila pri-

hodnje leto, bo do~akala kot poslovno 

mo~na zadru`na organizacija. Leto{nji 

celotni prihodek bo dosegel 2 milijardi 

200 milijonov tolarjev. Od tega bo nekaj 

nad 300 milijonov predstavljalo trgovsko 

blago, ostali del prihodka pa promet z 

mlekom. Tak{en obseg poslovanja obvla-

duje samo pet zaposlenih, kar je pomem-

bna prednost Mlekarske zadruge.

U~inkovitost njenega poslanstva je 

poleg organizacije prireje in odkupa 

mleka tudi v dobrem delu zaposlenih, 

upravnega in nadzornega odbora, prav 

tako zaupanje ~lanov v svojo zadru`no 

organizacijo, ki postaja iz leta v leto kapi-

talsko mo~nej{a. Svojim ~lanom poleg 

strokovnih storitev nudi tudi pomo~ pri 

nakupu gnojil, semenskega materiala, 

za{~itnih sredstev in `ivinske krme. Vse 

to nabavlja po grosisti~nih cenah, dosta-

vlja neposredno na kmetije svojih ~lanov 

in jih ob tem {e brezobrestno kreditira za 

obdobje {est do deset mesecev. Letos so 

svojim ~lanom pomagali premostiti pos-

ledice su{e z nabavo 1.100 ton merkan-

tilne koruze in 250 ton pesnih rezancev.

Tudi prihodnje, jubilejno leto bodo v 

Mlekarski zadrugi Ptuj za~eli izobra`eva-

nje svojih ~lanov. Z vpra{alnikom, naslo-

vljenim na vse ~lane, `e zbirajo njihove 

potrebe po umetnih gnojilih, semenskem 

materialu in za{~itnih sredstvih. V primeru 

pomanjkanja krme bodo {e naprej skrbeli 

za pravo~asno nadomestilo ter za ohrani-

tev oziroma pove~evanje prireje mleka.

Kmetovalcem ̀ elijo poslovno in osebno 

uspe{no leto 2002 in jih vabijo, da z 

nadaljevanjem tesnega sodelovanja {e 

utrdijo zadrugo in s tem svoj polo`aj na 

slovenskem trgu, kar bo zelo pomembno 

tudi za bli`nji uspe{en nastop na trgu 

zdru`ene Evrope.

MLEKARSKA ZADRUGA PTUJ

Desetletje uspehov

Drago Zupani~, direktor Mlekarske 
zadruge Ptuj

Desetletje uspehov
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Podjetje [tajergrading je bilo 
ustanovljeno v za~etku leta 
1993. Njihovi poslovni prostori 
so v Raj{povi ulici v Ptuju, 
v bli`nji prihodnosti pa se 
bodo preselili v nove poslovne 
prostore, ki jih bodo uredili na 
Hajdini, kjer bo mogo~e nekoliko 
raz{iriti obseg poslovanja. 
Osnovna dejavnost podjetja je 
klasi~no gradbeni{tvo: v 
prete`nem delu se ukvarjajo 
z visokimi gradnjami, skupaj s 
podizvajalci pa prevzemajo tudi 
izvedbo celotnih gradenj od 
za~etnih do zaklju~nih del.

Kot je povedal direktor Ivan Trop, so `e 

z imenom teritorialno opredelili obseg 

svoje dejavnosti: v devetih letih so gra-

dili v glavnem na obmo~ju [tajerske. 

Odlo~ajo se v glavnem za gradbi{~a v 

vrednosti do 100 milijonov tolarjev. Pri-

bli`no 60 odstotkov gradenj opravijo na 

poslovnih objektih, 40 odstotkov pa je 

gradenj individualnih, zasebnih stano-

vanjskih objektov. Cilj njihovega pos-

lovanja v prvih desetih letih je bil, 

stabilizirati podjetje za doseganje nad-

povpre~ne kakovosti opravljenih del, 

znotraj dogovorjenih rokov in po spre-

jemljivi ceni. Vsa ta leta so si prizadevali 

za zaposlovanje in usposabljanje ustrez-

nega kadrovskega potenciala, da zago-

tavljajo kakovostne storitve v klasi~ni 

zidarski gradnji, kar jim je tudi uspelo. 

[tevilo zaposlenih se giblje med 20 do 

25 delavci, v glavnem iz Slovenije, nekaj 

pa jih prihaja tudi iz sosednje Hrvatske.

Ve~ja gradbena dela so v leto{njem 

letu opravili na objektu pekarne v Kid-

ri~evem in v Ptuju, obnovili so streho 

na dominikanskem samostanu v Ptuju, 

poleg tega pa so zgradili vrsto zasebnih 

objektov. Med ve~jimi gradnjami zad-

njih let pa so otro{ki vrtec in lekarna 

v Maj{perku, deset objektov vrstnih hi{ 

v Rabel~ji vasi, objekti podjetja Meso 

izdelki @erak v Podlehniku in Rogatcu, 

Poslovni center Videm, poslovni objekt 

Hvalec ob Mariborski cesti, tiskarna 

Tercia tisk v Ptuju, objekt Pepsi Pande, 

gostinski objekt Dolinca v Maj{perku in 

{e bi lahko na{tevali.

Vsem strankam, poslovnim partnerjem, 

svojim sodelavcem in bralcem Tednika 

`elijo SRE^NO IN USPE[NO NOVO LETO 

2002, v prvi vrsti obilo zdravja in medse-

bojnega razumevanja.

[TAJERGRADING, D.O.O., PTUJ

Kakovost nad slovenskim povprečjem

Direktor podjetja [tajergrading, 
d.o.o., Ivan Trop

Kakovost nad slovenskim povprečjem
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Sredi Slovenskih goric, tam, 
kjer si pritoki Drave in Mure 
razdelijo gri~evje v okolici 
Benedikta, je prijetna zelena 
pokrajina, ki vabi. Ljudje `e 
stoletja hitijo skozi Benedikt - 
eni na zahod, drugi na vzhod. 
V be`nem spominu jim ostane 
naselje s cerkvijo v dolini in 
tisto mogo~no na vrhu gri~a s 
cerkvijo sv. Treh kraljev.

Ob~ina Benedikt se razteza na 24 kva-

dratnih kilometrih ob magistralni cesti 

Maribor — Gornja Radgona. V 14 nase-

ljih (Benedikt, Drvanja, Ihova, Lo~ki Vrh, 

Negovski Vrh, Obrat, Spodnja Ba~kova, 

Spodnja Ro~ica, Stara Gora, Sv. Trije 

Kralji, [tajngrova, Trotkova, Trstenik in 

@enjak) `ivi 2.060 prebivalcev.

V globinah pod Benediktom so mine-

ralne in termalne vode. Benedi{ko sla-

tino doma~ini poznajo `e od leta 1932, 

ko je takratna oblast Dravske banovine 

zagotovila sredstva za izvedbo slatin-

ske vrtine. Statino so si okoli~ani prosto 

natakali. Vrtina je bila po vojni slabo 

vzdr`evana. V letih 1973 in 1976 so 

raziskovanja nadaljevali, vrtali do glo-

bine 150 m in 788 m ter odkrili mine-

ralno vodo v ve~ vodonosnih slojih. V 

letu 1997 so izvrtali tri vrtine in jih ime-

novali po lepih `enskah: Heleni (glo-

bina 10 m), Pavli (globina 30 m) in 

Ani (globina 102 m). Vse tri vrtine so 

v celoti zacevljene z nerjave~imi cevmi, 

na ustreznih globinah so vgrajeni fi ltri, 

okrog cevi je v globinah nasipan kre-

men~ev pesek, nad njim pa glinast 

tampon, v zgornjem delu pa so vrtine 

zacementirane. V leto{njem letu so nad 

vrtinami naredili nadstre{ek in uredili 

okolico. Ta investicija je zna{ala skoraj 

14 milijonov tolarjev.

Za~etki {olstva v Benediktu segajo `e 

v ~as reform Marije Terezije. Prvo {olsko 

poslopje so preuredili iz stare kapele 

leta 1784. [olskega prostora je pri-

manjkovalo, zato so leta 1867 zgradili 

novo {olsko poslopje in {olo raz{irili v 

dvorazrednico. Ta {olski objekt je danes 

vklju~en v sodobno zasnovano {olo. 

Ohranjen je le napis nad stranskimi 

vrati "Ljudska {ola 1867". V letu 1901 

so  zgradili novo {olo s tremi u~ilni-

cami in {olo raz{irili v petrazrednico. Od 

leta 1980 ima Benedikt sodobno {olsko 

zgradbo, ki postaja premajhna. Tako so 

morali v leto{njem letu uvesti dvoiz-

menski pouk.

V leto{njem letu so praznovali 

30-letnico delovanja vrtca in ob tem 

odprli prizidek k vrtcu. Investicija je bila 

vredna 30 milijonov tolarjev. Kljub raz{i-

ritvi vrtca pa je otro{ko varstvo {e vedno 

najve~ji problem. Tako v leto{njem letu 

dograjeni vrtec ne zado{~a ve~ in so 

morali kar nekaj otrok usmeriti v sose-

dnje vrtce. Ponovno {iritev vrtca bodo 

re{evali v sklopu investicije, za katero 

so v leto{njem letu `e pripravili tehni-

~no dokumentacijo: gradnja ve~namen-

ske dvorane in telovadnice ter prizidka k 

osnovni {oli s 13 u~ilnicami.

Velik del razpolo`ljivih sredstev so 

letos namenili gradnji ~istilne naprave 

s 1.500 enotami. Vzporedno so zgradili 

dva kanalizacijska kolektorja in povezali 

vse kanalizacije v enega. Vrednost inve-

sticije je zna{ala 130 milijonov tolar-

jev. Zanjo so najeli kredit pri ekolo{kem 

skladu v vi{ini 80 milijonov tolarjev 

in ga bodo poravnali v naslednjih 10 

OB^INA BENEDIKT

Možnosti razvoja v kmetijstvu, 
turizmu, obrti in podjetništvu

letih.

Letos so modernizirali 2,6 kilometra 

lokalnih cest in javnih poti v skupni 

vrednosti dobrih 54 milijonov tolarjev. 

Za obnovo kulturnega doma so izdelali 

tehni~no dokumentacijo, obnovo pa 

nameravajo dokon~ati do leta 2003. 

Vrednost investicije ocenjujejo na 30 

milijonov tolarjev, ra~unajo pa na sofi n-

ciranje ministrstva za kulturo.

Deset milijonov tolarjev so namenili 

za nakup nove avtocisterne, pet pa so 

jih prispevali gasilci. Prihodnje leto bo 

ob~ina za nadgradnjo cisterne name-

nila 15 milijonov tolarjev, pet pa jih 

bodo ponovno zagotovili gasilci.

Pri mrli{ki ve`ici so zgradili nadstre{ek 

in ve`ico opremili s klimatskimi napra-

vami, za to investicijo pa namenili 12,5 

milijona tolarjev. 

Skupaj z gradbenikom Stankom Ber-

njakom gradijo prvi stanovanjski blok, 

v katerem bo ob~ina preko stanovanj-

skega sklada imela sedem stanovanj, od 

tega dve socialni.

Po besedah `upana Milana Gumzarja 

so zelo ponosni na `ensko odbojkarsko 

ekipo, ki igra v drugi dr`avni ligi in je 

trenutno med 12 ekipami prva; dodaja, 

da kar precej denarja namenjajo za delo-

vanje dru{tev, ta pa dobro delujejo.

Zmagoslav Šalamun

Možnosti razvoja v kmetijstvu, 
turizmu, obrti in podjetništvu
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Sredi slovenskogori{kih gri~ev 
se na 24 kvadratnih kilometrih 
razprostira ob~ina Cerkvenjak, 
ki {teje 2.131 prebivalcev in 
zdru`uje 15 vasi in zaselkov.

Po treh letih samostojno prehojene poti 

`upan Jo`e Kraner pravi: "Danes s pono-

som govorimo o rezultatih, ki smo jih 

dosegli domala na vseh podro~jih. Nismo 

postorili vsega in zadovoljili slehernega 

ob~ana, to niti ni mogo~e, saj gre ~as 

naprej in mi z njim. @elimo si bolj{o pro-

metno, komunalno in kulturno infrastru-

kturo. Prav na omenjenih podro~jih smo 

naredili veliko in s ponosom lahko re~emo, 

da smo dosegli zavidljive rezultate. V treh 

letih samostojne poti smo posodobili in 

asfaltirali 13,5 km lokalnih cest in javnih 

OB^INA CERKVENJAK

Tretje leto samostojnosti
naredili prve korake pri postopnem poso-

dabljanju in adaptaciji objekta, v kate-

rem je tudi kulturni dom. Obnova poteka 

fazno: za~ela se je leta 1998 in bo povsem 

kon~ana v letu 2002. V domu je {e nekaj 

neizkori{~enih prostorov in tudi ti pros-

tori so potrebni prenove, da bodo funkci-

onalni za dejavnost dru{tev."

Zbornik ob~ine Cerkvenjak Podobe 
kraja je prav tako velik dose`ek ob~ine 

Cervenjak. Projekt je bil na~rtovan na 

pobudo Slovenskogori{kega foruma Cer-

kvenjak `e v letu 2000, lu~ sveta pa 

je zagledal ob 3. ob~inskem prazniku. 

Med kulturnimi dejavnostmi je potrebno 

omeniti delo vseh dru{tev in prireditve, 

ki so jih ta organizirala v letu 2001 posa-

mezno ali v sodelovanju vseh dru{tev.

Velika pridobitev za Cerkvenjak je tudi 

nogometno igri{~e. V ta namen pravkar 

potekajo pogovori za odkup dodatnih 

zemlji{~, ki so potrebna za umestitev 

igralnih povr{in nastajajo~ega rekreacij-

skega centra v Cerkvenjaku.

V Cerkvenjaku pa ob vseh teh investi-

cijah niso pozabili na potrebe otro{kega 

varstva, {olstva in drugo.

Po besedah `upana Jo`eta Kranerja 

bodo v letu 2002 zaklju~evali nedokon-

~ane investicije iz leta 2001, posodabljali 

ceste v Cogetincih, Andrencih, Stane-

tincih in @upetincih, izvajali priklope 

na kanalizacijsko omre`je v delu vasi 

Cogetinci in naselja Kadrenci, sofi nanci-

rali gradbeno-obnovitvena dela na farni 

cerkvi sv. Antona v vi{ini 6 mio SIT, 

obnovili notranjost kluba Dru{tva upoko-

jencev Cerkvenjak, sofi nancirali obnovo 

fasade na gasilskem domu, prekrili del 

strehe na O[ Cerkvenjak, zgradili nad-

stre{ek k otro{kem vrtcu v Cerkvenjaku 

in pridobili projekte za investicije v letu 

2003 (sanitarije pri igri{~u za O[, poslo-

vilna kapela pri mrli{ki ve`i, obrtna cona, 

ve~namenski objekt).

Ob koncu pa je `upan ob~ine Cerkve-

njak Jo`e Kraner dodal: "Z na~rtovanimi 

investicijami `elimo izbolj{ati `ivljenjske 

razmere na{im ob~ankam in ob~anom 

v prihodnjem letu, v katerem jim `elim 

veliko delovnih uspehov, sre~e in zdra-

vja, predvsem pa veliko osebnega zado-

voljstva."

Zmagoslav Šalamun

lizacije v Cerkvenjaku  se bo nadaljeval 

tudi v letu 2002.

V zaklju~ni fazi je prva etapa rekons-

trukcije vodovodnega omre`ja v zaselkih 

^agona, Stanetinci in Andrenci. To je pri-

oritetna investicija v letu 2001, vredna 

128 milijonov tolarjev, ter pomembna 

pridobitev pri oskrbi  omenjenih vasi s 

pitno vodo. Zgradili so pribli`no 13 km 

primarnih vodov, na to omre`je pa se pri-

klju~uje 230 gospodinjstev, kar pomeni 

43 % od skupnega {tevila gospodinjstev 

v ob~ini Cerkvenjak.

O rekonstrukciji vodovodnega omre`ja 

`upan Jo`e Kraner meni: "Med potekom 

del so bili nekateri ob~ani nezadovoljni 

predvsem zaradi blatnih asfaltnih povr-

{in in po{kodb vozi{~. Razumljivo je, 

Ob~ino Cerkvenjak je v leto{njem letu obiskal tudi predsednik dr`ave Milan 
Ku~an. Na fotografi ji `upan Jo`e Kraner predsedniku izro~a skromno darilo.

poti, vzpostavili zadovoljivo prevoznost 

klancev v makadamski izvedbi in vzposta-

vili dobro prevoznost vseh javnih poti do 

posameznih gospodinjstev v vseh zasel-

kih na{e ob~ine. Zavedam se, da prome-

tna infrastruktura {e zdale~ ni zadovoljivo 

zgrajena, zato bomo tudi v bodo~e morali 

namenjati znatna prora~unska sredstva za 

posodobitev lokalnih cest in javnih poti."

Na podro~ju komunalne infrastrukture 

so za potrebe centra Cerkvenjaka in bli`-

njih zaselkov ̀ e v letu 2000 odprli ~istilno 

napravo in prvi del kanala za zbiranje in 

odvajanje odpadnih voda iz posameznih 

gospodinjstev.  Projekt izgradnje kana-

da se tako obse`na dela ne morejo izve-

sti brez vidnih posledic v okolju. Na{a 

skupna skrb in dol`nost izvajalca pa je, 

da saniramo vse po{kodbe vozi{~ in jih po 

posegih vrnemo v prvotno stanje. @elim 

se zahvaliti vsem ob~anom in ob~ankam, 

ki so obnovo vodovodnega omre`ja spre-

jeli z zadovoljstvom, saj so razumeli, da 

je investicija namenjena prav njim in nji-

hovim otrokom.

V obdobju KS Cerkvenjak tudi ni bilo 

sredstev, namenjenih za posodobitev in 

razvoj kulturne infrastrukture, zato so 

na tem podro~ju velike potrebe. V letih 

samostojnosti ob~ine Cerkvenjak smo tako 

Tretje leto samostojnosti
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[olstvo in kultura 
dvigujeta samozavest 
razvijajo~ih se Slovenskih 
goric
Ob~ina Destrnik spada med 
tiste slovenske ob~ine, kjer se 
zavedajo, da je lastni razvoj 
edini pogoj za dobrobit in 
spo{tljivo `ivljenje ob~anov, 
med tiste, kjer na~rtuje 
nadaljnje razvojne smernice 
tako, da bi omogo~ili vsem 
delavnim, ambicioznim in 
sposobnim prebivalcem 
ob~ine mo`nost realizacije 
podjetni{kih ambicij, kar v 
bodo~nosti prina{a 
neposredno in posredno 
celostne koristi vsem `ive~im 
v tej slovenskogori{ki ob~ini.

S projektom celostnega razvoja 
pode`elja in obnove vasi (CRPOV) so 

pozvali vse zainteresirane, da izrazijo 

svoje interese glede dolgoro~nega raz-

voja ob upo{tevanju realnih mo`nosti 

uresni~itve. Pred tem so analiti~no 

opozorili na posamezne slabosti, ki so 

v ob~ini glede na sedanje stanje na 

razli~nih podro~jih: kmetijstvo, turi-

zem, obrt in podjetni{tvo, komunalna 

in dru`bena infrastruktura, urejanje 

prostora, kultura, s tem pa so vzpo-

dbudili razmi{ljanja posameznikov pri 

krojenju zamisli in idejnih usmeritev.

V ob~ini je sedemnajst naselij: 

Desenci, Destrnik, Doli~, Drstelja, 

Gomila, Gomilci, Jane`ovci, Jane`ovski 

Vrh, Jir{ovci, Levanjci, Lo~ki Vrh, Placar, 

Strmec pri Destrniku, Svetinci, Vinta-

rovci, Zasadi in Zg. Velovlek; iz domala 

vseh naselij so dobili pobude za sous-

tvarjanje ob~inskega razvojnega pro-

grama, kar bo omogo~ilo celosten 

razvoj ob~ine.

Ob~ini od vsega za~etka `upanuje 

Franc Puk{i~, ki je skupaj z ob~inskim 

svetom poskrbel za osnovne potrebe 

ob~anov glede {olstva, komunale, 

infrastrukture in upravnih zadev; v 

leto{njem letu pa so s telefonskimi 

vodi s strani Telekoma postavili teme-

lje za povezavo s svetom na celotnem 

ob~inskem prostoru (telefonija, inter-

netna povezava, kabelska televizija), 

kar odpira nove razvojne mo`nosti 

vsem uporabnikom, ki bodo to `eleli.

V tem {olskem letu je na Destrniku 

za~ela delovati devetletna osnovna 
{ola, saj ima s sodobnimi {olskimi 

prostori za to vse pogoje. Osnovna 

{ola na Destrniku je prejela priznanje 

za energetsko najbolj var~en objekt 

v letu 2001 v Sloveniji. Podelila sta 

ga Agencija za u~inkovito rabo ener-

gije (AURE) in Gospodarski vestnik 

v okviru Ministrstva za gospodarske 

dejavnosti v Portoro`u. Objekt O[ 

Destrnik ima 2,7 krat manj{o toplotno 

porabo, kot je povpre~na poraba {ol 

v Sloveniji. Objekt je toplotno dobro 

izoliran, saj je povpre~en k faktor 

manj kot 0,5 W/m2. Ogrevan je z radi-

atorskim ogrevanjem in regulacijsko 

optimiran. Posebnost objekta je, da je 

v celoti prisilno prezra~evan (izmen-

java zunanjega zraka tri do {tiri krat 

na uro) s prezra~evalnimi napravami, 

ki imajo vgrajene visoko u~inkovite 

enote za vra~anje energije (u~inek ve~ 

kot 90-odstoten). Energetsko {tevilo 

porabe toplotne energije (ogrevanje,  

prezra~evanje in ogrevanje sanitarne 

OB^INA DESTRNIK

Programi za gospodar-
sko rast občine

@upan Franc Puk{i~

Veduta Destrnika s {olo

Programi za gospodar-
sko rast občine
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vode) zna{a 66 kWh/m2 na leto.

S tem projektom so se prijavili tudi na 

mednarodni nate~aj ENERGY GLOBE za 

najbolj{e trajnostne energetske re{itve 

oz. projekte, ki ga organizira Avstrij-

sko energetsko zdru`enje. Razglasitev 

rezultatov nate~aja si lahko obetamo 

marca prihodnjega leta v Linzu v Avs-

triji.

Ob~ina spodbuja tudi delovanje lju-
biteljskih dru{tev. Z dolgo tradicijo se 

pona{a Prostovoljno gasilsko dru{tvo 
Desenci, v ob~ini pa deluje {e Prosto-
voljno gasilsko dru{tvo Destrnik, pod 

okriljem le-tega pa tudi Pihalni orke-
ster Destrnik.

Tudi Kulturno-umetni{ko dru{tvo 

na Destrniku je s svojimi sekcijami zelo 

aktivno in vsako leto ob slovenskem 

kulturnem prazniku pripravijo kulturni 

ve~er. V tem letu je bil namenjen petju 

in je potekal pod naslovom Pozimi 
pa ro`ice ne cveto. Pod okriljem tega 

dru{tva aktivno `e 17 let deluje fol-

klorna skupina, ki je letos pripravila 

koncert, na katerem so prikazali {tajer-

ske plese in igre.

Med zelo aktivnimi je tudi Turisti~no 
dru{tvo Destrnik, ki skrbi za turisti~ni 

razvoj ob~ine. Vsako leto organizira 

skupaj z OO SDS Destrnik Majske 
igre (izkupi~ek od te prireditve pora-

bijo v dobrodelne namene), blagoslov 
konjev, rekreativno kolesarjenje, avgu-

sta pa so na Kme~kem prazniku v 

povorki, v kateri so sodelovali va{~ani 

vseh 17 vasi, prikazali stara dela in 

opravila. Postavili so tudi razstavo 

`e pozabljenih kme~kih opravil in 

orodja. Ker je dru{tvo letos praznovalo 

20-letnico delovanja, je bilo ob kme~-

kem prazniku {e toliko slovesneje, ko 

so odkrili za{~itni znak dru{tva, ki ga 

predstavlja grozd. Grozd simbolizira 

njihovo delo, hkrati pa kraj in pokra-

jino, kjer `ivijo in delujejo.

Ob martinovanju so sodelovali s 

peko gibanic ob dnevu odprtih vrat 

vseh vinogradni{kih kmetij na obmo~ju 

Majske igre

Na Destrniku je nastopil Pihalni orkester Slovenske vojske

ob~ine, ki ga je organiziralo Dru{tvo 
vinogradnikov in sadjarjev Osrednje 
Slovenske gorice. Glede na to, da je ta 

prireditev potekala prvi~, so z obiskom 

nadvse zadovoljni. Ob doma~ih ljubi-

teljih kulture poskrbijo tudi za prire-

ditve, kjer se predstavijo nastopajo~i 

od drugod; tako PGD Destrnik z Radio 

Tednikom Ptuj prireja poletno Orfej~-

kovo parado, zelo odmevno pa je bilo 

leto{nje gostovanje Pihalnega orkes-

tra Slovenske vojske ob praznovanju 

desetletnice vojne za Slovenijo.

Prej{nji ~etrtek pa so v okviru 

bo`i~no-novoletnega praznovanja pri-

pravili dobrodelni koncert v organiza-

ciji osnovne {ole in ob~ine Destrnik.

Z novo telovadnico pri osnovni {oli so 

se ponudile mo`nosti tudi za {portno 
udejstvovanje in destrni{ki ko{arkarji, 

nogometa{i, namiznotenisa~i, odboj-

karji `e trenirajo in pridno nastopajo 

na prilo`nostnih tekmovanjih.

Ob~ina se zaveda tudi svojega pos-

lanstva na podro~ju ohranjanja nep-
remi~ne kulturne dedi{~ine. Zavod za 

spomeni{ko varstvo Maribor jim je 

izdelal strokovne predloge za projekt 

in skupaj s komisijo za popis kulturne 

dedi{~ine, ki deluje v okviru ob~inske 

uprave, so strokovni predlogi iz{li v 

li~ni knjigi, ki s slikami in besedilom 

opredeljuje nepremi~no kulturno dedi-

{~ino na Destrniku.

V tem letu so obnovili kapelo, ki 

je v popisu, ter obnovili spomenik 

na Lo~kem Vrhu s podobo Kristusa s 

kri`em na ramenih iz leta 1664; ta je 

spomin na pobito grofovsko rodbino 

SZEKELY, ki so jih Turki pobili v gradu 

Svetinci, iz ostankov gradu pa so jim 

nato postavili spomenik.

Ob prehodu v novo leto bodo Destr-

ni~ani praznovali skupaj. Ob 23. uri se 

bodo na silvestrovo zbrali pred gasilskim 

domom na Destrniku na skupnem silve-

strovanju, kjer jim bo najbolj{e `elje za 

novo leto izrekel `upan Franc Puk{i~.

Franc Lačen
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Ravninsko-gri~evnati ob~ini 
Dornava na Ptujskem polju in 
obronkih Slovenskih goric leto 
2001 ni prineslo ve~jih nalo`b 
v komunalno infrastrukturo, 
saj so se po ve~jih investicijah 
v minulih dveh letih odlo~ili za 
leto var~evanja. Kljub temu pa 
so uspeli dokon~ati adaptacijo 
osnovne šole in izpeljati nekaj 
manj{ih nalo`b, dodaja `upan 
Franc [egula, vidno zadovoljen 
nad dose`ki ob~ine, ki jo 
kot neprofesionalni `upan vodi 
svoj prvi mandat. Ne glede na 
dose`ke iztekajo~ega se leta 
pa lahko mirno zatrdimo, da 
naselja ob~ine Dornava, skupaj 
jih je 12, dobivajo ~edalje 
urbanej{i in prepoznavnej{i 
videz, k ~emur veliko 
prispevajo tudi ljudje, ki tam 
`ivijo in skrbijo za urejenost 
kraja in ob~ine v celoti.

"V letu 1999 in 2000 smo glede na 

velikost ob~ine izpeljali ve~je nalo`be, 

zato smo se v letu 2001 odlo~ili var-

~evati. Investicije v minulih letih so 

namre~ zahtevale veliko denarja. Nekaj 

smo ga dobili iz dr`ave oziroma resor-

nih ministrstev kot nepovratna sredstva, 

preostanek pa smo morali zagotoviti 

sami. Glede na smelo zastavljeni plan - 

vse v enem ali dveh letih - smo prido-

bili na ~asu in na denarju, saj smo se 

z izvajalci uspeli dogovoriti za popuste 

ter tako za isti znesek postorili ve~. Ker 

pa vseh obveznosti do izvajalcev nismo 

poravnali takoj, smo se nato odlo~ili, da 

jih poravnamo do volilnega leta 2002, 

zato je bilo leto 2001 za nas leto var~e-

vanja," pojasnjuje `upan.

Kljub var~evanju pa letos niso bili 

kri`em rok. Asfaltirali so del lokalne ceste 

pri pokopali{~u, uredili in preplastili cesto 

skozi @amence, obnovili cesto v Lasigov-

cih ter raz{irili in obnovili parkirni pro-

stor pri pokopali{~u na Polen{aku.

Veseli so predvsem dose`kov na pod-

ro~ju komunalne infrastrukture ter 

obnove osnovne {ole, kar je stalo 500 

milijonov tolarjev. Dornav~ani so si po 

uspe{nih pogajanjih uspeli izposlovati 

300 milijonov tolarjev od ministrstva 

za {olstvo, znanost in {port, ki naj bi 

svoj dolg poravnalo {e do konca tega 

leta, preostanek pa so morali zagoto-

viti sami.

V prete`no kmetijski ob~ini so se pote-

govali tudi za pomo~ dr`ave pri odpravi 

posledic su{e. Ker pa v ob~ini danes bolj 

ali manj uspe{no deluje `e 70 samos-

tojnih podjetnikov in dru`b, {e posebej 

pa so veseli novih, ki prina{ajo dodatna 

delovna mesta, so si prizadevali, da bi 

kmalu dobili svojo obrtno cono.

Veliko energije so vlagali v razgovore 

za nadaljnjo obnovo baro~nega dvorca. 

Ministrstvo za kulturo, katerega last je 

dvorec, bo v celoti prispevalo sredstva 

za obnovo strehe in fasade s stavbnim 

pohi{tvom. V bli`ini gradu pa rastejo 

novi prostori Zavoda dr. Marijana Bor-

{tnerja, kamor naj bi se maja preselili 

varovanci, ki danes {e bivajo v dvorcu. 

Tako v Dornavi kot na pristojnih insti-

tucijah pa se zavedajo, da bo enemu 

najlep{ih dvorcev v dr`avi kmalu potre-

bno poiskati nove vsebine.

V letu, ki se poslavlja, so v dornavski 

ob~ini praznovali 50-letnico ~ebelar-

skega dru{tva, se veselili dose`kov 

turisti~no-etnografskega dru{tva Lükari 

OB^INA DORNAVA 

Pred največjo naložbo doslej

Baro~ni dornavski biser dobiva lep{o 
podobo in kmalu nove vsebine

z ve~ kot 400 ~lani, turisti~nega društva 

Polenšak ter dose`kov in pridobitev vseh 

drugih dru{tev, ki po besedah Franca 

[egula prav tako delujejo zelo aktivno, 

najsi gre za {tiri gasilska dru{tva, dru{-

tvo upokojencev in druga, ki se vselej 

vklju~ujejo v dogajanje v svojih krajih in 

ob~ini.

NA^RTI ZA LETO 2002
"V ob~ini si vedno `elimo, da bi pos-

torili ~im ve~, z dose`ki pa nismo nikoli 

zadovoljni, saj se zavedamo, da nikoli 

ne delamo tako, da ne bi mogli {e 

bolje," {e meni Franc [egula in dodaja, 

da so na~rti za leto 2002 spet veliki. 

^eprav bi jih `elili uresni~iti v enem 

letu, vedo, da jih bo nekaj potrebno 

prenesti {e v prihodnje. Najve~ji zalo-

gaj pa bo gradnja kanalizacije s ~istilno 

napravo. Gre za najve~jo nalo`bo 

ob~ine doslej, saj jo ocenjujejo na 

ve~ kot 500 milijonov tolarjev. ^istilna 

naprava naj bi po napovedih pri~ela 

delovati v letu 2003, najprej v naseljih 

Dornava in Mezgovci.

@elijo pa si tudi sodobnej{e ob~inske 

prostore (naslednje leto naj bi pri~eli 

izdelavo projektne dokumentacije), 

sedanje v stari {oli pa bi namenili 

zdravstvu, saj bi bilo to prav tako 

dobrodo{lo. V na~rtu imajo tudi uredi-

tev cestne razsvetljave v vseh naseljih, 

kjer je mogo~e, vzporedno pa namera-

vajo vzdr`evati obstoje~o komunalno 

infrastrukturo. 

Veliko `elja in ciljev pa ostaja med 

2671 prebivalci dornavske ob~ine {e 

neizre~enih, saj denarja vedno primanj-

kuje. Po napovedih `upana naj bi v letu 

2002 gospodarili z nekaj ve~ kot 400 

milijoni tolarjev.

Leto 2002 bo volilno in `upan Franc 

[egula si najbolj `eli, da bi se ob~ina 

hitro in enakomerno razvijala tako 

na ravninskem kot gri~evnatem svetu, 

medtem ko o svoji vnovi~ni kandida-

turi za `upana {e ne `eli razmi{ljati na 

glas. @eli pa si, da bi ob~ani in ob~anke 

za svoje zastopnike v ob~inskem svetu 

izbrali ljudi, ki lahko kar najve~ prispe-

vajo k razvoju kraja in upravi~ijo zaupa-

nje volivcev.

Anemari Kekec

Pred največjo naložbo doslej
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V ob~ini Gori{nica so z dose`ki 
v obdobju samostojne ob~ine 
zelo zadovoljni. Vse dogajanje 
je steklo hitreje, razvojni cilji 
celotnega obmo~ja so postali 
bolj uresni~ljivi, `elje ob~anov 
realnej{e. Razmere za `ivljenje 
na tem ravninsko-halo{kem 
obmo~ju so se bistveno 
izbolj{ale, in ~eprav je potreb 
in `elja {e veliko, je mogo~e 
trditi, da so najpomembnej{e 
dobrine, kot so voda, urejene 
ceste, zavarovani `elezni{ki 
prehodi, sodobno osnovno 
{olstvo, zdravstvo in podobno, 
ob~anom `e na voljo.

@upan Slavko Visenjek ugodno ocen-

juje tudi dogajanje v letu 2001. "Plan, ki 

smo si ga zastavili za letos, smo prese-

gli za 100 milijonov tolarjev, vse obvez-

nosti, ki smo si jih zadali, smo izpolnili. 

Najbolj sem zadovoljen, da smo uspeli z 

najve~jo investicijo v na{i ob~ini, to je 

novogradnjo in adaptacijo osnovne {ole 

v Gori{nici. Pot do tega je bila zahte-

vna, saj smo se morali uskladiti z dr`avo 

in iz njenega prora~una zagotoviti sofi -

nanciranje v vi{ini 265 milijonov tolar-

jev. Ob podpisu pogodbe z izvajalcem 

so bili vsi vlo`eni napori pozabljeni."

Pogoj za uspe{no delovanje ob~ine je 

tudi kvalitetno delo ob~inske uprave, 

ob~inskega sveta in ne nazadnje nad-

zornega odbora. @upan poudarja, da je 

delo uprave dobro, da je zelo zadovoljen 

z miselnostjo in sodelovanjem ~lanov 

ob~inskega sveta ter s kooperativnos-

tjo nadzornega odbora. Velika zahvala 

gre predsednikom in ~lanom va{kih 

odborov, ki so klju~nega pomena v pri-

pravi razvojnih planov v skladu s potre-

bami ob~anov in pri njihovi realizaciji. 

Zahvala za pestro dogajanje v ob~ini 

in njeno prepoznavnost gre {tevilnim 

dru{tvom: gasilski in {portni zvezi ter 

njunim dru{tvom, dru{tvom na podro-

~ju kulture in vsem drugim, ki se odli-

kujejo s svojo aktivno dejavnostjo. "Le 

v slogi, z medsebojnim zaupanjem in 

sodelovanjem nam je uspelo dose~i vse, 

na kar smo danes upravi~eno ponosni," 

poudarja `upan.

Podobnega mnenja je pod`upan 

ob~ine Gori{nica Jo`e Klinc. "V glav-

nem smo izpolnili vse za letos zadane 

naloge. Zelo pomembno je, da so bile v 

ob~inskem svetu vse odlo~itve sprejete 

s konsenzom ali vsaj z veliko ve~ino. Ne 

nazadnje ob~inski svet ni nasprotoval 

ustanovitvi nove ob~ine Cirkulane in je 

lahko iniciativni odbor postopek pripel-

jal vse do odlo~itve v dr`avnem zboru."

Na vpra{anje, kako je po njegovem 

mnenju v ob~inskem prora~unu zasto-

pano obmo~je Cirkulan, ki ga skupaj s 

{estimi svetniki predstavlja v ob~inskem 

svetu ob~ine Gori{nica, Jo`e Klinc pravi, 

da si vsak prizadeva za svoje obmo~je 

izposlovati ~im ve~, da pa je potrebno 

interese posameznih naselij pa~ uskla-

diti z interesi drugih in z mo`nostmi 

ob~inske blagajne. "^eprav bi si - prav 

tako kot na drugih obmo~jih ob~ine - 

`eleli {e bistveno ve~, moramo biti ven-

darle zadovoljni z dosedanjim prispev-

kom ob~ine za vi{jo kakovost `ivljenja 

na na{em halo{kem obmo~ju."

Direktor ob~inske uprave Matev` Ces-

tnik se minulega obdobja in predvsem 

leta 2001 spominja po vlaganju svojih 

in naporov sodelavcev v upravi, da so 

pravo~asno in v popolnosti izpolnjevali 

sklepe ob~inskega sveta. "Najve~ dela 

je s pripravo programov, ki so pogoj 

za sodelovanje na razpisih za pridobi-

vanje dr`avnih sredstev. Veliko dela je 

tudi letos ob~inski upravi nalo`ila su{a, 

na obmo~ju ob~ine Gori{nica {e posebej 

izrazita. Ogromno dela je bilo potrebno 

vlo`iti v pripravo sprememb prostor-

skega plana, kjer smo posku{ali upo-

{tevati kar najve~ pobud ob~anov in 

upamo, da bo v za~etku prihodnjega 

leta vse skupaj dobilo potrditev na dr`a-

vnem nivoju."

OB^INA GORI[NICA

Zadovoljstvo ob 
pomembnih pridobitvah

@upan Slavko Visenjak

Pod`upan Jo`e Klinc

Direktor ob~inske uprave Matev` 
Cestnik

Zadovoljstvo ob 
pomembnih pridobitvah
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Najpomembnej{e naloge ob~in, pri 

tem tudi ob~ina Gori{nica ni izjema, 

so na podro~ju komunalne infrastru-

kture. Ob~ini je v letu 2001 uspelo 

zagotoviti pitno vodo prav vsem gospo-

dinjstvom na svojem obmo~ju. V dose-

danjem obdobju ob~ine je bilo zgrajenih 

kar 600 vodovodnih priklju~kov, zadnji v 

tem letu s povezovalnim vodom Paradi` 

- Medribnik - Gru{kovec - Meje v dol-

`ini 3830 metrov in v vrednosti 32 mili-

jonov tolarjev, ki je zagotovil vodo 70 

gospodinjstvom v Halozah.

Na podro~ju varovanja okolja je zelo 

pomembna ~istilna naprava v Cirkula-

nah, ki je veljala 19 milijonov tolarjev 

in z zmogljivostjo 500 enot, na katero 

se bodo priklju~ila gospodinstva iz Cir-

kulan. Gradnja kanalizacije je v leto-

{njem letu stekla tudi v o`jem delu 

Gori{nice, kjer bo v prvi fazi nanjo pri-

klju~enih 26 gospodinjstev, speljana pa 

je v ~istilno napravo pri osnovni {oli. 

Vrednost te investicije je zna{ala 14 

milijonov tolarjev. Vzporedno s tem so 

v Gori{nici gradili plo~nike in kolesar-

sko stezo, 38 parkiri{~ in javno razsve-

tljavo v skupni vrednosti 32 milijonov 

tolarjev.

Cestni dejavnosti so v letu 2001 

namenili 85 milijonov tolarjev. Izvedli 

so modernizacijo drugega dela ceste 

Dolane - Brezovec v dol`ini dveh kilo-

metrov, zatem cesto na Veliki Vrh v dol-

`ini 1.050 metrov, v Tibolcih 530 ter 

Zamu{anih v dol`ini 260 metrov.

Preplastitve so do~akali naslednji 

cestni odseki: Gradi{~a (skozi vas na 

vrh hriba) v dol`ini enega kilometra, v 

Zamu{anih v dol`ini 930 metrov, v Gori-

{nici v dol`ini 350 metrov, v Tibolcih 

1.050 metrov, v Mo{kanjcih 470 metrov, 

v Zagoji~ih 660 metrov, v Cirkulanah 

110 metrov ter v obrtni coni Formin 75 

metrov. Med cestne pridobitve sodi {e 

most v Muretincih, ki je veljal 7 milijo-

nov tolarjev. Ob~ina ima okoli 62 kilo-

metrov lokalnih cest in okoli 121 km 

javnih poti. Po leto{njih modernizaci-

jah ~aka asfaltno prevleko v naslednjih 

letih {e okoli 10 kilometrov lokalnih 

cest.

Ob~ina je tudi v letu 2001 nadaljevala 

obnovo osnovne {ole v Cirkulanah, ki je 

zajela obnovo strehe in fasade ter asfal-

tiranje okolice {ole v skupni vrednosti 

25 milijonov tolarjev. [olska stavba je 

tako povsem prenovljena in v njej `e 

drugo leto te~e 9-letni program osno-

vne {ole.

Pogodbo o gradnji osnovne {ole v Gori{nici sta letos jeseni podpisala `upan 
Slavko Visenjak in direktor SCT Ljubljana Ivan Zidar (levo)

Gradbi{~e nove osnovne {ole v Gori{nici

Slovesnost ob modernizaciji dveh pomembnih cestnih povezav. Ob `upanu 
Slavku Visenjaku sta (desno) predsednik gradbenega odbora za cesto Dolane 
- Veliki Vrh Marjan Zebec in predsednik gradbenega odbora za cesto Dolane 
- Brezovec Jo`e Bel{ak
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Tri in pol milijona tolarjev je veljala 

investicija v obnovo strehe na stano-

vanjskem bloku v Gori{nici in tri mili-

jone tolarjev obnovitvena dela na cerkvi 

sv. Ane na Velikem Vrhu, kjer je bilo 

potrebno urediti odvodnjavanje mete-

ornih voda ter izvesti nove klasi~ne in 

su{ilne omete.

Tik pred koncem leta je bila v ob~ini 

{e ena slovesnost, tokrat ob predaji z 

zapornicami opremljenega prehoda ~ez 

`elezni{ko progo v Zamu{anih. V sode-

lovanju s Slovenskimi `eleznicami je 

tako uspelo zagotoviti varen prehod na 

vseh {tirih kri`anjih ceste in `eleznice 

na obmo~ju ob~ine; dva prehoda sta 

urejena z nadvozom, dva pa opremljena 

z avtomatskimi zapornicami. Ker gre za 

prehode, ki so terjali `e precej `rtev, 

je to pomembna pridobitev za varnost 

ob~anov in obiskovalcev ob~ine Gori{-

nica.

Najve~ja investicija, za~eta v letu 2001, 

pa je dograditev in obnova osnovne 

{ole v Gori{nici, s ~imer bodo v letu 

2002 tudi v sredi{~u ob~ine izpolnjeni 

pogoji za 9-letno osnovno {olo. Predra-

~unska vrednost investicije zna{a 490 

milijonov tolarjev, k temu pa je potre-

bno dodati {e stro{ke opreme in zunanje 

ureditve. Adaptiranih bo 1.100 kvad-

ratnih metrov povr{in, z novogradnjo 

pa pridobljenih dodatnih 2.100 kvadra-

tnih metrov. Nova in obnovljena {ola bo 

nared do za~etka naslednjega {olskega 

leta in bo velika pridobitev za mlado 

generacijo.

Na{teti podatki ka`ejo na zelo raz-

vejano in u~inkovito dejavnost ob~ine 

Gori{nica. Ob tem posebej ne omen-

jamo, da je dobr{en del prora~unskega 

denarja namenjenega socialni in zdrav-

stveni varnosti brezposelnih in osta-

relih, kulturi, {portu, gasilstvu, civilni 

za{~iti in {e bi lahko na{tevali podro~ja 

dejavnosti, ki jih fi nancira ali sofi nan-

cira ob~inska blagajna. Omenimo {e to, 

da bo do konca leta name{~en termi-

nal za potrjevanje zdravstvenih kartic 

tudi v ZD Cirkulane, medtem ko je v ZD 

Gori{nica `e nekaj ~asa.

@upan Slavko Visenjak se vsem posa-

meznikom in organizacijam zahvaljuje 

za plodno sodelovanje. V novem letu 

2002 Vam `eli veliko zadovoljstva, 

delovnih uspehov in osebne sre~e. 

"Sre~e nikoli ne sme{ iskati, sre~a{ jo 

spotoma. @elim Vam nenehnih sre~anj 

z njo!"

Jože Bračič

Nova ~istilna naprava v Cirkulanah

Zadnjo pridobitev, zapornice v Zamu{anih, so namenu predali (z leve) predse-
dnik va{kega odbora Zamu{ani Alojz @iher, `upan Slavko Visenjak in direktor 
za infrastrukturo pri S@ Ivan Godec

Osnovna {ola v Cirkulanah je popolnoma obnovljena in `e drugo leto poteka 
v njej 9-letni program
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Ko po Sloveniji, predvsem pa 
po vsej Evropi sre~ujemo vla~ilce 
in prikoli~arje zna~ilno modre 
barve z napisom Kostanjevec 
in Ko-trans, niti ne pomislimo, 
da so to vozila z na{ega 
konca Slovenije. [e manj vemo, 
da sodijo tovornjaki v uspe{no 
zasebno podjetje, ki se je 
v desetih letih iz malega 
prevoznika razvilo v prevozni{ko 
podjetje evropskega formata 
tako po kakovosti prevozni{kih 
storitev kot po kakovosti 
voznega parka.

Lastnik in direktor podjetja je Milan 

Kostanjevec, sede` podjetja pa v Mali 

vasi 2a v ob~ini Gori{nica. Zgodba pod-

jetja je zgodba o trdem in uspe{nem 

delu, saj se je podjetje v prvem desetle-

tju obstoja hitro {irilo.

Podjetje je bilo ustanovljeno marca 

leta 1991. Dva takratna lastnika sta 

prevozni{ko pot za~ela z enim tovor-

njakom. Njuna poslovna pot se je poz-

neje razdelila na dve podjetji in se 

v primeru Ko-transa nadaljevala s {e 

ve~jim tempom. Podjetje ima danes 30 

zaposlenih, 26 vla~ilcev in prikoli~arjev 

in je mednarodno prevozni{ko podjetje, 

ki si i{~e delo po vsej Evropi. Njihova pre-

te`na dejavnost so prevozi vise~e kon-

fekcije, volumenski specialni prevozi pod 

cerado, prevozi v zaprtih zabojnikih (fur-

gonih), poleg tega pa {e prevozi blaga 

na paletah ali v kosih.

Delu v Evropi je prilagojen tudi vozni 

park, ki ustreza vsem evropskim ekolo{-

kim kriterijem. Vsa vozila razen enega so 

znamke MAN; najstarej{e vozilo je iz leta 

1998, vsa pa ustrezajo evropskim ekolo-

{kim standardom EURO 2 in EURO 3, so 

torej var~na in prijazna do okolja. Poleg 

tega imajo prav vsa vozila visoke kabine 

in so opremljena s klimatskimi napra-

vami, torej prijazna tudi do voznikov.

In kak{ni so na~rti podjetja poleg nene-

hne obnove voznega parka? Kratkoro~ni 

so vezani na gradnjo parkiri{~a, ki bo 

ustrezalo vsem ekolo{kim standardom, 

ob njem pa bodo zgradili nov poslovni 

objekt. Vse skupaj bo v prihodnjem letu 

nastalo na mestu sedanjih prostorov, 

KO-TRANS, d.o.o.

V desetletju od enega 
do 26 vozil

ki so jih prav konec tega leta odkupili 

od dosedanjega najemodajalca. V novih 

poslovnih prostorih bo tudi mehani~na 

delavnica, kjer bodo skrbeli za vzdr`eva-

nje svojih vozil, za kar bodo odprli nova 

delovna mesta.

Ob na{em obisku so nam tudi povedali, 

da so zelo zadovoljni s sodelovanjem 

doma~e ob~ine Gori{nica, ki ima posluh 

za razvoj podjetni{tva in je znala prislu-

hniti tudi njihovim razvojnim `eljam in 

potrebam, predvsem s soglasjem h gra-

dnji parkiri{~a in poslovnih prostorov. 

O dolgoro~nih na~rtih direktor in las-

tnik zaenkrat {e ne govori, zagotovo pa 

so vezani na nadaljnjo posodobitev in 

{iritev dejavnosti. Prihodnost v zdru`eni 

Evropi ga zagotovo ne skrbi, saj je s 

svojim podjetjem `e zdavnaj in dobese-

dno v Evropi.

V imenu direktorja Milana Kostanje-

vca vo{~imo vsem zaposlenim, poslovnim 

partnerjem, vsem ob~anom in ob~ankam 

SRE^NO IN USPE[NO NOVO LETO 2002.

Del najsodobnej{ega voznega parka mednarodnega prevozni{kega podjetja Ko-trans iz Male vasi 2a

V desetletju od enega 
do 26 vozil
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V ob~ini Hajdina so letos 
`e tretji~ praznovali ob~inski 
praznik. Njihov prazni~ni dan je 
prva sobota pred martinovim.

Ob nastanku nove ob~ine so si zadali 

cilj, da naj bi v prvem mandatnem 

obdobju delovanja dosegli infrastru-

kturno in drugo izena~enost razvoja 

vseh ob~inskih naselij. Prvi ob~inski 

prora~un je zna{al 233 milijonov tolar-

jev, lanski je bil `e 300 milijonov, v 

letu 2000 so pre{li na lastno fi nancira-

nje po zaslugi uvedbe nadomestila za 

stavbno zemlji{~e. Leto{nji prora~un 

pa je zna{al ~ez 400 milijonov tolarjev. 

Z dosedanjim razvojem ob~ine so Haj-

din~ani zadovoljni.

Od ve~jih investicij v leto{njem letu 

velja omeniti del kanalizacije na Spod-

nji Hajdini, ki je bil zaradi arheologije 

eden najte`jih in kjer so uredili tudi 

razsvetljavo, opravili sanacijo drugih 

infrastrukturnih objektov ter preplas-

tili cesto. S kanalizacijskim omre`jem 

bodo v prihodnjih letih pokrili celo 

ob~ino.

Veliko skrb v ob~ini Hajdina posve-

~ajo tudi varstvu okolja. Ekolo{ke otoke 

so letos postavili v skoraj vseh nase-

ljih. Veliko je bilo letos narejenega tudi 

pri urejanju plo~nikov. V Dra`encih so 

dobili KTV povezavo, prihodnje leto je 

na vrsti Spodnja Hajdina. Del ob~in-

skega denarja pa je tudi letos {el za 

urejanje va{kih domov.

Vodstvo ob~ine se je letos tudi 

zelo anga`iralo pri vpra{anjih hitre 

in avtoceste; Hajdina je namre~ kri-

`i{~e pomembnih cestnih povezav. 

@upan Radoslav Simoni~ poudarja, da 

bodo odlo~itve o poteku Panonike in 

Pyhrnske avtoceste zelo te`ke. Hajdin-

~ani `elijo, da bi hitro cesto in avtoce-

sto gradili v enem pasu, da avtocesta 

ne bi presekale ob~ine po dolgem, 

hitra pa {e po~ez. [e vedno so za kidri-

~evsko razli~ico.

S sodelovanjem z drugimi ob~inami 

na Ptujskem so zadovoljni. Pri~aku-

jejo, da bo zapletov z delitveno bilanco 

kmalu konec. Z velikim posluhom 

ob~ina Hajdina vstopa tudi v nekatere 

skupne programe Spodnjega Podravja 

s Prlekijo, kot so gradnja dialize, nakup 

bibliobusa, ureditev po~itni{ke kolonije 

v Biogradu, gradnja re{evalne postaje 

in drugo. Podoben odziv pa Hajdin~ani 

pri~akujejo pri projektu za{~ite pod-

talnice na obmo~ju Skorbe. Projekt se 

ti~e vseh, ki se z vodo oskrbujejo iz 

tega ~rpali{~a, je prepri~an hajdinski 

`upan Radoslav Simoni~.

Po najbolj{ih mo~eh so se v tem letu 

trudila tudi dru{tva. Del svoje bogate 

dejavnosti so predstavila tudi v okviru 

3. ob~inskega praznika.

TEDNIK: Leto, ki se izteka je bilo za 
Hajdino pomembno. Gospod `upan, 
katera podro~ja dela ob~ine `elite {e 
posebej izpostaviti?

Radoslav Simoni~: "Nobenega pose-

bej, zame so vsa podro~ja delovanja 

ob~ine kot samoupravne lokalne sku-

pnosti enakovredna. Nobeno zapo-

stavljanje kot tudi izpostavljanje 

posameznega podro~ja ne prina{a nap-

redka ob~ine kot celote. Smisel razvoja 

je ravno v iskanju ve~je uravnote`eno-

sti vseh dejavnosti. Analize in opa`anja 

govorijo, da se neenakomerno v pri-

merjavi med dejavnostmi pove~ujejo 

dru`bene dejavnosti, na primer pred-

OB^INA HAJDINA

Opazen razvoj na 
vseh področjih

Letos so v Hajdini praznovali `e tretji ob~inski praznik. Osrednje dogajanje je 
vezano na prireditev "Iz mo{ta vino - pridi na Hajdino!"

Župan ob~ine Hajdina Radoslav 
Simoni~

Opazen razvoj na 
vseh področjih
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V ob~ini Hajdina so dejavna {tevilna dru{tva, med njimi tudi tri dru{tva gos-
podinj oziroma `ena. Njihovo delo v ve~ini temelji na ohranjanju in razvijanju 
tradicij, od ljudskega petja do ko`uhanja. Foto: ^rtomir Goznik

Va{ki dom Dra`enci

{olska vzgojno-varstvena dejavnost, ki 

je bila leta 1999 {e 23 milijonov, v pro-

ra~unu za leto 2002 pa je `e 37 milijo-

nov tolarjev. Izkazani indeks pove~anja 

161 ni v nobenem primeru primerljiv z 

rastjo drugih prora~unskih postavk na 

strani prihodkov, posledi~no pa zah-

teva zni`evanje drugih prora~unskih 

postavk, za lokalno skupnost oziroma 

ob~ino pa je zakonsko obvezujo~. 

Povi{anje omenjene postavke gre le 

delno na ra~un pove~anja {tevila otrok, 

najve~ pa na ra~un dviga cen v vrtcih. 

Podobnih primerov bi lahko navedel 

{e ve~. V teh razmerah je potrebno 

iskati nova uravnote`enja med prora-

~unskimi postavkami, izogibati pa se 

posebnega izpostavljanja."

TEDNIK: Ob nastanku ob~ine ste se 
zavzeli za to, da bi ~im prej nadokna-
dili {tiriletnih zaostanek za drugimi 
novimi ob~inami na Ptujskem. Kako 
vam to uspeva?

Radoslav Simoni~: "To nam je v 

ve~ini uspelo `e v prvih treh letih, 

veliko pa bomo morali narediti {e 

v naslednjih letih. Med prvimi nalo-

gami je gradnja vrtca, saj ga sedaj 

v ob~ini nimamo, zato ob~inski svet 

na{e ob~ine nima vpliva na oblikova-

nje cen pred{olske vzgoje in varstva v 

drugih ob~inah. V ob~ini tudi nimamo 

dostavne po{te in drugih infrastru-

kturnih objektov, za katere je med 

na{imi ob~ani veliko zanimanja. To 

bomo sku{ali urejati v okviru ureditve 

novega ob~inskega sredi{~a. Za pos-

lovne prostore v njem se zanimajo 

zobozdravnik, mesar, fi zioterapevt, las-

tnik fi tnesa in drugi, glede po{te pa 

smo v dogovorih `e zelo dale~."

VRTEC IN OB^INSKO 
SREDI[^E

TEDNIK: Na katerih podro~jih boste 
v letu 2002 prioritetno delovali?

Radoslav Simoni~: "Ne glede na pri-

zadevanje za enakomeren razvoj na{e 

ob~ine, za vsako leto posebej dolo-

~amo prioritete. Enkrat je na vrsti 

eno naselje, drugi~ drugo, podobno 

velja za dejavnosti. Prednostno bomo 

v letu 2002 zagotovili pogoje za grad-

njo vrtca pri O[ Hajdina, od agrarne 

skupnosti Slovenja vas bomo kupili ali 

vzeli v dologoro~ni najem zemlji{~e 

za {iritev gospodarske cone v Slovenji 

vasi, pridobili dokumentacijo do loka-

cijskega dovoljenja za ureditev bodo-

~ega poslovno-upravnega centra na 

Hajdini, dokon~no naj bi bili izdelani 

izvedbeni projekti za kanalizacijo za 

obmo~je cele ob~ine in sprejet prostor-

ski plan. Ob letnih prioritetah obsta-

jajo tudi dolgoro~ne, ki so v na{i ob~ini 

vezane na ohranitev osnovnega vira 

`ivljenja, to je vode. Samo tisti, ki se s 

tovrstnimi zadevami poklicno ali kako 

druga~e ukvarjajo, vedo, da gre pri teh 

projektih za zgodovinske prelomnice v 

bodo~em razvoju ob~ine."

TEDNIK: Kako dale~ ste z zasnovo 
ob~inskega sredi{~a?

Radoslav Simoni~: "Kon~ana je 

urbanisti~no-arhitekturna zasnova, s 

katero so se novembra seznanili tudi 

~lani ob~inskega sveta. Zasnova je bila 

med ~lani sveta dobro sprejeta, podane 

pa so bile manj{e dopolnitve."

TEDNIK: Kak{ni so va{i na~rti na 
turisti~nem podro~ju, {e posebej ~e 
ga povezujete z arheologijo, ki je 
v neki meri tudi cokla ob~inskega 

razvoja?

Radoslav Simoni~: "Arheologija je 

del dejavnosti Zavoda za varstvo nara-

vne in kulturne dedi{~ine, predvsem je 

njeno delo raziskovanje in ohranitev 

dogajanj ter materialnih dokazov pre-

teklosti. Je velika cokla pri projektira-

nju in izvajanju kakr{nihkoli projektov 

na podro~ju komunalne in gospodar-

ske infrastrukture na obmo~ju ob~ine 

Hajdina. Na~rte v zvezi z arheolo{ko 

ponudbo kot sestavnega dela turisti-

~ne ponudbe na na{em obmo~ju bomo 

pri~eli delati {ele, ko bo Zavod za 

varstvo naravne in kulturne dedi{~ine 

Maribor ob prvem mitreju na Hajdini 

predstavil {e kaj dodatnega."

TEDNIK: Kak{no je va{e sporo~ilo 
ob~anom ob bli`njih praznikih?

Radoslav Simoni~: "Poudariti `elim, 

da bomo le z dobrimi medsebojnimi 

odnosi, z razumevanjem drug dru-

gega in ob upo{tevanju razli~nosti 

napredovali. Ob~anom `elim v novem 

letu veliko zdravja, delovne uspe{no-

sti, predvsem pa sre~e."

TEDNIK: Ker so prihodnje leto 
tudi `upanske volitve, bi vas {e vpra-
{ala, ali boste vnovi~ kandidirali za 
`upana?

Radoslav Simoni~: "Vpra{anje prihaja 

prehitro, da bi lahko nanj odgovoril 

pritrdilno oziroma nikalno. Odgovor si 

bom sposodil pri predsedniku vlade: 'Na 

to bom odgovoril, ko bo ~as za to.'"

Majda Goznik
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Ob~ina Jur{inci meri 36 
kvadratnih kilometrov in ima 
2380 prebivalcev. Sestavljajo 
jo naselja Bodkovci, Dragovi~, 
Gabrnik, Gradi{~ak, Grlinci, 
Hlaponci, Jur{inci, Kukava, 
Rotman, Mostje, Saku{ak, 
Sen~ak in Zagorci. Ob~ina je 
sedem let samostojna.

@upan v Jur{incih je `e sedmo leto 

Alojz Kau~i~, pod`upan Simon Toplak, 

~lani sveta pa so: Andrej ^eh, Vlado 
Fras, Alojz Herga, Stanko Holc, Vincenc 
Horvat, Roman Matja{i~, Franc Ri`nar 
in Dragica Majcen To{.

V ob~inski upravi so trije zaposleni: 

tajnik ob~ine, ra~unovodkinja in admini-

stratorka.

KAKO GOSPODARIJO?
Ob~inski prora~un je te`ak od 220 do 

240 milijonov tolarjev. So izrazito kme-

tijska ob~ina, iz davkov zberejo pribli`no 

petintrideset odstotkov ob~inskega pro-

ra~una. Trideset let so imeli samoprispe-

vek, a se je iztekel. O njem v ob~ini ve~ 

ne razmi{ljajo, uvedli pa so prispevek za 

sklad stavbnih zemlji{~.

V letih, ko imajo samostojno ob~ino, 

so uredili 50 km novih asfaltiranih cest, 

35 km so jih raz{irili in posodobili. V 

ob~ini je sedaj manj kot 3 kilometre 

makadamskih cest, vodovodno omre`je 

je dokon~ano s primarnimi in sekundar-

nimi priklju~ki, s telefonskimi priklju~ki 

so zadovoljili ̀ e 97 odstotkov vseh ob~a-

nov. Posodobljeno je elektri~no omre`je. 

Agromeliolirali so ve~ kot 100 hektarjev 

kmetijskih povr{in.

Uredili so mrli{ko ve`ico, zdravstveni 

dom, ostre{je na cerkvi, gradijo ve~na-

mensko dvorano, ponovno so zgradili 

Puhov muzej.

V ve~ini naselij imajo urejeno odva`a-

nje odpadkov.

V prora~unu vsako leto namenijo sred-

stva za razvoj kmetijstva in podjetni{tva, 

delo pa omogo~ajo {tevilnim dru{tvom.

Ob~ina Jur{inci je zelena tovarna. Ve~ 

kot 70 odstotkov prebivalcev se ukvarja 

s kmetijstvom kot osnovno dejavnostjo. 

Najpomembnej{e panoge so vinograd-

ni{tvo, sadjarstvo, povrtninarstvo in ̀ ivi-

noreja. Trsni~arstvo ima skoraj stoletno 

tradicijo.

[OLA
Osnovna {ola ima v tem {olskem letu 

225 u~encev v dvanajstih oddelkih, imajo 

tudi 2 oddelka podalj{anega bivanja ter 

en oddelek priprave na {olo. Na {oli 

deluje tudi vrtec. Dolgoletna ravnatel-

jica Francka Petrovi~ se je s tem {olskim 

letom upokojila in prepustila svoje mesto 

Slavku Fegu{u.

PROSTOVOLJNO 
DRUŠTVENO DELO

V Jur{incih deluje kar lepo {tevilo pro-

stovoljnih dru{tev. Pohvalijo se s kultur-

nim dru{tvom, dru{tvom gospodinj, ki je 

letos pripravilo `e 6. gospodinjski praz-

nik, dru{tvom za ohranjanje dedi{~ine, 

dvema gasilskima dru{tvoma, dru{tvom 

upokojencev, ribi{ko in lovsko dru`ino, 

vinogradni{kim in turisti~nim dru{tvom. 

Uspe{ni so tudi v {portu, kjer delujejo 

judoisti in strelci, posebej pa deluje {e 

{portno dru{tvo Slovenske gorice. Z novo 

ve~namensko dvorano bodo mo`nosti za 

razcvet {porta {e ve~je. V Jur{incih je tudi 

Dru{tvo prijateljev rojaka Janeza Puha, 

ki vsako leto zadnjo junijsko soboto pri-

pravi sre~anje oldtimerjev v spomin na 

rojstvo svojega velikega rojaka.

KAKŠNI SO NA^RTI?
V planu imajo dokon~anje ve~namen-

ske dvorane pri {oli; to je projekt za 

nadaljnjih nekaj let. "Na ~akanju" za nas-

lednja leta so {e projekti ~istilne naprave, 

kabelska televizija, kanalizacija, po`ivi-

tev vinske turisti~ne ceste, izdelava pro-

jektov v zvezi s kori{~enjem biomase. 

Najva`nej{e delo ob~ine in odgovornih 

predstavnikov pa je omogo~anje svojim 

ob~anom ~imbolj{ega dru`benega stan-

darda in prijetnega bivanja v ob~ini.

Franc Lačen

OB^INA JUR[INCI

Nova telovadnica 
jim bo v ponos

@upan ob~ine Jur{inci in ~lani 
ob~inskega sveta `elijo vesele 
bo`i~ne in novoletne praznike 
vseh ob~anom ob~ine Jur{inci ter 
bralcem Tednika.

Za streho na cimpra~i je bilo potrebnih 1800 snopov r`i

Telovadnica `e ima kon~no podobo

Nova telovadnica 
jim bo v ponos
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V ob~ini Kidri~evo, ki v 18 
naseljih in vaseh premore 
6788 prebivalcev in se 
razprostira na dobrih 72 
kvadratnih kilometrih, se 
zagotovo izteka leto, ki ga 
bodo po mnenju mnogih 
{e dolgo pomnili, predvsem 
po pomembnih odlo~itvah in 
pri~etkih nekaterih ve~jih, 
dolgoro~no pomembnih 
investicij za razvoj celotne 
ob~ine. @upan Alojz [prah 
je prizadevanja na podro~ju 
razvoja in investicij v letu, 
ki se poslavlja, ocenil nadvse 
ugodno:

"Pisci zgodovine bodo imeli za ob~ino 

Kidri~evo za letos kar precej gradiva. 

Ocenjujem, da smo letos naredili velik 

in dolgoro~no pozitiven premik v korist 

ob~anov. Ta bo opazen sicer {ele v pri-

hodnjih letih. V letu 2001 smo se namre~ 

v ob~ini Kidri~evo odlo~ali o velikih pro-

jektih, pri tem mislim tudi na velika 

sredstva, ki bodo potrebna za njihovo 

realizacijo. Ve~ino teh projektov na~rtu-

jejo gospodarski, dr`avni in zasebni sub-

jekti. Zaradi na{e geografske zna~ilnosti, 

velikega infrastrukturnega potenciala, ki 

je `e v na{em okolju, imamo objektivne 

mo`nosti za razvoj ob~ine.

Na predlog odbora za gospodarstvo pri 

ob~inskem svetu smo `e v lanskem letu 

pristopili k izdelavi integralnega razvoj-
nega programa ob~ine Kidri~evo. V prvi 

polovici leta 2001 smo organizirali raz-

vojni forum in ga uspe{no izpeljali. Vesel 

sem, da smo pri tem pomembnem delu 

pridobili za sogovornike ve~ino podje-

tnikov z obmo~ja na{e ob~ine in tudi 

dr`avnih organov. Smo pred izidom tega 

za nadaljnji razvoj pomembnega doku-

menta, saj so v njem zapisane mo`nosti in 

`elje, predvideni {tevilni projekti, na~rti 

in obeti, ki temeljijo na dejanskih mo`-

nostih. Ta obse`ni dokument bo seveda 

potrebno redno dopolnjevati in ga prila-

gajati dejanskim razmeram. Ob tej prilo-

`nosti se `elim iskreno zahvaliti vsem, ki 

so sodelovali pri ustvarjanju na{ega raz-

vojnega programa. Njihov prispevek je 

velik, nekateri projekti so `e skoraj reali-

zirani, zato res iskrena hvala."

Najve~ investicij iz omenjenega raz-
vojnega programa je na podro~ju gos-
podarstva. Katere so pomembnej{e?

"Naj omenim le nekaj `e za~etih pro-

jektov. Najve~ jih je v Talumu, kjer 

poteka modenizacija proizvodnje pri-

marnega aluminija, {iritev predelovalnih 

kapacitet in ve~anje livarni{kih zmoglji-

vosti, dograditev spremljajo~ih objektov 

ter potrebne infrastrukture in skladi{~nih 

zmogljivosti. Znotraj kompleksa Taluma 

ume{~ajo tudi nekatere druge dejavno-

sti; Cestno podjetje Ptuj je ̀ e pri~elo pri-

prave na gradnjo tovarne asfalta in {e bi 

lahko na{teval.

Zunaj Taluma naj omenim podjetje 

MTD, d.o.o., iz Maj{perka, ki se na pro-

storu za ̂ evljarstvom v Kidri~evem prip-

ravlja na gradnjo proizvodnih prostorov 

in uprave. Pri tem na~rtujejo 70 novih 

delovnih mest. Podjetje FAM, d.o.o., iz 

Lovrenca na Dravskem polju je `e zgra-

dilo proizvodno halo za razrez plo~evine. 

Trgovina Merot, d.o.o., je `e odkupila 

zemlji{~e za gradnjo novih poslovnih 

prostorov in {e bi lahko na{teval proje-

kte, ki so jih v okviru na{ega razvojnega 

programa `e pri~eli izvajati."

Na razvoj ob~ine bo v veliki meri vpli-
valo tudi nedavno podpisano pismo o 
nameri o gradnji voja{kih objektov v 
Apa~ah ...

"Tega se vsi zavedamo in moram re~i, 

da je po sprejeti odlo~itvi ob~inskega 

sveta ter po nedavnem podpisu pisma o 

nameri z ministrstvom za obrambo vse 

ve~ ob~anov, tudi v samih Apa~ah, ki so 

javno pripravljeni govoriti o ume{~anju 

voja{kih objektov v na{ prostor. Ve~ina 

meni, da je na{a odlo~itev pravilna, saj 

bo to zagotovo pozitivno vplivalo na 

razvoj na{ega in {ir{ega obmo~ja, mnogi 

se `e vidijo v skupnem `ivljenju na tem 

Novo parkiri{~e in javna razsvetljava pred O[ Kidri~evo

OB^INA KIDRI^EVO

Za razvoj več kot kdajkoli

@upan ob~ine Kidri~evo Alojz [prah 
zatrjuje, da je bilo leto{nje leto raz-
vojno naravnano

V Cirkovcah so polo`ili temeljni kamen za gradnjo novih 
{olskih prostorov. 

Za razvoj več kot kdajkoli
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prostoru v pozitivnem smislu. Seveda so 

interesi razli~ni, toda od nas bo odvisno, 

koliko bomo sposobni ponujeno usme-

riti v na{o skupno in osebno korist ter 

zadovoljstvo.

V celoti gledano sem globoko prepri-

~an, da ni bilo za razvoj ob~ine {e nikoli 

storjenega toliko kot v leto{njem letu. K 

temu je treba dodati, da smo pri prostor-

skem planiranju v zaklju~ni fazi priprave 

odloka. Ta za na{ razvoj tako pomembni 

dokument pa moramo spraviti pod streho 

v za~etku prihodnjega leta.

Investicije smo sicer v leto{njem letu 

izvajali v manj{em obsegu predvsem 

zaradi `e omenjenega projekta za grad-

njo osnovno{olskega prostora v Cirko-

vcah. Za ta projekt smo takoj zatem, ko 

smo dobili zeleno lu~ od ministrstva za 

fi nance, v okviru ob~inskega praznova-

nja polo`ili temeljni kamen. Pred kratkim 

pa smo s podpisom gradbene pogodbe 

z izvajalcem - podjetjem Vegrad - ta 

precej zahtevni projekt, ki poteka v dveh 

fazah, `e pri~eli tudi izvajati. Prva faza, 

ve~namenska dvorana in zunanja igri-

{~a, naj bi bila po pogodbi zgrajena sredi 

prihodnjega leta, takoj zatem na~rtu-

jemo drugo fazo, v kateri bo potrebno 

preurediti dosedanji dom krajanov ozi-

roma dvorano za {olske prostore, nato 

pa do pri~etka {olskega leta 2003/04 

obnoviti in preurediti {e obstoje~o {olsko 

zgradbo."

Veliko je bilo storjenega tudi v drugih 
krajih in vaseh ...

"Naj omenim ureditev nekaterih infras-

trukturnih objektov v sredi{~u Lovrenca, 

predvsem gradnjo parkiri{~, javne raz-

svetljave in plo~nika. Prepri~an sem, da 

je center Lovrenca sedaj lepo urejen, kar 

je v zadovoljstvo Lovren~anov in vseh 

nas. Modernizirali smo cesto @upe~ja vas 

- Strni{~e, s katero so precej pridobili 

predvsem krajani Strni{~a, saj imajo sedaj 

bolj{o povezavo proti zahodu ob~ine. V 

Na razvoj ob~ine bo v veliki meri vplival nedavni podpis pisma o nameri za 
gradnjo voja{kih objektov v Apa~ah. Foto: M. Ozmec

Njivercah zaklju~ujemo gradnjo kanali-

zacije, skupaj z ob~ino Hajdina priprav-

ljamo projekte za kanalizacijo v Kungoti 

pri Ptuju. Ob~inska sredstva pa smo vla-

gali tudi na drugih podro~jih: za pro-

jektiranje in vzdr`evanje na{ih objektov 

ter za okoljevarstvene programe, kot so 

sanacija divjih odlagali{~a in urejanje 

okolja."

Koliko vas je trenutno na obmo~ju 
ob~ine?

"Na to vpra{anje lahko sedaj v ~asu 

ustanavljanja novih ob~ine ponosno 

odgovorim, da nas je dovolj za nor-

malno ob~ino. Ko smo ob~ino usta-

novili, je bilo v njej 6661 prebivalcev, 

danes z zadovoljstvom ugotavljamo, da 

nas je `e 6788, vendar to {e ne pomeni, 

da smo z naravnim prirastom povsem 

zadovoljni. [e vedno govorimo o demo-

grafski ogro`enosti nekaterih naselij, 

predvsem v Kidri~evem, Mihovcah, Ple-

terjah, Pongrcah, Staro{incah, Stra`-

gonjci in Zgornjih Jablanah. Nad tem 

podatkom se je treba resno zamisliti in 

se vpra{ati, kje so vzroki, ter takoj ukre-

pati, saj je potrebno ogro`enost ~imprej 

odpraviti. Praznjenje naselij na ravnin-

skem komunalno opremljenem obmo-

~ju nas resni~no zelo skrbi."

Kolik je odstotek delovno aktivnega 
prebivalstva, ali tudi vas ogro`a brez-
poselnost?

"Delovno aktivnih je dobra polovica, to 

je 3728 prebivalcev; najve~, kar 2959, jih 

je zaposlenih v podjetjih, 388 pa je samo-

zaposlenih, od tega 231 na kmetijah. 

Brezposelnost nas zaenkrat ne ogro`a, 

~eprav niha in se giblje iz meseca v 

mesec, trenutno pa je okoli 16-odstotna. 

To je malo pod povpre~jem Podravja, kjer 

je brezposelnost 18,2 odstoka, in precej 

nad dr`avnim povpre~jem, kjer je brez-

poselnost 11,8-odstotna."

V leto, ki je pred nami, torej zrete z 
optimizmom, saj imate vse pogoje za 
uspe{en razvoj?

"Zagotovo, na{a razvojna vizija je v 

enem stavku zapisana v na{em inte-

gralnem razvojnem programu, kjer smo 

zapisali: "Ob~ina Kidri~evo je odprta 

lokalna skupnost, ki skrbi za vzpo-

dbujanje ustvarjalnosti prebivalstva v 

smeri pospe{enega sonaravnega gos-

podarskega razvoja, z osrednjim nase-

ljem Kidri~evo kot bodo~im mestom." 

Tako zapisana vizija zahteva od vsakega 

ob~ana posebej in od vseh nas ogromno 

naporov in prizadevanj za njeno ures-

ni~itev. Vsaka beseda v njej je velikega 

pomena in pomeni dolgoro~no veliko 

dela za na{o lokalno skupnost. Trenutno 

je v ospredju interes za vlaganja v obje-

kte za poslovno-stanovanjske namene, 

saj se `e dogovarjamo o njegovi gradnji. 

Precej predlogov je bilo za gradnjo trgov-

skih prostorov, v programu za prihodnje 

obdobje je tudi {portna dvorana v Kid-

ri~evem, potrebe so in `e pripravljamo 

projekte za gradnjo novega vrtca v Kid-

ri~evem. [e bi lahko na{teval, a naj bo 

dovolj.

Spo{tovani, to prilo`nost izrabljam za 
vo{~ilo: vsem ob~anom na{e ob~ine 
želimo v pri~akovanju novega in lepega  
miren prehod v novo leto 2002. V krogu 
dru`ine vam ̀ elim medsebojno spo{to-
vanje, mir in delovne uspehe!"

Martin Ozmec

V centru Lovrenca so uredili plo~-
nike, parkiri{~a in plato ob domu 
krajanov in gasilcev
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V podjetju Boxmark Leather 
v Kidri~evem, kjer `e od 
leta 1995 izdelujejo usnjene 
sede`ne garniture za 
avtomobilsko industrijo, so 
letos pove~ali {tevilo 
zaposlenih s 1023 na 1185 
delavcev, proizvodnjo pa 
raz{irili tudi na Hrva{ko.

Mlad in ambiciozen direktor Bojan 
Vauda ne skriva zadovoljstva nad 

{tevilnimi dose`ki: "Veseli me, da smo 

certifi katom ISO 9001 in VDA 6,1 letos 

dodali tudi nadgradnjo obeh standar-

dov, to je standard ISO TS 16949 ter 

okoljevarstvenega VDA 14001. Kot sto-

odstotni izvoznik smo statusu poob-

la{~enega izvoznika, ki ga imamo od 

leta 1997, in poenostavljenim postop-

kom carinjenja za uvoz in izvoz iz leta 

1996 dodali {e status priznanega pre-
jemnika.

Za leto 2000 smo med hitro rasto~imi 

podjetji na {ir{em obmo~ju [tajerske 

in Prekmurja na samem vrhu. Akcijo 

vsako leto organizira revija Gospo-

darski vestnik v imenu Gospodarske 

zbornice Slovenije, njihova odlo~itev 

pa temelji na rezultatih in kazalcih 

na{ega poslovanja ter zaposlovanja, 

kar pomeni, da smo z na{o poslovno 

strategijo na pravi poti.

Trenutno izdelamo dnevno do 800 

sede`nih garnitur in skrojimo okoli 

20.000 kvadratnih metrov usnja. Lahko 

bi delali {e ve~, a ̀ e dalj ~asa, intenziv-

neje pa v leto{njem letu, se ubadamo 

s prostorsko stisko. @al ne uspemo 

najti skupnega jezika o morebitnem 

nakupu prepotrebnih zemlji{~ za gra-

dnjo dodatnih proizvodnih prostorov 

- {ivalnice in parkiri{~ - niti s sosedi 

niti z ob~ino Kidri~evo. Tako smo bili 

v preteklem letu primorani zavrniti 

proizvajalce vozil svetovnega formata, 

kot so Mercedes, Opel in nazadnje {e 

Rover.

Ena na{ih najve~jih leto{njih investi-

cij je nabava dveh ra~unalni{ko vode-

nih strojev za vodni razrez usnja v 

aprilu in decembru. Oba stroja omogo-

~ata delavcem la`je, predvsem pa u~in-

kovitej{e in tudi hitrej{e delo. Nabavili 

smo tudi dva stroja za lepljenje med-

vlog, tako imenovani 'ka{irni' stroj, ter 

modernizirali in zamenjali izrezovalne 

stroje za blago in penaste materiale z 

modernej{imi. Poleg tega smo za pot-

rebe razvoja zgradili in na novo opre-

mili oddelek za razvoj novih modelov 

sede`nih prevlek.

Kriza po teroristi~ni napadih je pri-

zadela tudi nas, tako da smo primo-

rani optimirati proizvodnjo in tudi 

{tevilo zaposlenih. Posledica tega bo 

verjetno zmanj{anje {tevila delavcev. 

Kljub temu smo optimisti in z drz-

nimi na~rti zremo v naslednje leto, 

saj upamo, da bomo prostorsko stisko 

vendarle re{ili. Prepri~an sem, da 

bomo uspeli pridobiti dodatne pros-

tore, da bomo uspeli proizvodnjo {e 

dodatno modernizirati in da bomo s 

tem pridobili {e nekaj novih, kvalitet-

nih kupcev.

Vsekakor pa `elimo vsem svojim pos-

lovnim partnerjem, strankam, pred-

vsem pa vsem zaposlenim na{ega 

podjetja v novem letu 2002 obilo 

uspeha, zadovoljstva in dru`inske sre~e 

ter vo{~imo vesele bo`i~ne praznike!"

BOXMARK LEATHER TUDI NA HRVA[KEM

Z drznimi načrti v novo leto

Direktor podjetja Boxmark Leather 
Bojan Vauda

Pogled na proizvodno-poslovne prostore Boxmark leather v Kidri~evem

Ena pomembnej{ih leto{njih prido-
bitev je ra~unalni{ko podprt vodni 
rezalnik. Foto: M. Ozmec

Z drznimi načrti v novo leto

V novi rezalnici je delo veliko la`je
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Lenart je mlado mesto, a 
njegova postavitev v prostor 
ga uvr{~a med tiste kraje, 
ki si naziv mesta nedvomno 
zaslu`ijo. Nastal je na kri`i{~u 
cest iz Avstrije proti Ptuju ter 
med Radgono in Mariborom. 
Navezava jugozahod-
severovzhod te~e po nekdanji 
rimski cesti.

Ob~ina Lenart spada med ve~je slo-

venske ob~ine. Obsega 38 naselij, ki se 

razprostijo na 120 kvadratnih kilometrih 

geografsko zaokro`ene povr{ine, in ima 

11.255 prebivalcev. @upan mag. Ivan 
Vogrin rad pove, da ima ob~ina naravne 

danosti za hiter razvoj ob urejeni infra-

strukturi in mo~nem gospodarstvu, ob 

zdravi industriji in mo~ni obrti pa tudi 

izrazite mo`nosti za razvoj turizma z 

biseri, kot so Zavrh in jezero Komarnik s 

hotelom ^rni les ter Sveto Trojico.

Ob~ina je razdeljena na {tiri krajevne 

skupnosti - KS Voli~ina, KS Sv. Trojica, KS 

Sv. Jurij in KS Lenart -, ki jih `upan zdru-

`uje v {tiriperesni deteljici s sloganom: 

OB^INA LENART

"Nadaljujmo skupaj!"

Slovenskih goric pa je ta zna{ala 29,8 

%. V letu 1999 je bilo v ob~ini Lenart 

2994 delovnih mest, kar ka`e, da je Lenart 

v izjemnem gospodarskem vzponu. Tako 

danes zna{a stopnja brezposelnosti 11,4 

%  ali z drugo besedo: v ob~ini Lenart 

je 4029 delovnih mest, kar jo uvr{~a v 

slovensko povpre~je. Glede brezposelno-

sti pa `upan mag. Vogrin pravi: "Dejan-

sko vemo, da je stopnja brezposelnosti 

dvakrat ni`ja. Veliko ljudi hodi delat v 

Avstrijo na ~rno, precej je prijavljenih na 

zavodu za zaposlovanje in tudi delajo. 

Z nekim bolj sistemati~nim pristopom bi 

lahko stopnjo brezposelnosti {e bistveno 

zmanj{ali, ampak tudi ta ni kriti~na glede 

na slovensko povpre~je. Okolja je potre-

bno razvijati gospodarsko mo~na, kajti 

revna in gospodarsko {ibka okolja niso 

zanimiva za nove investitorje in tako ne 

nastajajo nova delovna mesta. Lenart je 

v izrednem gospodarskem vzponu, oce-

njujemo, da bi lahko v naslednjih {tirih 

do {estih letih pri{el v zgornjo ~etrtino 

najrazvitej{ih slovenskih ob~in. Z aktivno 

politiko privabljanja investitorjev in tudi 

opremljanjem industrijske cone ter z rela-

tivno ugodno prodajo zemlji{~ vedno pos-

ku{amo zagotoviti nova delovna mesta."

O neizkori{~enih mo`nostih ob~ine pa 

mag. Vogrin razmi{lja: "Kot `upan in gos-

podarstvenik predvsem stavim na gospo-

darstvo, lokalna oblast mora ustvarjati 

pogoje za njegov dober razvoj. Pri nas 

smo, kolikor je v na{i pristojnosti, tako 

delali in tudi v bodo~e mislimo, kajti gos-

podarstvo je vedno neizkori{~ena mo`-

nost. Zraven gospodarstva je najve~ja 

neizkori{~ena mo`nost seveda turizem. 

@al slogana 'Turizem smo ljudje', ki smo 

ga zapisali, ne razumemo. Za turizem 

so predvsem pomembni ljudje. Dojeti 

moramo, da je gosta mo`no privabiti 

samo, ~e je izpolnjenih mnogo pogojev: 

od zelo prijaznih ljudi, urejene okolice do 

pestre in inovativne ponudbe. Gosta je 

"Nadaljujmo skupaj!"

Krajevne skupnosti v okviru svojih pri-

stojnosti delajo zelo dobro in skrbijo za 

potrebe krajanov, vzdr`evanje lokalnih 

cest, vodovodov in druge infrastrukture. 

Delo predsednikov KS  je usklajeno z 

delom ob~inske uprave, sveta in `upana, 

kar je prav, saj so te sestavni del ob~ine.

Ob~ina Lenart je v devetdesetih letih 

do`ivela padec na podro~ju zaposlovanja, 

s prehodom na tr`no gospodarstvo ob 

osamosvojitvi Slovenije so propadli ve~ji 

obrati. Tako je bilo v letu 1981 v Lenartu 

2492 delovnih mest, leta 1991 pa samo 

1475 in se je ob~ina ubadala s 25,4 

% brezposelnostjo, na obmo~ju celotnih 

potrebno cel dan zaposliti, ne samo nas-

taniti v objekt. Slovenske gorice morajo 

nuditi gostom raznovrstno ponudbo. 

Vsekakor pa se morajo ponudniki 

gostinsko-turisti~nih storitev predvsem 

povezati. Prepri~an sem, da bo v bodo~e v 

Slovenskih goricah turizem odigral ustre-

zno vlogo, kar se ti~e narodnega dohodka 

in izbolj{anja standarda."

Ob gospodarskem razvoju pa Lenart 

veliko vlaga v investicije, saj zanje name-

nijo dobrih 50 % prora~una. Tako je v 

leto{njem letu bilo v gradnjo cest vlo-

`enih 400 milijonov tolarjev. Za gradnjo 

prizidka k knji`nici so namenili 50 milijo-

nov. Velika investicija je bila letos in bo 

{e prihodnje leto gradnja vodovodnega 

sistema iz Lenarta proti Voli~ini, ki je bil 

letos zgrajen do Lormanja, za ostali del 

pa pripravljajo dokumentacijo. Naslednja 

ve~ja investicija je bil prizidek k zdravs-

tvenemu domu. Precej denarja pa vsako 

leto vlo`ijo v opremo in vzdr`evanje {ol 

in kulturnih domov. Aktivni so bili pri 

nakupu in prodaji stavbnih zemlji{~. V 

Lenartu so lani za stanovanjsko gradnjo 

kupili okrog 2 ha zemlji{~ in pribli`no 

toliko tudi prodali. Tudi v Voli~ini so kupili 

velik kompleks. Letos je bilo veliko nareje-

nega tudi na podro~ju planiranja. Sprejeta 

je bila osnovna zasnova za ureditev jezer 

in dokumentacija za izgradnjo kanaliza-

cije in ~istilnih naprav za celotno ob~ino.

O na~rtih za prihodnje leto `upan mag. 

Ivan Vogrin pravi: "Prioriteta bo {e kar 

nekaj let gradnja cest; zanje namenjamo 

vsako leto od 300 do 400 milijonov tolar-

jev. Naslednja prioriteta je vodovod: vodo 

moramo zagotoviti v naselju Rogoznica, 

vodovod bomo navezali preko vodovod-

nega sistema Ptuj, in v naselju Vini~ka 

vas, ki ga bomo navezali preko Maribor-

skega vodovoda. Vsekakor pa bomo nada-

ljevali gradnjo vodovodnega sistema iz 

Lenarta skozi Lormanje proti Voli~ini.

Tretja priorita je pri~etek gradnje doma 

starej{ih ob~anov in ureditev infrastru-

kture okoli jezer ter pri~etek gradnje 

kanalizacijskih in ~istilnih naprav. Pos-

topno bomo pri~eli tudi dograjevati in 

opremljati {ole za potrebe devetletke in 

nadaljevali obnovo kulturnih domov; v 

prihodnjem letu je na vrsti lenar{ki, saj ga 

je potrebno posodobiti in raz{iriti."

Zmagoslav Šalamun

Spo{tovane ob~anke in ob~ani, v 
prihajajo~em letu vam ̀ elim du{e-
vni mir, ki je ~lovekovo najve~je 
bogastvo, uspeh in zadovoljstvo. 
Predvsem pa vam `elim ljubezni.

@upan ob~ine Lenart
mag. Ivan Vogrin

"Nadaljujmo skupaj!"
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Za~etki podjetja Interles segajo 
v leto 1993. Iz majhnega 
pet~lanskega kolektiva se je 
za~elo postopoma razvijati v 
dana{nje srednje veliko podjetje, 
ki je postalo eden od nosilcev 
razvoja in napredka v ob~ini 
Lenart v Slovenskih goricah.

Leta 1995 je podjetje raz{irilo svojo deja-

vnost na in`eniring stavbnega pohi{tva. 

V poslovnih povezavah je {irilo svoj pro-

dajni asortiman in vklju~evalo vedno ve~ 

pomembnih slovenskih podjetij na podro-

~ju stavbnega pohi{tva. Tako je danes z 

njim povezano `e ve~ kot dvajset koo-

perantov. Z vgradnjo stavbnega pohi{tva 

je podjetje {e bolj utrdilo svoj polo`aj v 

panogi in v tem ~asu zaposlovalo osem-

najst ljudi. Nato je leta 1998 zgradilo 

obrat za proizvodnjo stavbnega pohi{tva iz 

umetne mase v Voli~ini pri Lenartu.

Od ustanovitve podjetja dosegajo 30- do 

40-odstotno letno rast in v letih 1999, 

2000 in 2001 so pri{li med 500 najhitreje 

rasto~ih podjetij v Sloveniji - tako imeno-

vane gazele.

Interles je s svojimi izdelki prisoten pred-

vsem na slovenskem trgu, veliko kupcev pa 

je tudi iz sosednje Avstrije in Hrva{ke.

Leto 2000 je bilo za podjetje Interles v 

mnogo~em prelomno. Pre{li so od strate-

gije sledilca na strategijo vodilnega. Izde-

lali so proizvod PVC okno ACCORD — 

INTERPLAST, ki je prejelo na specializira-

nem sejmu gradbeni{tva MEGRA v Gornji 

Radgoni od Gradbenega in{tituta ZRMK iz 

Ljubljane priznanje za najbolj{i dose`ek v 

graditeljstvu.

Izdelek je po tehni~nih in tr`nih zna-

~ilnostih za korak bolj{i od tistih, ki jih 

ponuja konkurenca, kar Interles uvr{~a 

med vodilne.

Svojo vodilno pozicijo so {e utrdili v letu 

2001. Na sejmu DOMOFIN so prvi v panogi 

prejeli priznanje za najbolj{e dose`ke v 

graditeljstvu za podro~je monta`e oken in 

vrat.

Leto 2000 so zaklju~ili s 44 zaposlenimi 

sodelavci in prometom v vi{ini 5,2 mio 

DEM.

"V naslednjih letih je na{ cilj dose~i 

stopnjo odli~nosti. Ta cilj bomo dosegli 

predvsem z nenehnim izobra`evanjem in 

usposabljanjem zaposlenih, stalnimi inova-

cijami in uvajanjem sprememb. Zato imamo 

vsako leto predvidenih dvanajst izobra`e-

valnih dni za vse zaposlene.

Tudi v prihodnje bomo svoje poslanstvo 

uresni~evali s tehni~no in tehnolo{ko naj-

bolj izpopolnjenimi izdelki za na{e kupce.

Pri nas velja, da je potrebno prvi~ opraviti 

delo dobro - brez napak, tako da so zado-

voljni kupci - zunanji in notranji. Ve~anje 

produktivnosti in gospodarnosti dela je 

na{a osnovna strategija za doseganje odli-

~nosti, to pa je mogo~e le s programom 

'ni~ napak'. Napake zvi{ujejo stro{ke in 

zmanj{ujejo ugled v o~eh zunanjih in not-

ranjih kupcev. Od stopnje ugleda je odvi-

sna vi{ina pla~ila.

Ustvariti ustvarjalno klimo v podjetju je 

ena od prioritet.

Interles je bil in ostaja podjetje mo`nosti 

in prilo`nosti za ljudi z delovnimi nava-

dami in ustvarjalno mo~jo. V njem gredo 

zaposleni gor (naprej) ali pa ven.

Danes se podjetje Interles `eli predvsem 

pripraviti in uveljaviti na evropskem trgu 

z evropsko kvaliteto izdelkov in storitev s 

sloganom: Dana beseda obvezuje.

BLAGOVNA ZNAMKA
Logotip "Interles" je za{~itena blagovna 

znamka na Uradu za industrijsko lastnino 

Republike Slovenije.

Ob izteku leta `elimo vsem kupcem 
in poslovnim partnerjem vesel bo`i~ in 
sre~no novo leto 2002 ter topel dom z 
okni in vrati INTERLES Lenart.

V osmih letih do vodilnega v panogi

Direktor podjetja INTERLES mag. Ivan 
Vogrin (na sliki desno) prejema na sejmu 
gradbeni{tva MEGRA v Gornji Radgoni od 
Gradbenega in{tituta ZRMK iz Ljubljane 
priznanje za najbolj{e dose`ke v gradi-
teljstvu za PVC okno ACCORD — INTER-
PLAST.

Okna in vrata so izdelana iz PVC pro-
fi lov priznanega avstrijskega proizvajalca 
Accord iz sistema Contour 70 mm (sistem 
debeline 70 mm, {est komor, z zamen-
ljivim sredinskim tesnilom). So trajna 
in potrebujejo zelo malo vzdr`evanja. 
[estkomorni profi li so oja~ani s pocinka-
nimi jeklenimi profi li, ki v kombinaciji s 
trojnim tesnilom omogo~ajo izvedbo {e 
tako zahtevnega okna. Opremljena so z 
izolacijskim steklom 4-16-4 (K = 1,1 W/m 
K) ali s steklom po izbiri. Za funkcio-
nalnost je uporabljeno enoro~no okovje 
Siegenia in Roto. Okna s tak{nimi stekli 
spadajo med energetsko var~na, kar omo-
go~a pridobitev subvencije RS za u~inko-
vito rabo energije. Poleg trajnosti imajo 
na{a okna {e vrsto prednosti. Vgrajujejo 
samo komponente najkvalitetnej{ih proiz-
vajalcev, ki imajo pridobljene mednarodne 
certifi kate kakovosti. Poleg `e omenje-
nega certifi kata za izdelek, prejetega leta 
2000, si je podjetje prav tako `e pridobilo 
znak kakovosti ZRMK za monta`o.

Interles nudi nasvete in pomo~ pri uresni-
~itvi `elja kupcev, izdelavo na~rtov in ana-
lizo mo`nih re{itev, svetovanje na samem 
objektu, prevoz in seveda vgradnjo.

"Na{e delovanje je usmerjeno v indivi-
dualno obravnavo vsakega kupca."

V osmih letih do vodilnega v panogi
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Obmo~je ob~ine Maj{perk se s 
svojimi 26 naselji razprostira na 
skoraj 73 hektarjih geografsko 
razgibanega obmo~ja vinorodnih 
Haloz in je bilo dolga leta 
zapostavljeno. Razvoj je skoraj 
povsem zastal in zagotovo bi 
bilo {e danes tako, ~e ne 
bi pred sedmimi leti ustanovili 
samostojne ob~ine Maj{perk.

Od takrat smo vsako leto pri~a novim 

dose`kom, novim kilometrom asfaltnih 

cest, novim vodovodnim, elektri~nim 

in telefonskim priklju~kom. Z razvojem 

infrastrukture se Haloze dvigajo iz zao-

stalosti in manj razvitosti ter se s svojimi 

kulturnimi in turisti~nimi znamenitos-

tmi ka`ejo v svetlej{i lu~i. Zagotovo je 

tako tudi po zaslugi ob~inskih svetnikov 

in `upana Franca Bezjaka, ki je na ~elu 

te halo{ke ob~ine s 4.175 prebivalci `e 

drugo mandatno obdobje.

Gospod `upan, tudi v leto{njem letu 
ste v maj{per{ki ob~ini storili kar 
precej. Katere so pomembnej{e inves-
ticije?

"^eprav je veliko stvari, ki zaznamujejo 

in pi{ejo zgodovino posameznega kole-

darskega leta nekega obmo~ja, ljudje naj-

prej omenjajo investicije, ker so te najbolj 

vidne vsem, ki se tod gibljejo ali `ivijo. [e 

vedno se trudimo, da zaostanek iz prete-

klosti zmanj{amo, zato posku{amo storiti 

~im ve~. Na podro~ju komunalne dejav-

nosti je bilo vlo`eno najve~ denarja za 

oskrbo z vodo. Tako je zagotovljena voda 

za odsek Ptujska Gora, Doklece, nova 

pre~rpali{~a pa so zgrajena v Narapljah, 

Jelovicah in Nadolah.  Tudi novo urejena 

mrli{ka ve`ica na Ptujski Gori daje lep{i 

videz pokopali{~u in predvsem nudi bolj{e 

pogoje za uporabo.

Bolj{o prevoznost in varnost na cestah 

smo zagotovili z modernizacijami, pre-

plastitvami in sanacijami na odsekih Sto-

perce — Gnani Vrh, Dvor{no, na Jan{kem 

Vrhu pa pod Marini~em, s sanacijo plazu 

in betoniranjem ceste proti Pi{kovim. 

Poleg tega je zgrajen most v Kup~injem 

Vrhu in na regionalni cesti v Zgornji 

Sve~i. Ob regionalki v Maj{perku smo 

zgradili nov plo~nik proti Le{ju, v centru 

pa javno razsvetljavo. Veliko investicij 

na vseh koncih na{e ob~ine je zahtevalo 

veliko napora za pridobitev dokumenta-

cije, potrebnih sredstev, izbiro izvajalcev 

ter spremljanje dela, da smo se na koncu 

vsi skupaj z na{imi ob~ani lahko veselili.

Tudi na gradnjo `upnijskega doma ne 

smemo pozabiti. Ob~ina se je po sklepu 

ob~inskega sveta v gradnjo vklju~ila s 40 

milijoni tolarjev."

Nekatere za~ete investicije boste kon-
~ali {ele v prihodnjem letu. Mednje sodi 
tudi gradnja kanalizacija na Bregu.

"Res je, to je ob~inski projekt, ki bo 

zaklju~en v letu 2002 z denarjem ob~ine 

in dr`ave ter seveda dele`em ob~anov."

Med letom so se zvrstile {tevilne pri-
reditve ...

"Najbolj obiskani prireditvi sta bili pra-

znovanje ob~inskega praznika v Maj{-

perku in dneva dr`avnosti na Gnanem 

Vrhu. Poleg veliko kulturnih, {portnih in 

drugih dogodkov je posebej potrebno 

omeniti sve~anost ob 50-letnici PGD 

Medvedce in Dru{tva upokojencev Maj-

{perk ter proslavljanje 100-letnice izgra-

dnje {ole v organizaciji Osnovne {ole 

Maj{perk. Vse prireditve pa je res te`ko 

na{teti, vendar ne bi bilo prav, ~e ne bi 

povedal, da se zelo veliko ljudi zbere na 

cerkvenih slovesnostih."

Kak{ni pa so razvojni programi in 
`elje?

"V naslednjem letu nadaljujemo grad-

njo kanalizacije, vodovoda, cest, plani-

ramo pa tudi za~etek gradnje nove {ole, 

a je ta odvisen od sklepa dr`ave, ~eprav 

smo v ob~ini Maj{perk na to `e dalj ~asa 

pripravljeni.

@elja pa je veliko. Ob~anom in ob~an-

kam ob~ine Maj{perk, bralkam in bralcem 

~asopisa Tednik `elim vesele in blagoslo-

vljene bo`i~ne praznike ter veliko sre~e, 

zdravja in uspeha v prihajajo~em letu 

2002 in naj se vam izpolni ~imve~ tega, 

kar si sami `elite!"

Martin Ozmec

OB^INA MAJ[PERK

Veliko storjenega, 
a še veliko načrtov

Franc Bezjak - `upan ob~ine Maj{-
perk `e drugi mandat

Novo `upni{~e v Maj{perku, ki ga je ob~ina sofi nancirala 
s 40 milijoni. Foto: M. OzmecBetoniranje ceste do Pi{kovih v Jan{kem Vrhu

Veliko storjenega, 
a še veliko načrtov
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Ob~ina Markovci se 
razprostira na ravninskem 
delu Spodnjega Ptujskega 
polja na 3208 hektarih 
povr{in, predvsem na levem 
bregu Drave. Na desnem 
bregu je le slikovit krajinski 
park [turmovec. Na obmo~ju 
ob~ine `ivi 4023 prebivalcev.

^eprav se izteka {ele tretje leto obstoja 

ob~ine, so sadovi dela in aktivnosti 

vidni `e v vsaki od devetih vasi, pa tudi 

na vseh podro~jih delovanja oziroma 

`ivljenja na vasi. Kaj bi bilo {ele, ~e 

bi postali ob~ina `e v prvem krogu, se 

z nasmehom na ustih vpra{uje `upan 

Franc Kekec, katerega geslo je: "Nikoli 
ni prepozno!" Veliko si obetajo od 

obrtne cone Novi Jork, program celos-

tnega razvoja pode`elja pa je `e v izve-

dbeni v fazi.

Gospod `upan, tri leta ni veliko, a 
za sorazmerno mlado ob~ino Marko-
vci kar precej, kajne?

"Osebno sem izredno zadovoljen nad 

uspehi, ki so nedvomno posledica uspe-

{nega dela celotnega ob~inskega sveta 

in ob~inske uprave. Svojo sodbo o tem 

lahko dodajo {e ob~ani, ~eprav sem 

prepri~an, da vseh nismo uspeli povsem 

zadovoljiti. Seveda `elimo, da bi se 

v naslednjih letih zadovoljstvo ob~a-

nov {e pove~alo, zato moram re~i, da 

vlagamo resni~no maksimalne napore. 

Navsezadnje se zavedam, da bodo s 

tem izpolnjene obljube ob ustanovitvi 

ob~ine in izvolitvi. To nam zagotavlja 

tudi ob~inski prora~un, ki naj bi bil v 

prihodnjem letu te`ak `e 802 milijona 

tolarjev. Za primerjavo naj spomnim, 

da smo zadnje leto, ko smo bili {e pod 

mestno ob~ino Ptuj, v takratni KS Mar-

kovci uspeli dobiti le okoli 1,5 milijona 

za gradnjo plo~nika in nekatere skro-

mne investicije. Razlika je o~itna."

Ob~ina je torej resni~no za`ivela in 

upravi~ila svoj obstoj?

"Nedvomno, ocenjujem, da smo v teh 

treh letih do`iveli nov razvoj, elan in 

fi nan~no vzpodbudo na vseh podro~jih 

delovanja - od kmetijstva in podjetni{-

tva do vzgoje in izobra`evanja, kulture, 

{porta in dru`benega `ivljenja. Tako 

prelomno je bilo, da s prej{njim obdob-

jem enostavno ni primerjave."

Se to pozna tudi po {tevilu prebival-
cev?

"@al ne, saj nas je pribli`no toliko, 

kot nas je bilo ob ustanovitvi ob~ine. 

Po zadnjih podatkih imamo 4.027 pre-

bivalcev. Vendar sem prepri~an, da so 

sedaj zagotovljeni bolj{i pogoji tudi za 

mlade dru`ine, zato pri~akujem, da se 

bo {tevilo prebivalcev po~asi ve~alo."

S ~im se lahko v ob~ini pohvalite v 
leto{njem letu?

"Vsega, kar nam je uspelo realizirati, 

enostavno ne morem povedati, zmanj-

kalo bi prostora, zato naj omenim le 

nekaj najpombnej{ih investicij in del. Za 

uspe{no vizijo in razvoj ob~ine je zago-

tovo najpomembnej{i za~etek izgradnje 

obrtne cone Novi Jork, ki se bo razpros-

tirala na dobrih 7 hektarih neko~ skoraj 

'odpisanega' zemlji{~a. Novo obrtno 

cono namre~ gradimo na revitalizira-

nem zemlji{~u nekdanje temeljito sani-

rane gramoznice. Od tega projekta 

pri~akujemo veliko, saj smo z obrtno 

cono ponudili mo`nost od 20 do 40 

obrtnikom, odvisno od posameznih 

zahtev in velikosti parcel, kar pomeni 

okoli 300 do 400 novih zaposlitev - 

prepri~an sem, da tudi za ob~ane na{e 

ob~ine. Trenutno gradimo prvo fazo 

cone na dobri polovici, to je treh hek-

tarih zemlji{~a, kjer smo `e polo`ili 

kanalizacijo in vodovod, ~akamo pa {e 

OB^INA MARKOVCI

S prejšnjim obdobjem 
ni primerjave

Franc Kekec, `upan ob~ine Markovci

Med leto{njimi najodmevnej{imi prireditvami je bil zagotovo prvi tr`ni dan s 
kme~ko tr`nico. Foto: M. Ozmec

S prejšnjim obdobjem 
ni primerjave
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na ugodnej{e vremenske razmere, da 

bomo lahko nadaljevali tudi druga pre-

dvidena dela.

Pomembno je, da nam je gradnja 

obrtne cone omogo~ila sanacijo gra-

moznice in vodnih povr{in v Prvencih, 

kjer smo sredi zemeljskih del in prep-

ri~an sem, da bodo kon~ana do spom-

ladi. Vsebino in program izrabe sanirane 

gramoznice z urejenimi vodnimi povr-

{inami bodo pripravili v okviru pro-

grama celostnega razvoja pode`elja in 

vasi, ki v tem segmentu {e ni sklenjen. 

Ker je v vodi kar precej rib, pri~akujem, 

da se bodo vanj vklju~ili ~lani novou-

stanovljenega ribi{kega dru{tva, in ker 

je na vodi in ob njej veliko rac ter druge 

divjadi, pri~akujem tudi sodelovanje 

~lanov Lovske dru`ine Spodnje Ptujsko 

polje. Resno razmi{ljamo o tem, da 

bo prav v Prvencih nastal na{ osrednji 

ob~inski rekreacijsko-turisti~ni center. 

Naj omenim, da `e imamo in da {e 

vedno raste {portno-rekreacijski center 

ob sanirani gramoznici v Borovcih, kjer 

so ob ribniku z bogato vsebino `e zgra-

dili ve~namensko zgradbo.

V leto{njem letu smo za~eli tudi res-

nej{e priprave na sanacijo ekolo{ko 

obremenjene lagune. To je mrtev rokav 

Drave, v katerega se `e ve~ let iztekajo 

nepre~i{~ene odplake iz Kidri~evega in 

dela Ptuja. Veseli me, da smo k sanaciji 

uspeli pritegniti tudi obe ob~ini - Ptuj 

in Kidri~evo."

Med pomembnej{e leto{nje pridobi-
tve zagotovo sodi tudi ureditev pro-
storov za vrtec?

"Vsekakor, to je zelo pomembna pri-

dobitev predvsem za mlade dru`ine. 

Veseli smo, ker nam je uspelo vrtec 

urediti kar v osnovni {oli. Zelo lepo 

in funkcionalno je urejen, pomembno 

pa je, da smo s tem uspeli pove~ati 

{tevilo otrok v pred{olskem vzgojnem 

programu. Trenutno je v vrtcu 52 na{ih 

mal~kov, na voljo pa je {e nekaj mest."

Vizija razvoja ob~ine je jasno za~r-
tana v programu celostnega razvoja 
pode`elja in obnove vasi. Kako dale~ 
ste pri njegovi uresni~itvi?

"Tako dale~, da smo v leto{njem letu 

sklenili `e drugo fazo projekta in da 

bomo z naslednjim letom pre{li `e v 

konkretno, torej izvedbeno fazo. V ta 

namen je bil imenovan odbor strokov-

njakov, ki bo skrbel za realizacijo in 

prek katerega bomo vsako leto dolo~ali 

prioriteto posameznih projektov."

Tudi nekaj novih asfaltnih cest se 
vije skozi vasi?

"Moram re~i, da smo zelo veliko storili 

tudi na podro~ju cestne infrastrukture. 

Med pomembnej{imi je okoli 1200 m 

dolga asfaltna cesta, ki povezuje Buko-

vce in Novo vas, poleg tega pa smo na 

podro~ju cestne infrastrukture opravili 

{e vrsto manj{ih gradbenih in sanacij-

skih del. Skoraj v vsaki od na{ih devetih 

vasi se je kaj gradilo in to vse v skrbi, da 

bi pove~ali varnost udele`encev v ces-

tnem prometu."

Med letom se je zvrstilo ve~ pomem-
bnih prireditev. Velja katere posebej 
izpostaviti?

"Poleg praznovanja drugega ob~in-

skega praznika na god na{ega farnega 

zavetnika sv. Marka smo med letom 

pripravili vrsto drugih prireditev. Naj-

odmevnej{a je bila zagotovo 8. sep-

tembra, ko smo v okviru programa 

CRPOV izvedli prvi tr`ni dan s kme~ko 

tr`nico. Nekaj podobnega smo pripra-

vili tudi 22. decembra, ko se je pri~ela 

bo`i~no-novoletna kme~ka tr`nica.

Skrbimo tudi za ohranjanje tradicije, 

zato smo 8. septembra v [turmovcu 

opravili uspe{no predstavitev ko{nje po 

starih obi~ajih. Na{a dru{tva in kultur-

niki pa so svoje delo predstavljali vse 

leto na razli~nih in dokaj {tevilnih pri-

reditvah. Vseh nima smisla na{tevati, 

pomembno je, da so se dogajala in 

bogatila na{ vsakdan."

In kak{ne so `upanove `elje ob 
novem letu?

"Nikoli ni tako dobro, da ne bi lahko 

bilo {e bolj{e, zato `elim v novem letu 

2002 vsem svojim ob~anom predvsem 

zdravja in delovnih uspehov. Zavedam 

se, da uspehi, ki smo jih dosegli v 

ob~ini in jih {e vedno dosegamo, niso 

le uspeh posameznika ali morda sku-

pine posameznikov, ampak da je to 

uspeh vseh nas, ob~anov ob~ine Mar-

kovci. Zato se vsem skupaj iskreno 

zahvaljujem za opravljeno delo in 

obenem sporo~am, da si takega sode-

lovanja `elim {e naprej, do konca 

svojega `upanovanja. Verjemite mi, 

resni~no lepo je biti `upan v tak{ni 

ob~ini, kot je na{a!"

Naj ob koncu dodamo, da so v ob~ini 

Markovci zagotovo med prvimi v {ir{em 

okolju, kjer so pripravili in izdali li~en 

barvni stenski koledar, na katerem je 

natisnjenih 12 motivov z dogodkov na 

obmo~ju ob~ine v leto{njem letu. Foto-

grafi je sta prispevala Marjan Petek in 

Foto Laura, koledar pa bo zagotovo pri-

sr~no in prakti~no novoletno darilo za 

vseh 1.156 gospodinjstev na obmo~ju 

ob~ine Markovci.

Martin Ozmec

V obrtni coni Novi Jork, ki nastaja v revitalizirani gra-
moznici, so `e polo`ili vodovod in kanalizacijo

V gramoznici v Prvencih bodo uredili bodo~i osrednji 
ob~inski rekreacijsko-turisti~ni center
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Ko se bodo ob~ani ob~ine 
Podlehnik spominjali leta 2001, 
bodo zagotovo dejali: 'To je 
leto, ko je pitna voda pritekla 
tako reko~ v vsa halo{ka 
gospodinjstva.' V triletnem 
obdobju samostojne ob~ine je 
leto{nje leto investicijsko najbolj 
aktivno. V zemlji so desetine 
kilometrov vodovodnih cevi, 
zgrajeni so vodohrani, 
moderniziranih nekaj cest, 
omeniti pa je potrebno tudi 
mnoge druge pridobitve.

@upan Vekoslav Fric postre`e s podat-

kom, da se je ob~inski svet sestal na petih 

sejah, dve seji pa so opravili korespon-

den~no. To je pomembno zaradi tega, 

ker so svetniki sprejeli mnoge odloke 

in pravilnike, ki urejajo `ivljenje znotraj 

lokalne skupnosti.

Med investicijami in stro{ki vzdr`eva-

nja `upan najprej omeni ceste. Novo-

gradenj in preplastitev je bilo v dol`ini 

1,7 kilometra; na makadamske ceste je 

bilo zapeljanih 480 kubi~nih metrov gra-

moza, ob cestah so izkopali 2,6 kilome-

tra odvodnih jarkov in obnovili most na 

Rogatnici v Podlehniku. 

Posebno poglavje leto{njega leta v 

ob~ini Podlehnik je gradnja vodovod-

nega omre`ja. Cilj, sprejet ob ustanovi-

tvi ob~ine, da v sleherno gospodinjstvo 

pripeljelo pitno vodo, bo v letu 2001 

uresni~en 90-odstotno. Kon~ana sta pri-

marni vod in vodohran  Sedla{ek-Formije 

v dol`ini 16 kilometrov in v vrednosti 

151 milijonov in pol tolarjev, na sistem 

pa so `e priklju~ena 103 gospodinjstva. 

Zgrajen je tudi primarni vod in vodo-

hran ter obnovljeno pre~rpali{~e na rela-

ciji Gorca-Rodni Vrh-Strajna v dol`ini 

31,8 kilometra. Dele` ob~ine Podlehnik v 

tem "projektu treh ob~in" je 139 milijo-

nov tolarjev. Za 188 priklju~kov v ob~ini 

Podlehnik je potrebnih 28 kilometrov 

sekundarnega voda v vrednosti 28 mili-

jonov tolarjev. Do konca leta ~aka na 

priklop {e 12 gospodinjstev. V tem letu 

je stekla gradnja zadnjega dela vodovo-

dnega omre`ja v smeri Lo`ina-Sedla{ek 

v dol`ini skoraj 16 kilometrov. Polo`e-

nega je `e polovica primarnega voda, 

ostali del pa bo po pogodbi kon~an do 

maja prihodnjega leta. Pogodbena vre-

dnost del zna{a 110 milijonov tolarjev, 

brez priklju~kov. Ob teh podatkih je pot-

rebno poudariti, da bodo prav vsi ob~ani, 

ki so sklenili pogodbe do konca tega 

leta, sofi nancirali za vodovodni priklju-

~ek 200 tiso~ tolarjev, po predaji sistema 

Komunalnemu podjetju Ptuj pa bodo 

stro{ki vi{ji. Celoten vododovni sistem 

je bil zgrajen po na~elu medsebojne 

solidarnosti, saj je potrebno za posame-

zna gospodinjstva izkopati tudi kilome-

ter sekundarnega voda. Na vodovod bo 

po kon~anju vseh omenjenih projektov 

~akalo {e 13 gospodinjstev, kar bo pot-

rebno re{iti v prihodnjem letu.

Ob~ina je za na~rte, lokacijsko in gra-

dbeno dokumentacijo porabila 10 mili-

jonov tolarjev, nadaljnjih osem milijonov 

pa za pripravo dokumentacije za gradnjo 

kanalizacije in ~istilnih naprav v urbanih 

centrih ob~ine. Urejena dokumentacija je 

sicer pogoj za prijavo na dr`avne razpise.

Ob~ina pla~uje 10 ob~anom oskrbo v 

domovih ostarelih in 153 brezposelnim 

osebam prispevke za zdravstveno zava-

rovanje. Poleg tega je mnogim ob~anom 

v stiski pomagala z enkratno denarno 

pomo~jo. V sodelovanju z Zdravstvenim 

domom Ptuj jim je uspelo zagotoviti 

vsakodnevno zdravstveno in zobozdrav-

stveno varstvo. Objekt zdravstvenega 

doma Podlehnik so v tem letu na novo 

prekrili in obnovili kletna okna. Pripravili 

so tudi telefonski in elektro priklju~ek 

za avtomat za potrjevanje zdravstvenih 

kartic, ki bo name{~en {e do konca 

leta. Zaradi dotrajanega zobozdravni{-

kega stola so pri nabavi novega sodelo-

vali z 2,6 milijona tolarjev.

Na podro~ju {olstva, {porta in kulture 

so najve~ji stro{ek prevozi u~encev, ki 

`ivijo v zelo oddaljenih krajih 46 kvadra-

tnih kilometrov velike ob~ine. Ob~ina v 

celoti fi nancira oddelek priprave na {olo, 

pa tudi del stro{kov za vzdr`evanje in 

obnovo {olske opreme. Prekrili so tudi 

telovadnico pri osnovni {oli, saj je bila 

dosedanja salonitna kritina stara `e 31 

let. Veliko dela in sredstev je bilo vlo-

`enih v ureditev {portnega igri{~a in 

objekta ob njem, ki ~aka na dokon~anje 

v prihodnjem letu. V leto{njem letu je 

ob~ina fi nancirala tudi opremo gasil-

skega avtomobila in nakup opreme za 

civilno za{~ito. Potreben je bil gradbeni 

poseg na gasilskem domu, kjer je sedaj 

uskladi{~ena vsa tehni~na oprema.

Za podro~je malega gospodarstva in 

kmetijstva so skrbeli z delom svoje 

komisije, ki je odlo~ala o sofi nanciranju 

projektov, novih nalo`b in kmetijske 

dejavnosti.

@upan Vekoslav Fric poudarja, da je 

bilo opravljenega {e ogromno dela, ki 

ga bodo podrobneje predstavili v ob~in-

skem biltenu. Ob~anom priporo~a, da ga 

podrobno preberejo. Prepri~an je, da ko 

bodo drobtinice opravljenih del zlo`ili v 

kola~, bo ta v letu 2001 zelo velik.

Ob~ino predstavljajo tudi ljudje, nji-

hova kulturna in druga dejavnost, ki daje 

temu delu Haloz pe~at prepoznavnosti. 

@upan se zahvaljuje posameznikom in 

skupinam, ki so skrbeli za dru`enje in 

izobra`evanje na razli~nih podro~jih, za 

konec pa sporo~a: "@ivljenjska sre~a je 

sestavljena iz lepih trenutkov. V priho-

dnjem letu vam `elim zvrhano mero 

le-teh!"

Jože Bračič

OB^INA PODLEHNIK

Voda že v večini gospodinjstev

@upan Vekoslav Fric

Vodohran na Mezincu

Voda že v večini gospodinjstev
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Kot samostojna deluje ob~ina 
Sv. Andra` po dolgih letih 
zgolj tri leta. Razprostira se na 
17,6 km2 in ima sedem naselij: 
Drbetince, Gibino, Hvaletince, 
Novince, Rjavce, Vitomarce in 
Slav{ino.

@upan ob~ine je Franc Krep{a, pod-

`upan pa Ivan ^u~ek, ki je tudi svet-

nik, v ob~inskem svetu pa so {e Du{an 
Bezjak, Slavko Krep{a, Ivan Pu~ko, 
Ivan Rebrec, Andrej Ro{kar in Drago 
[alamun.

V ob~ini so {tiri gospodarske dru`be 

in 17 samostojnih podjetnikov, sicer pa 

je prvenstveno kmetijska, pri ~emer so 

najpomembnej{e panoge sadjarstvo in 

vinogradni{tvo, reja perutnine, pride-

lovanje vrtnin, okrasnih rastlin, semen 

in sadik ter poljedelstvo in `ivinoreja. 

Pohvalijo se lahko z enim najstarej{ih 

sadjarskih dru{tev, ki letos praznuje 

70-letnico.

V ob~ini je nekaj nad 35 km ob~in-

skih in nad 20 km lokalnih cest ter nad 

14 km javnih poti. 90 odstotkov cest je 

asfaltiranih.

Z vodovodnim omre`jem je oskrb-

ljeno 75 odstotkov prebivalcev, pribli-

`no polovico ob~ine pa ima organiziran 

odvoz odpadkov.

Pri Sv. Andra`u deluje petrazredna 

osnovna {ola, ki v tem {olskem letu 

deluje {e kot podru`nic Destrnika, 

ob~inski svet pa je `e sprejel sklep, da 

se priklju~i k mati~ni {oli Cerkvenjak. 

V naslednjem letu je predvidena grad-

nja nove {ole; zaenkrat je predvidena 

{estrazrednica, `elja Vitomar~anov pa 

je, da bi bila popolna devetletka.

Pohvalijo se lahko s sto deset let 

starim kulturnim dru{tvom, delujejo 

pa tudi {tiri {portna dru{tva: [portno 

dru{tvo Vitomarci, Klub malega nogo-

meta Slav{ina - Remos in Klub malega 

nogometa Vitomarci ter Strelsko dru{-

tvo Trap Vitomarci. Svoje dru{tvo imajo 

tudi vitomar{ki lovci.

Tu so {e dru{tvo upokojencev, pro-

stovoljno gasilsko dru{tvo ter turisti-

~no dru{tvo.

RAZVOJ IN NA^RTI
Letos so iz ob~inskega prora~una 

zgradili ~istilno napravo pri {oli, dokon-

~ali mrli{ko ve`ico, obnovili ob~insko 

stavbo, najve~ sredstev pa bodo name-

nili za gradnjo nove {ole, ki bo stala 

ob sedanji monta`ni {oli in imela 

okrog 3000 kvadratnih metrov povr-

{ine. Vredna bo okrog 500 milijonov 

tolarjev; ob~ina bo morala zbrati tri-

deset odstotkov teh sredstev. V nas-

lednjem letu bo torej gradnja {ole 

prioritetna naloga ob~ine Sv. Andra`.

NAJVA@NEJ[I LETO[NJI 
DOGODKI

Poleti so v ob~ini Sv. Andra` pripra-

vili sre~anje vseh Andra{ev~arjev, ki so 

bili rojeni v tem delu Slovenskih goric, 

ob tem pa so doma~a dru{tva pripra-

vila bogat program, poimenovan Od 

`etve do kruha. Prireditve se je ude-

le`ilo veliko nekdanjih Andra{ev~ar-

jev, saj so jim rojstne korenine obudile 

lepe spomine na prijazne Slovenske 

gorice. Pozni jesenskih ~as pa so name-

nili praznovanju stodesetletnice doma-

~ega kulturno-umetni{kega dru{tva. 

Ob ob~inskem prazniku so praznovali 

sedemdesetletnico tudi doma~i sad-

jarji, ki so danes zdru`eni v Sadjarsko-

vinogradni{kem dru{tvu.

Franc Lačen

OB^INA SV. ANDRA@ V SLOVENSKIH GORICAH

Prioriteta - gradnja 
nove osnovne šole

@upan in ob~inski svet ob~ine 
Sv. Andra` `elijo svojim ob~anom 
in bralcem Tednika prijazne in 
vesele bo`i~ne praznike ter veliko 
uspeha v novem letu 2002.

Ob sre~anju Andra{ev~arjev so se {tevilni spomnili rojstnih korenin 

Prioriteta - gradnja 
nove osnovne šole
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Tudi v obmejni halo{ki ob~ini 
Zavr~ je v zadnjih letih opaziti 
napredek, ~eprav sodijo med 
najmanj{e slovenske ob~ine. V 
devetih naseljih, ki se raztezajo 
na okoli 20 kvadratnih 
kilometrih bregov in grab, `ivi 
in vztraja 1459 prebivalcev. 
Na obmo~ju, ki je bilo dolga 
leta skoraj povsem pozabljeno 
in zapostavljeno, so ustanovili 
samostojno ob~ino pred {estimi 
leti, `upan Miran Vuk, ki je na 
njenem ~elu zadnja {tiri leta, pa 
je z vsem storjenim v leto{njem 
letu zadovoljen, saj se ta del 
Haloz po~asi in vztrajno dviga iz 
manjrazvitosti.

"^eprav nismo uspeli pridobiti vseh 

tistih sredstev, ki so nam jih obljubili 

tudi nekateri dr`avni organi - nekateri 

se niso dr`ali normativov, drugi niso 

izpolnili obljub -, kon~ujemo leto z dob-

rimi ob~utki, saj smo uspeli narediti kar 

precej. ^e nas ne bi udarile naravne 

katastrofe - spomladi pozeba, poleti to~a 

in zatem {e su{a - bi bilo gotovo bolje.

Prete`ni del prora~una smo usmerili v 

gradnjo treh odsekov lokalnih cest: na 

Belskem in Tur{kem Vrhu ter v Pestikah, 

za~eli smo obnovo Slom{kovega doma 

in objekt pred zimo zaprli, pred dnevom 

mrtvih smo kon~ali asfaltno parkiri{~e 

ob pokopali{~u, precej denarja pa smo 

porabili tudi za pla~ilo lanskih obvezno-

sti," pravi `upan Miran Vuk in nadaljuje:

"Izredno sem vesel, da je v ob~ini `e 

~utiti razvoj in novo `ivljenje tudi med 

ljudmi, da nam je uspelo animirati vsa 

dru{tva, prav vsa so ponovno za`ivela in 

nadaljujejo svoje aktivnosti. V veliki meri 

smo uspeli zadovoljiti njihove fi nan~ne 

potrebe, `al pa vsem nismo uspeli pri-

sluhniti v celoti predvsem zaradi nizkih 

sredstev ob~inskega prora~una, saj v 

ob~inski blagajni razpolagamo le z okoli 

220 milijoni tolarjev."

So va{i na~rti v prihodnjem letu zaradi 
tega manj obetavni?

"Nikakor ne. Na{e delo bo {e naprej 

usmerjeno v prizadevanja za izbolj{anje 

infrastrukture, predvsem v gradnjo bolj-

{ih cestnih povezav. Na celotnem obmo-

~ju ob~ine za~enjamo projekt gradnje 

kanalizacije, ki je razdeljen v {tiri etape 

in ga bomo realizirali v naslednjih {tirih 

letih. @al je pa~ tako, da je dr`ava pri-

pravljena sofi nancirati le {e v ceste in 

kanalizacijo, vse drugo je odvisno od 

lastnega denarja ob~ine in redkih spon-

zorjev. Sicer pa smo o leto{njem delu 

v ob~ini in o na~rtih v prihodnjem letu 

podrobneje razpravljali minulo soboto, 

22. decembra, na zboru ob~anov, na poz-

nej{em dru`abnem sre~anju pa smo se 

skupaj poslovili od leto{njega leta. Vsem 

svetnikom in ~lanom ob~inske uprave se 

zahvaljujem za delo in uspe{no sodelo-

vanje, vsem njim in vsem ob~anom pa 

vesel bo`i~ in sre~no novo leto 2002!"

Neizkori{~ena mo`nost ob~ine Zavr~ 

je zagotovo turizem, je trdno prepri~an 

predsednik turisti~nega dru{tva Martin 
Te`ak:

"^lani turisti~nega dru{tva se zave-

damo, da je razvoj turizma ena od raz-

vojnih mo`nosti Zavr~a in celotnih Haloz, 

zato se pri delu trudimo po svojih naj-

bolj{ih mo~eh. ^eprav smo po {tevilu 

~lanov eno manj{ih dru{tev, pa po akti-

vnosti ne zaostajamo. Letos smo izvedli 

kar nekaj akcij, ki so v na{e kraje pri-

tegnile ljudi od drugod. To seveda {e 

ne pomeni, da so turisti, ampak nekje 

je treba za~eti. Idej za delo imamo zelo 

veliko, `al pa je tako kot povsod tudi pri 

nas ve~ina stvari pogojena z denarjem. 

Zastavljene naloge zato uresni~ujemo 

po~asneje, kot bi ̀ eleli. Ker o na{ih krajih 

vedo ljudje bore malo, se {e posebej 

veselimo izida zlo`enke, ki bo v besedi 

in sliki predstavila ob~ino Zavr~. Vsi, ki 

tukaj `ivimo, vemo, da je na{a pokrajina 

~udovita, in prepri~ani smo, da nam bo 

s pomo~jo turisti~nih dru{tev sosednjih 

ob~in uspelo, da bo ta pokrajina postala 

zanimiva tudi za turiste."

Eno {tevilnej{ih in aktivnih dru{tev je 

Dru{tvo upokojencev Zavr~, ki mu pred-

seduje Franc Vaupoti~:

"Na{e dru{tvo je nekaj posebnega, saj 

vklju~uje ~lane iz dveh dr`av - Slovenije 

in sosednje Hrva{ke. Tako od 273 ~lanov 

skoraj polovica prihaja v na{e prostore, 

ki so tik ob domu gasilcev, iz sosednje 

Hrva{ke. Prepri~an sem, da to nikogar 

ne moti, saj smo v dru{tvu vsi enaki. 

Ob ve~ji dvorani za dru`enje z mizami 

in okoli 50 sede`i imamo urejeno dru{-

tveno pisarno, ki uraduje vsako sredo 

od 8.30 do 11. ure ali kot se dogovo-

rimo. Na{i ~lani kljub starosti uspe{no 

sodelujejo v nekaterih drugih dru{tvih, 

predvsem kulturno-umetni{kem, tako da 

tistim, ki ̀ elijo, ni dolg~as. V veliko oporo 

nam je tajnica Vida Miluni~."

Martin Ozmec

OB^INA ZAVR^

V prihodnjem letu 
cesta in kanalizacija

Prvi mo` ob~ine Zavr~, `upan Miran 
Vuk

Predsednik dru{tva upokojencev Franc 
Vaupoti~ s tajnico Vido Miluni~ pred 
dru{tvenimi prostori v Zavr~u

V prihodnjem letu 
cesta in kanalizacija
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Ko bodo ob~ani ob~ine @etale 
ob koncu tega leta ocenjevali 
dogajanje triletnega obdobja, 
bodo zagotovo zadovoljni. 
Pridobitve za izbolj{anje 
`ivljenja v tem delu Haloz so 
vidne, nekatere `e uresni~ene, 
druge v izvedbi ali na~rtih.

"V za~etku delovanja ob~ine smo si 

zastavili najpomembnej{e naloge v seda-

njem mandatu in po treh letih lahko 

trdim, da jih v celoti uresni~ujemo," je 

zadovoljen `upan Anton Butolen. Kot 

smo `e poro~ali med letom, je ob~ina 

v tem ~asu investirala v razvoj kar 580 

milijonov tolarjev in poleg tega zagota-

vljala svoje in delovanje dru{tev in orga-

nizacij. Brez samostojne ob~ine toliko 

sredstev ne bi na{lo poti v `etalske 

Haloze niti v bistveno dalj{em obdobju.

"Prilo`nost in prednost malih ob~in je v 

var~nosti," nadaljuje `upan, "saj skrbno 

obrnemo vsak tolar, stro{ke delovanja 

ob~ine pa zmanj{ujemo na minimum. V 

prora~unu za leto 2002 (sprejet je bil 19. 

decembra) je kar l67 milijonov tolarjev 

namenjenih investicijam in 88 za teko~o 

porabo, kamor sodi tudi {olstvo, zdrav-

stvo, sociala in drugo."

^e se ozremo na leto 2001, je potre-

bno omeniti nekaj najve~jih organizacij-

skih in fi nan~nih projektov.

^eprav je bila osnovna {ola gradbeno 

kon~ana `e lani, je za leto{nje prora-

~unsko leto ostal velik fi nan~ni zalogaj 

85 milijonov tolarjev. Druga najve~ja 

investicija je gradnja vodovoda. Ob~ina 

@etale sodeluje v dveh skupnih projek-

tih, v prvem z ob~inama Podlehnik in 

Videm in v drugem z ob~inama Maj{-

perk in Videm. Prvi primarni vod poteka 

v smeri Rodni Vrh - Strajna - Dobrina 

- Ko~ice in je investicijsko razdeljen na 

tri leta. Priklju~ki na `etalskem obmo~ju 

bodo izvedeni v prihodnjem letu, vred-

nost tega dela vodovoda pa bo 90 mili-

jonov tolarjev. Drugi, prav tako gradbeno 

in fi nan~no zahteven vodovodni projekt 

je od Ptujske Gore prek Planjskega in 

Nadol do Ko~ic.

Posebna pozornost ob~ine je veljala 

tudi vzdr`evanju in modernizaciji cest. 

Asfaltirali so cesto Vodole - Bo{tjan - 

cerkev Marije Tola`nice v dol`ini dobrih 

1.200 metrov in v vrednosti 34 mili-

jonov tolarjev. Naslednji cestni projekt 

v ob~ini @etale je 1.800 metrov dolga 

cesta Marina vas - Dobrina, na kateri so 

opravili zemeljska dela.

V prihodnjem letu bodo cestni deja-

vnosti namenili 40 milijonov tolarjev. 

Ob nadaljevanju letos za~etih projektov 

bodo nadaljevali gradnjo vodovoda 

Paukon - @etale in s tem kon~no pri-

peljali vodo do nove osnovne {ole. Za 

potrebe uprave bodo uredili biv{o osno-

vno{olsko stavbo, v sedanjih ob~inskih 

prostorih pa bodo sku{ali zagotoviti 

zobozdravni{ko oskrbo svojih ob~anov. 

Pripravljene ali v pripravi je precej doku-

mentacije, s katero bo lahko ob~ina 

sodelovala na dr`avnih razpisih, med 

drugim tudi za cesto P{etna graba - 

Preko`, ki bo skupni projekt s sosednjo 

ob~ino Maj{perk. Za prihodnje leto na~r-

tujejo tudi gradnjo mrli{ke ve`ice.

Ob~ina je uspe{na tudi na drugih podro-

~jih, saj je podprla celo vrsto prireditev, ki 

poleg razvedrila ob~anov pomenijo pro-

mocijo ob~ine in Haloz. Poskrbeli so za 

novoletno obdaritev otrok, za obele`itev 

kulturnega praznika in materinskega dne, 

podprli gozdarsko tekmovanje, na med-

narodnem ekstemporu je sodelovalo 80 

slikarjev, v @etalah je bil tudi tabor Zoi-

sovih {tipendistov Haloze 2001, udele`ili 

so se tudi tradicionalnega "Skokovega" 

pohoda na Dona~ko goro, ustanovljeno je 

bilo turisti~no dru{tvo, prav tako planin-

sko dru{tvo, pred kratkim je za~el vaditi 

`enski pevski zbor, da aktivnosti {tevilnih 

drugih dru{tev posebej ne omenjamo.

@upan Anton Butolen se vsem posa-

meznikom in organizacijam zahvaljuje 

za sodelovanje pri ustvarjanju bolj{ih 

`ivljenjskih razmer in jih vabi, da s str-

pnostjo in sodelovanjem zaklju~ijo prvi 

{tiriletni mandat nove ob~ine. V novem 

letu pa vsem `eli mnogo uspehov, zdra-

vja, dru`inske sre~e in osebnega zado-

voljstva.

Jože Bračič

OB^INA @ETALE

Občina je prinesla novo 
življenjsko energijo

@upan ob~ine @etale Anton Butolen

Spomin na odprtje ceste Vodole - Bo{tjan - cerkev Marije Tola`nice

Občina je prinesla novo 
življenjsko energijo
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Slovensko narodno gledali{~e 
v Mariboru, ki zaposluje ve~ 
kot tristo glasbenikov, dramskih 
ustvarjalcev, plesalcev in drugih 
sodelavcev, se pripravlja, da 
sve~ano proslavi 150-letnico 
gledali{ke stavbe. Leta 1852 
so z uprizoritvijo opere Marta 
Friedricha von Flotowa gra{kega 
stanovskega gledali{~a sve~ano 
odprli gledali{ko stavbo. Kot 
nam je povedal v. d. poslovnega 
direktorja SNG Maribor Danilo 
Ro{ker, trenutno potekajo v 
stari dvorani obnovitvena in 
rekonstrukcijska dela in v 
oktobru naslednjega leta bo 
mariborska Drama `e imela prvo 
predstavo v obnovljeni dvorani 
in tudi Bor{tnikovo sre~anje bo 
v njej.

Obnovitev bo izbolj{ala delovnega 

pogoje ansambla, udobneje pa bo tudi 

publiki - 350 jih bo sprejela. Tudi aku-

stika naj bi se izbolj{ala, primarno pa bo 

namenjena dramskim predstavam.

V novi dvorani je zasedenost osem-

desetodstotna, zaradi sprejema ve~jega 

{tevila gledalcev oziroma poslu{alcev 

pa se je {tevilo predstav (ponovitev) 

zmanj{alo. Opernih predstav se v veli-

kem {tevilu udele`ujejo tudi poslu{alci 

iz Avstrije, ki jih je od pribli`no 100.000, 

kolikor jih letno spremlja operne in 

baletne predstave, `e okrog 35.000.

Za delovanje SNG Maribor skrbi dr`a-

vno ministrstvo za kulturo v 88 odstot-

kih, dvanajst odstotkov je od vstopnin. 

Od milijarde in pol tolarjev, kolikor je 

letni prihodek gledali{~a, prispeva mari-

borska ob~ina zanemarljiv dele`, zgolj 

milijon in pol tolarjev in, {e to za baletni 

studio.

Za naslednjo sezono v SNG Maribor 

na~rtujejo sodobnej{i in preglednej{i 

gledali{ki abonma.

Stane Jurgec, programski direktor 

Opere in baleta SNG Maribor, ̀ e {estnajst 

let vodi ta dvesto~lanski kolektiv, ki 

se mu pri ve~jih uprizoritvenih proje-

ktih priklju~ijo {tevilni zunanji sodela-

vci. Za naslednjih {est mesecev v letu 

2001 bodo na oder postavili opere: La 
Boheme Giacoma Puccinija, prvi~ bodo 

v Mariboru izvedli Verdijeva Dva Fosca-
rija, krstna pa bo izvedba nove sloven-

ske opere Pesnik in upornik mladega 

slovenskega skladatelja Toma`a Sveteta. 

Vsak mesec poslu{alcem ponudijo tudi 

dela iz `eleznega repertoarja, kot so: 

Rigolleto, La Traviata, Othelo, Ernani 
in druge. Na programu bodo tudi trije 

baletni projekti: plesni projekt Pohuj{a-
nje Matja`a Fari~a, Transilvanija Marina 

Turcuja ter klasi~ni balet Coppelia Lea 

Delibesa, ki velja za enega najbolj pri-

ljubljenih klasi~nih baletov vseh ~asov.

Zaradi premajhnega {tevila doma~ih 

pevcev in godalcev so v Mariboru pri-

siljeni vabiti pevske soliste in druge 

umetnike od drugod (Ukrajina, Italija, 

Romunija), vabijo pa tudi goste diri-

gente (redno sta ob programskem direk-

torju zaposlena zgolj Simon Robinson in 

Boris [vara), re`iserje, koreografe. Tudi 

Stane Jurgec kot dirigent veliko gostuje 

(Italija, Avstrija, Ukrajina, Portugalska, 

Tajska).

Operne predstave so sorazmerno drage; 

notni material kupujejo, sceno si obi-

~ajno sposodijo. Dobro sodelujejo z itali-

janskimi in avstrijskimi opernimi hi{ami.

Pred dobrimi {tirinajstimi dnevi je 

postal programski direktor mariborske 

Drame Samo M. Strelec, ki je pred tem 

pet let vodil ptujsko gledali{~e. Drama 

Maribor je repertoarno dramsko gleda-

li{~e, ki ima stalni dramski ansambel 

od leta 1919. Program poteka na treh 

odrih: v stari dvorani (trenutno jo obna-

vljajo), na komornem in malem odru, 

ob~asno pa tudi v veliki dvorani. V tej 

sezoni pripravljajo naslednje premiere: 

Drakulo Brama Stokerja, Jobovo knjigo 
iz Stare zaveze, ^aj za dve Toneta Part-

lji~a in Strindbergovo Igranje z ognjem. 
Za otroke je premierna predstava ^aro-
vnik iz Oza Lymana F. Bauma.

Vsako leto je v Mariboru tudi Bor-

{tnikovo sre~anje, kjer se predstavijo 

najbolj{e predstave slovenskih poklicnih 

gledali{~.

SLOVENSKO NARODNO GLEDALIŠ^E MARIBOR

Pred stopetdesetletnico 
gledališke stavbe

Vodstvo Slovenskega narodnega 
gledali{~a Maribor z vsemi ustvar-
jalci `eli zvestim obiskovalcem in 
bralcem Tednika veliko uspeha v 
letu 2002.

Danilo Ro{ker, v. d. poslovnega dire-
ktorja SNG Maribor

Pred stopetdesetletnico 
gledališke stavbe

Samo Strelec, programski direktor 
Drame SNG Maribor

Stane Jurgec, programski direktor 
Opere in baleta SNG Maribor
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Z bo`i~em decembrskih 
praznovanj {e ni konec. Skoraj 
vse do novega leta se vrstijo 
prazni~ni dnevi. 26. grudna 
goduje sv. [tefan, naslednji 
dan, 27. grudna, je 
{entjan`evo, nato praznik 
"nedol`nih otrok" ali pametva, 
zadnji dan starega leta pa sv. 
Silvester in `e obrnemo nov 
list v koledarju ter sko~imo v 
novo leto. Ko se 6. januarja 
poklonimo {e trem modrecem 
z vzhoda - sv. Trem kraljem, 
smo zaokro`ili dvanajst dni in 
no~i. Od zimskega kresa do 
sv. Treh kraljev se vse bolj 
{iri optimizem svetlobe in dan 
se je podalj{al `e za petelinji 
korak.

Dnevi in no~i med bo`i~em in sv. 

Tremi kralji - dvanajsterono~je - so 

~as, ko je dan najkraj{i, sonce najni`je, 

demonske sile, ki so po verovanju na{ih 

davnih prednikov vladale v ~asu, ko 

staro sonce umre in se rodi novo, pa 

zaradi tega najmo~nej{e. Teh dvanajst 

dni naj bi tudi ponazarjalo dvanajst 

mesecev leta. Po pradavnem verovanju 

v teh no~eh prihajajo rajnki v sprevodu 

obiskat svoje dru`ine. V tem ~asu je v 

preteklosti o`ivelo ne{teto "~arov" in 

~as je odstiral poglede v prihodnost.

BLAGOSLOV KONJEV, 
SOLI IN VODE

26. grudna je god sv. [tefana. Bil 

je med prvimi mu~enci, kot diakon je 

v Jeruzalemu skrbel za reve`e in pri 

tem uspe{no oznanjal kr{~ansko vero, 

zato je bil obsojen na smrt in kame-

njan. Ljudsko izro~ilo od Skandinavije 

do Slovenije pa pozna povsem dru-

ga~nega [tefana. V Srednji in Severni 

Evropi je sv. [tefan konjski patron, 

kar pa nima nobene zveze z njegovim 

`ivljenjem in smrtjo. Po Niku Kuretu mu 

je Cerkev pri svojem misijonskem delu 

samovoljno dodelila posebno vlogo in 

nalogo, pri tem pa je morala izriniti 

in zamenjati neko drugo pogansko 

bo`anstvo ter zakriti in spremeniti drug 

poganski praznik.

Po ljudskem verovanju je imel sv. 

[tefan ~ude`no mo~ nad divjim konjem. 

Ukrotil ga je z znamenjem kri`a in konj 

je celo poklenil predenj. Na {tefanovo 

po cerkvenem obredniku {e danes bla-

goslavljajo sol in vodo. Kaj naredijo z 

obojim, je po razli~nih pokrajinah raz-

li~no. Ponekod so sol {e isti dan raztre-

sli po polju, drugod, tako v Studenicah 

pri Polj~anah, pa jo takoj, ko pridejo 

od ma{e domov, odnesejo na ko{~ku 

kruha `ivini, drugod to storijo {ele po 

prazniku sv. Treh kraljev.

Tudi vodo verniki po blagoslovitvi 

odnesejo domov skupaj s soljo in tam, 

kjer je {e navada, da sol trosijo po 

poljih, zraven tudi kropijo z vodo. Bla-

goslov soli in vode je pravzaprav {e 

edino, kar je ostalo od starih {eg na 

dan sv. [tefana, oboje pa je namenjeno 

zemlji in `ivini ter je ostanek bogatej-

{ih {eg, ki so jih poznali na{i predniki. 

Med njimi so bile posebno imenitne 

je`e na konjih in njihov blagoslov. Na 

Kranjskem se je to ohranilo vse do 

druge vojne. V zadnjih letih v nekate-

rih krajih Slovenije z vso lepoto in nek-

danjo starosvetnostjo blagoslov konj 

ponovno o`ivljajo, vendar ponekod za 

to izbirajo druge svetnike, tudi spom-

ladanske.

BLAGOSLOV VINA
27. grudna goduje sv. Janez evange-

list, ki je bil med apostoli Jezusu naj-

ljub{i, saj mu je celo na kri`u priporo~il 

svojo mater. "[entjan`" je bil ljuds-

tvom vsega kr{~anskega sveta zmeraj 

zelo priljubljen svetnik. Vse `ivljenje je 

oznanjeval ljubezen, ki naj dru`i ver-

nike. V glavnem je deloval v Mali Aziji, 

v mestu Efez, od koder so ga pregnali. 

Pribe`ali{~e je na{el na egejskem otoku 

Patmos, kjer je svojemu u~encu sv. Pro-

horosu narekoval {e zadnji del Svetega 

pisma - Apokalipso. Umrl je v visoki 

starosti 97 let. Prikazujejo ga z legen-

darnim kelihom, v katerem je blago-

slovljeno vino. K u`ivanju tega vina 

vabijo z besedami: "Pij ljubezen sve-

tega Janeza."

Danes nosijo verniki vsak svoje vino 

v cerkev, tam, kjer pa ga nimajo, pa 

tudi jabol~nik. Po vsem Slovenskem se 

na ta dan blagoslovljeno vino imenuje 

{entjan`evec ali pa tudi "sv. Janeza 

`egen". Kot so zapisali zbiralci ljudskih 

{eg v prej{njem stoletju, je {entjan`e-

OD BO@I^A DO TREH KRALJEV

Voščim vam novo leto ...Voščim vam novo leto ...

Maksim Gaspari: Boži~no kajenje
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vec "slovenska obredna pija~a", ki jo 

shranijo kakor blagoslovljeno vodo za 

~ez leto in jo tako tudi rabijo. Zanimive 

so navade glede pitja tega blagoslov-

ljenega vina in za katere namene vse 

so ga kasneje rabili. Nadvse pomem-

ben je pri gostijah, svojega pomena 

{entjan`evec pri porokah ni izgubil vse 

do dana{njih dni. [entjan`evca je bila 

svoj ~as dele`na tudi porodnica, celo 

bolnikom ga dajo piti. Nasploh pa je 

{entjan`evec pija~a ob slovesih. Na Slo-

venskem je znana obredna pesem, ki 

jo ob takih prilo`nostih pojejo: "Pijmo 

{entjan`evca, da bi bilo sre~no `ivlje-

nje vsakega, zdaj in na ve~no."

TEPE@NICA ALI 
PAMETIVA

Pametiva ali tepe`ni dan je na{el 

svoj prostor v koledarju 28. grudna. 

Ve~ razlag je zanjo. Nekateri menijo, 

da se otroci s tem, ko "tepe`kajo" odra-

sle, vsaj enkrat na leto ma{~ujejo za 

udarce, ki so jih bili dele`ni ~ez leto. Je 

pa to tudi spomin na nedol`ne otroke 

(de~ke), ki jih je Herod dal pomoriti v 

Betlehemu in vsej okolici.

Tepe`nica, svoj ~as veselo opravilo 

vseh, se je kasneje prenesla bolj ali manj 

na otroke, ki pa tepe`kajo samo dopol-

dne, ~ez opoldne nikoli. Tudi tepe`ka-

nje je imelo svoj pomen, saj ob tem, ko 

"{iba poje", tepe`kar izgovarja posebne 

verze, povezane z zdravjem, na primer 

"fri{ki bote, zdravi bote".

@e povr{no raziskovanje tepe`kanja 

pove, da spo~etka niso tepli najprej 

fantje in mo`je, nato pa otroci kar vsev-

prek vseh odraslih, temve~ le dekleta 

in mlade `ene, saj je veljalo, da udarci 

s {ibo na ta dan prina{ajo blagoslov in 

rodnost, zato so jih, ~e `e ne `eljno, pa 

vsaj potrpe`ljivo in voljno prena{ale. V 

mnogih krajih Slovenije odrasli fantje 

kot tepe`niki ne dobijo za svoj obredni 

obisk nobenega pla~ila, potrebno pa je 

obdarovati otroke tepe`nike. To se je 

ohranilo vse do danes.

Veliko raznih rekov pa tudi pesmi 

okoli pametive se je ohranilo na Slo-

venskem. Iz okolice Lenarta v Sloven-

skih goricah je tale: "Tepe`na, tepe`na, 

tepe`ni dan. Dajte, kar date, ~e ste kri-

stjan: ko{~ek potice, dinar~ka dva, O~e 

nebe{ki vam blagoslov da."

Tudi tepe`kanje ima svoj simbolni 

pomen, saj gre pri tem za ~ar, za magi-

~no dejanje. @ivljenjska mo~, ki jo hrani 

rastlina, naj bi pre{la na ~loveka, ~e se 

ga z njo dotaknemo.

STARO IN NOVO LETO
Zadnji dan v letu, 31. grudna, je sil-

vestrovo, god sv. Silvestra. Bil je pape` 

in v njegovem ~asu se je rimski cesar 

Konstantin spreobrnil h kr{~anstvu. 

Ve~erne plesne in hrupne zabave ter 

prireditve, kakr{ne so v navadi zadnja 

desetletja, so bile na{im prednikom 

zlasti na kmetih skorajda neznane. 

Ve~er zadnjega dneva v letu je tudi 

drugi sveti bo`i~. Ta dan ljudje delajo 

obra~un sami s seboj. Gospodinje pri-

pravijo zve~er bogato oblo`eno mizo 

kot na bo`i~, samo da ponekod k obre-

dnemu kruhu prilo`ijo {e kaj drugega. 

Tako so k pomi`jeku v Halozah pri-

lo`ili {e denarnico, molitvenik, ro`ni 

venec, no`, kozar~ek blagoslovljene 

vode, vejico brinja, steklenico vina, 

koruznega, p{eni~nega in drugega zrnja 

ali bu~nic, repo, krompir in srp.

Pove~ini pa se na Slovenskem pono-

vijo ta ve~er obredi svetega ve~era. 

O mraku kropijo in kadijo kakor pred 

bo`i~em. Na [tajerskem ponekod kro-

pijo tudi po poljih, povsod na Sloven-

skem pa vso no~ pred novim letom gori 

v hi{i lu~. Kakor je sveta no~ pred bo`i-

~em ~ude`na, tako menijo tudi o no~i 

pred novim letom. Svoj pomen na ta 

ve~er ima tudi streljanje, saj s tem pre-

`ene{ ali prepla{i{ zlohotne du{e raj-

nikov in druge demone, ki v tej no~i 

o`ivljajo naravo.

V ptujski okolici je gospodinja svoje 

dni na staro leto napolnila `relo v 

`rmljah, da jih novo leto ne bi na{lo 

praznih. Tudi vse ka{~e za zrnje ta ve~er 

odpro, da bi novo leto prineslo vanje 

bo`jega blagoslova, hi{o pa pometejo 

trikrat, da bi bila ~ista tudi v novem 

letu.

Na sploh pa ~as prehoda iz starega v 

novo leto `e od nekdaj velja za nekaj 

posebnega; pri tem mislimo na "pose-

bne mo~i", ki se v tem ~asu spro{~ajo, 

mo~i, ki ti lahko tudi {kodujejo, pa 

tudi da lahko pod posebnimi pogoji 

pogleda{ v prihodnost. Iz vere v mo~ 

~ara izhaja `elja po zabavi, obilni jedi 

in dobri pija~i, saj velja prepri~anje, da 

se ~aru odprejo vrata, in ~e stopi{ v 

novo leto dobre volje in sit, bo{ tak{en 

vse leto. Zato tudi v dru`inskem krogu 

na prehodu iz starega v novo leto pri-

dejo na vrsto najrazli~nej{e dru`abne 

igre. Otroci, ki so po~akali polno~no 

uro, so morali vsak na svoj stol. Vsak 

je moral misliti na to, kar si v novem 

letu `eli. Ko je v zvoniku udarilo dva-

najsto uro, to je polno~, so otroci s 

polnim srcem obljub in `elja sko~ili na 

tla. Tako so simboli~no "sko~ili v novo 

leto" s trdno voljo, da bodo vedno taki, 

kot so si `eleli.

Svoje ~are in zanimivosti prina{a tudi 

novoletno jutro. Med najzanimivej{imi 

{egami, ki so se za novo leto ohranile 

prav v dana{nje dni, je darovanje vodi 

ter kra{enje studencev in vodnjakov. @e 

Radoslav Razlag je sredi prej{njega sto-

letja pisal, da hodijo - verjetno v lju-

tomerski okolici - na novo leto dekleta 

"vodi darovat". Vsaka je stopila na stu-

denec, vrgla vanj novec in rekla: "Ljuba 

Maksim Gaspari: Tepežkanje
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voda, jaz te darujem od dna do dna, 

sem za mo`a `e zadosti godna." V Sre-

di{~u ob Dravi so bile te besede podo-

bne, dar pa je bilo rde~e jabolko, ki 

ga morajo vre~i v studenec pred son-

~nim vzhodom. V jabolko v~asih zatak-

nejo tudi ro`marinov {opek. Dar vodi 

pa ne zagotovi samo dekletom mo`a, 

ampak naj ohrani vodo vse leto ~isto in 

obilno.

Tudi drugi obi~aji so zna~ilni za novo-

letno jutro. Ljudje se {e posebej podvi-

zajo od ma{e, v Halozah velja, da bodo 

potem vse leto "nagli". V ljutomerski 

okolici je tisti, ki pride prvi domov od 

ma{e, najbolj priden in uren pri vsakem 

delu.

[e vrsta drugih magi~nih verovanj 

izvira in `ivi v zvezi z novim letom. 

Tako je staro prepri~anje, da `enska, ki 

na novega leta prva stopi v hi{o, pri-

nese nesre~o. V Prlekiji bi pokali obro~i 

na ~ebrih in sodih, ~e bi na novo leto 

pri{la prva v hi{o `enska, zato naro~ijo 

- ponekod tudi dobro pla~ajo - mo{-

kega, da se oglasi `e navsezgodaj.

Ob vsakem novem letu `elimo drug 

drugemu vse najbolj{e. Na kmetih 

so si na{i ljudje `eleli za novo leto 

sre~e, zdravja in du{nega zveli~anja. 

To vo{~ilo je skoraj v vseh slovenskih 

pokrajinah podobno, pridajo le nekaj 

lokalnega kolorita. Povsod `elijo za 

novo leto sre~o, zdravje in "du{no zve-

li~anje", nekateri pa se tudi obdarujejo. 

[ega novoletnih daril se pri nas {iri 

po tujih vzgledih, saj so si na kmetih 

na{i ljudje za novo leto `eleli le sre~e, 

zdravja in du{nega ravnovesja, pa brez 

daril. Pri nas je bilo otrokom v pose-

bno veselje, da so vo{~ili novo leto vsa-

kemu stricu, teti, vsem sorodnikom, pri 

tem pa so poskrbeli, da katerega od 

njih niso izpustili. Navadno so {li vo{~it 

v skupini, na koncu pa so si darila pra-

vi~no razdelili.

V Slovenskih goricah so hodili novo 

leto vo{~it predvsem fantje. Hodili so 

navsezgodaj, ko je bila {e trda tema, 

v~asih pa kar po polno~i. Tako so izko-

ristili staro vra`o, da k hi{i na dan 

novega leta ne sme priti prva `enska, 

ker bi bilo to slabo znamenje. So~asno 

pa so tako pri~akovali tudi, da bo gos-

podinja bolj odprtih rok pri obdarova-

nju. V zvezi s tem je bilo v razli~nih 

krajih [tajerske pa tudi drugod nadvse 

veselo, {e posebej ~e je gospodinja 

mlade vo{~ilce povabilo v hi{o, ti pa so 

potem hiteli vo{~iti tudi dekletom.

Kak{nih 170 let je, odkar si ljudje vo{-

~ijo tudi v pisni obliki. Prve tiskane 

vo{~ilnice so se pojavile v dvajsetih 

letih prej{njega stoletja, ki pa so jih 

najprej prodajali v dobrodelne namene. 

Njihove predhodnice so bile vo{~ilnice, 

ki so jih od 15. stoletja ro~no risale in 

slikale v samostanih redovnice, zlasti 

svojim dobrotnikom. Prava domovina 

novoletnih vo{~ilnic pa je nekdanja 

Avstrija. Zgodovine slovenskih vo{~il-

nic ne poznamo, so pa po vsej ver-

jetnosti hodile vzporedno z drugimi 

narodi.

SV. TRIJE KRALJI
Za konec skrivnostnih dvanajstih vol-

~jih no~i se v na{ih krajih in tudi v 

nem{ki sose{~ini podi `enska po{ast, ki 

jo imenujejo Pehtro ali Pehtro babo (v 

Kranjski Gori). Njen ~as je ve~er pred sv. 

Tremi kralji, 5. januarja. Kdo naj bi bila 

ta skrivnostna sredozimka, je te`ko pra-

vilno odgovoriti. Znano je le to, da so 

bile svoj ~as na ta dan na slovenskem 

ozemlju udoma~ene {tevilne {ege.

Tretji bo`i~ je na dan 6. januarja, ko 

so v pratiki upodobljeni sv. Trije kralji. 

Cerkev ta dan slavi "razgla{enje" Gos-

podovo ali epifanijo. Ta dan se na vrata 

s kredo zaznamujejo s tremi kri`i za~e-

tnice imen sv. Treh kraljev in letnica 

novega leta. Na primer: 20 + G + M + 

B + 02 (20 + Ga{per + Miha + Bolte`ar 

+ 02). Napis ostane povsod do prihod-

njega leta.

Vreme sv. Treh kraljev napoveduje 

zdravje in bolezen, `ivljenjsko usodo in 

smrt. Ena izmed teh napovedi se glasi: 

"^e na treh kraljev sonce sije, mora 

stati `ivina pri svetlih (praznih) jaslih." 

Podobno je: "^e je na tri kralje jasno, 

so vse leto prazne jasli."

[e vedno `ivi pa so trikraljevski kole-

dniki, ki hodijo od hi{e do hi{e, spre-

jemajo darove, pojejo, `elijo sre~o v 

novem letu ter blagoslov na polju in pri 

`ivini. Veliko pristnih kolednih pesmi 

je ohranjenih v [trekljevi zbirki sloven-

skih ljudskih pesmi.

Za konec pa {e drobec ljudske astro-

nomije: "O treh kraljih se dan toliko 

podalj{a, kolikor petelin zazeva ali koli-

kor petelin posko~i."

Viri: Niko Kuret: Prazni~no leto Slo-

vencev. Damjan J. Ovsec: Velika knjiga 

o praznikih.

Vida Topolovec

Maksim Gaspari: Sv. Trije kralji
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